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Jniversitetsrektor Jarle Aarbakke Studentstyreleder Øyvind Johnson
Gode og til dels helt unike studier i en eksotisk, internasjo- 
nal by som alle trives i. Hvorfor vil du anbefale nye stu

denter å komme til Universitetet i 
Tromsø?

Fordi det er et flott og levende miljø her. Det er god 
studentkontakt på tvers av fagdisiplinene og fasili- 
tetene på Universitetet er gode. For folk som liker 
naturopplevelser, friluftsliv og fjellturer er Tromsø landets 
beste studentby å bo i.

Tettere kontakt mellom student og professor, studiepro- 
grammer som ikke finnes noe annet sted på kloden.

Hva har Universitetet i Tromsø 
å tilby som de andre universite

tene ikke har?

Et unikt studentmiljø, og en intimitet som lett savnes på 
andre universiteter. I tillegg har Universitetet et lite fagmiljø 
hvor det er lett å knytte kontakter med ulike mennesker.

At vi får enda bedre sving på studiene og at vi får mer og 
bedre forskning. Dessuten vil arbeidet med nordområdene 
ta mye av min tid, men det er utrolig spennende. Hva ser du mest fram til i 

studieåret 2006 / 2007?

Sammenslåingen av Universitetet og Høgskolen blir spen- 
nende å følge med på. For øvrig gleder jeg meg til å jobbe 
for at studentene skal få det enda bedre ved UiTø. Ellers 
er jeg glad i å treffe nye mennesker, og det blir fint å ønske 
alle de nye studentene hjertelig velkommen hit.

Det er veldig godt. Selv har jeg tett samarbeid med de 
tillitsvalgte både i Norsk Studentunions arbeidsutvalg, ln- 
ternasjonal Studentunion og i universitetsstyret.

Hvordan vil du beskrive student
miljøet i Tromsø?

Studentene er med på å gjøre Tromsø til den fantastiske 
byen den er. På universitetet er både fag- og studentmiljø- 
et åpent og inkluderende. Det er lett å bli kjent med andre 
studenter. Det er heller ikke noe problem å få kontakt 
med faglig eller administrativt personale for rådgivning 
av ulik karakter. Byen har et fantastisk, spennende og 
levende uteliv. Kulturlivet er også sterkt representert. Hå- 
logaland Teater og Kulturhuset er vitale kulturaktører i 
landsdelen, og står fritt til studentenes disposisjon, med 
studentrabatt. KRAFT tilbyr gode treningsmuligheter i 
umiddelbar nærhet til campus. Det mangfold av tilbud 
Tromsø tilbyr, gir grunnlag for en flott studenttilværelse.

Ardna- det samiske kulturhuset ved Teorifagbygget- og 
Store auditorium i samme bygg. Hva er ditt favorittsted på 

campus?

Hvis været tillater det er det deilig å nyte solen på gresset 
foran Universitetsbiblioteket.
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NORGES FISKERIHØ

STUDENTIDRETTSHALLEN KRAFT

TEORIFAGBYGGET

NATURFAGSBYGGET

Det humanistiske fakultet
Allmenn litteraturvitenskap (1)
Bibliotekkunnskap (1)
Dokumentasjonsvitenskap (3+2)
Engelsk (1)
English Linguistics (2, engelsk)
Forfatterstudiet (1 år m/ mulighet for påbygning)
Kunstvitenskap (3+2)
Litteratur (2)
Nordisk (1)
Russlandsstudier (3)
Språk (2)
Språk og litteratur (3)
Språk og økonomi (3)
Theoretical Linguistics (2, engelsk)

Det juridiske fakultet
Rettsvitenskap (5)

Det matematisk- naturvitenskapelige fakultet
Arktisk naturbruk og landbruk (3+2)
Biologi (3+2)
Biology (2, engelsk)
Chemistry (2, engelsk)
Datasikkerhet (3)
Energi og miljø i nord (2)
Fysikk (3+2)
Geologi (3+2)
Geology (2, engelsk)
Industriell matematikk (5)
Informatikk (3+2+5)
Kjemi (3+2)
Kommunikasjon og mikroelektronikk (5)
Lærerutdanning i realfag (5)
Mathematics (2, engelsk)
Matematikk (1+2)

Matematikk og statistikk (3)
Physics (2, engelsk)
Romfysikk (5)
Statistics (2, engelsk)
Statistikk (2)

Det medisinske fakultet
Barn og unges psykiske helse (2-årig erfaringsbasert 
master)
Biologi (3+2)
Farmasi (5)
Folkehelsevitenskap (2+1 1/2)
Helsefag (2)
Medical Biology (2, engelsk)
Medisin (6)
Medisinsk grunnstudium (1)
Molekylær bioteknologi (5)
Odontologi (5)
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MEDISIN OG HELSEFAG

JR- OG SAMFUNNSFAG

elemedicine and E-health (2, engelsk)

Iet samfunnsvitenskapelige fakultet
rkeologi (3+2)
xamen philosophicum (emne) 
ilosofi (3+2)
lelseadministrasjon (3)
listorie (1+3+2)
idigenous Studies (2, engelsk) 
edelse (1 14)
ærerutdanning i språk og samfunnsfag (5) 
Organisasjons- og ledelsesvitenskap (2) 
eace and Conflict Transformation (2, 
ngelsk)
edagogikk (3+2)
olitikk, økonomi og filosofi (3) 
raktisk-pedagogisk utdanning (1) 
sykologi (1+3+2+6)

Religionsvitenskap (1+3+2)
Russlandsstudier (3)
Samfunnsfag (1)
Samfunnsplanlegging og kulturforståelse (3+2)
Sosialantropologi (3+2)
Sosiologi (3+2)
Spesialpedagogikk (2)
Statsvitenskap (3+2)
Visual Cultural Studies (2, engelsk)
Voksenpedagogikk (1 14)

Norges fiskerihøgskole
Akvakultur (3+2)
Bedriftsøkonomi og logistikk (3)
Biologi (3+2)
Fiskehelse (5)
Fiskerifag (3+2)
International Fisheries Management (2, engelsk)

Marin bedriftsledelse (3+2)
Marin bioteknologi (3)
Samfunnsøkonomi (3+2)
Språk og økonomi (3)
Økonomi og administrasjon (2)

Tegnforklaring
1 - årsstudium
3 - bachelorprogram
2 - master
11/2 - erfaringsbasert master
5 - integrert masterprogram
6 - profesjonsstudium
Engelsk - engeIsk som undervisningsspråk
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REALFAGSBYGGET

UNIVERSITETSSYKEHUSET

Campus ved Universitetet i Tromsø ligger i Breivika 
litt nord for Tromsø sentrum. De fleste enhetene er 
samlet her. Unntak er Universitetsmuseet sør på 
Tromsøya og Institutt for fysikk midt på øya.

Denne oversikten viser hvor de ulike enhetene ligger 
på campus. Merk: Dette er ikke en fullstendig over
sikt over alle enheter ved UiTø.



NÆRHET NORD
Universitetet i Tromsø 
preges av nære relasjoner 
og korte avstander, både til 
foreleser, kultur og vakker 
natur, noe som settes pris 
på av studentene Eik Mjelva 
Kolstrup, Ida Walenius, 
Kristin Torgersen, Åsne 
Refsdal og Kristin Cock.

- Man får et nært forhold til foreleserne 
når undervisningen ofte foregår i små 
grupper, avstanden fra student til ansatt 
er veldig kort, forteller Ida, mastergrad- 
student i kunstvitenskap. Vi møtte henne, 
arkeologistudent Kristin Torgersen, sam- 
funnsøkonomistudent Åsne Refsdal, 
medisinstudent Eik Mjelva Kolstrup og 
jusstudent Kristin Cock i Café Bodega, for 
en prat om hva som kjennetegner student- 
byen Tromsø og Universitetet 70 grader 
nord for polarsirkelen.

Det intime universitetet
Med om lag 6500 studenter beskrives 
gjerne Universitetet i Tromsø som det 
intime universitetet. Studentene vi snakket 
med mener denne beskrivelsen passer 
godt. - Her er det bare å banke på døra 
til de ansatte om man lurer på noe, man 
trenger ikke å gjøre masse avtaler og slikt 
på forhånd, forteller arkeologistudenten 
Kristin. Formaliteten som så ofte preger 
andre Universiteter er nærmest et ukjent 
fenomen i Tromsø.
- På første forelesningen jeg hadde kom 
foreleseren inn i tøfler, sier Åsne.

lelse og styrker forholdet til foreleseren. 
Forelesningene bærer ofte preg av dia
loger og uformalitet, noe jeg ser på som 
svært positivt, sier Ida og får støtte fra 
jusstudenten Kristin: - Man merker virke- 
lig at de ansatte vil ta vare på studentene 
sine, smiler hun. Åsne er enig og mener 
tilbakemeldingen man får fra de ansatte 
er svært hjelpsom. - Det er en veldig lav 
terskel for å si ifra om ting, noe jeg synes 
er veldig bra, legger hun til.
På spørsmålet om hva som preger det 
Universitetet i Tromsø er studentene vi 
traff enige: - Nærhet. Det er lett å komme 
i kontakt med folk, både andre studenter 
og forelesere, oppsummerer de.

Sosialt og kulturelt
I tillegg til et intimt og godt læremiljø, kan 
Universitetet i Tromsø by på en rekke 
andre aktiviteter. Du kan engasjere deg 
i en av de mange studentforeningene 
ved Universitetet, som Attac, Amnesty, 
International Students Union (ISU) eller i 
studentpolitikken. Mulighetene er mange. 
Blant annet spiller Kristin Cock håndball 
i Tromsøstudentenes Idrettslag (TSI). - I 
TSI har vi undergrupper for alt fra klatring 
og spinning til judo og fotball, kan Kristin 
fortelle.
Tromsø er også kjent for sitt yrende kultur- 
liv, som studentene vet å benytte seg. - Vi 
har blant annet en rekke kulturfestivaler 
her i byen, som elektronikafestivalen ln- 
somnia, Tromsø Internasjonale Filmfesti- 
val, rockefestivalen Bukta, så det er nok 
noe for enhver smak, forteller Ida. - Vi har 
også et svært levende og lett tilgjengelig 
organisasjonsmiljø både ved Universitetet 
og ellers i byen, legger Åsne til, som selv 
er engasjert i Internasjonalt seminar, et 
kveldsseminar som holdes annenhver uke 
hvor man innleder om og diskuterer aktu-

FORNØYDE STUDENTER: Åsne Refsdal (t. v.), Eik Mjelva Kolstrup, Kristin Torgersen 
og Ida Walenius trives godt langt nord.

elle internasjonale spørsmål.
De fem studentene er enige om at Tromsø 
er en svært sosial by, hvor det er lett å 
komme i kontakt med folk. - Kanskje det 
er en aura av den nordnorske folkelynna, 
ler Ida. - Folk her er veldig åpne og di
rekte, og det er lett å bli kjent med folk, 
fortsetter hun.

Eksotiske omgivelser
Nærhet til naturen er også et kjennetegn 
for Tromsø, noe som settes stor pris på av 
studentene. - Det er ikke mange universi- 
tetsbyer hvor du kan gå på ski til Universi- 
tetet og ser ryper på campus, sier Kristin. 
Medisinstudent Eik forteller at de vakre

naturomgivelsene var hovedgrunnen til a 
han valgte å studere i Tromsø. - Som uni 
versitetsby er det ingen andre byer verke 
over eller ved siden når det kommer til 
tilgang på naturen. Jeg studerte en tid i 
Trondheim, men siden man gjerne måtte 
ta en hel dagstur for å komme ut til na- 
turen, var det vanskelig å kombinere det 
å være glad i natur med et sosialt liv. I 
Tromsø derimot kan du sitte på en buss i 
et kvarter og stå ved foten av Tromsdalst- 
inden, sier medisinstudenten. 
Studentene vi møtte var enige omkring 
Universitetet i Tromsøs nære beliggenhet 
til naturen - Fantastisk!, avslutter de.

Kullfølelse
Når Universitetet dekker så mange ulike 
fag i forhold til størrelsen, ender det ofte 
opp med forholdsvis få studenter på hvert 
kurs. - Dette bidrar til å skape en kullfø-

HVORFOR VALGTE DU TROMSØ?
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NORDOMRÅDENE

Universitetet i Tromsø er en viktig 
del av Regjeringens satsning i 
nordområdene, som Norges nord
ligste Universitetet. Blant annet 
sitter rektor Jarle Aarbakke i Re- 
gjeringens ekspertutvalg, som skal 
fungere som en fagkunnskapsbase 
for den politiske satsningen. De var 
blant annet en viktig del av utfor- 
mingen av forvaltningsplanen for 
Barentshavet og Lofoten som ble 
lagt fram våren 2006. Det er også 
opprettet et eget masterprogram 
i energi og miljø, som særlig skal 
knyttes opp til miljøutfordringene i 
nord.

Lise Jakobsen, tannlege
student
Jeg valgte Tromsø på grunn 
av studiemulighetene og 
byen. Jeg hadde vært her en 
gang før og fått veldig sansen 
for Tromsø. Det er en liten by 
med mange muligheter, både 
byliv, natur og et lite og bra 
universitet der man blir tatt 
godt vare på.

Håvard Blixgård, master
student i telemedisin
Jeg valgte Tromsø fordi det er 
den eneste plassen i Norge 
der man tilbyr en master- 
studie i telemedisin. Og så 
har jeg mange kjente i byen. 
Tromsø har et veldig flott uni
versitet, og er en veldig fin by.

Elisabeth Dyvik, fredsstu- 
dent
Jeg valgte Tromsø fordi jeg 
var på jakt etter en master- 
studie innen konfliktløsing 
og fred. Jeg hadde sett på 
London og Uppsala, men så 
fikk jeg en e-post fra en ven
ninne i Tromsø son skrev: 
Kom til Tromsø og studer 
fred! Jeg tenkte det ville være 
utrolig artig å komme tilbake 
til Nord-Norge etter 25 år 
sørpå og i utlandet.

Thomas Solstad, økonomi- 
student
Jeg valgte Tromsø fordi det 
ikke er noen andre byer i 
Norge der man har like bra 
tilgang på andre aktiviteter 
enn bylivet. Du kan sette 
deg i bilen og kjøre en halv- 
time, så er du mitt i naturen, 
og kan klatre, stå på ski og 
surfe. Og så er det et veldig 
bra studentmiljø her.

INN'C
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HJEM KJÆRE HJEM
I Tromsø finnes det mange 
måter å bo på.
- Det er ikke noe stort problem å finne en 
bolig som er akkurat det du ser etter, så 
lenge du er villig til å flytte på deg, sier 
Olav Benjaminsen, medarbeider i Bolig- 
hjelpa.
Bolighjelpa er en institusjon som hjelper 
tromsøstudenter med å finne bolig på det 
private markedet. Olav har lang erfaring i 
å saumfare dette markedet og gir gjerne 
gode råd:
- Det er en fordel å være ute i god tid. 
Du trenger ikke nødvendigvis å vente på 
opptaket, i hvert fall ikke hvis du søker 
på åpne studier. I perioden rundt semes- 
terstart kan det være tøft å finne en ledig 
hybel, da er presset på markedet stort. 
Råd nummer to:
- Bruk alle mulige kanaler for å finne bolig: 
Aviser, internett, bekjentskaper.
Råd nummer tre:
- En ordentlig husleiekontrakt er viktig, slik 
at det ikke finnes noen uklarheter i leiefor
holdet. Dette er viktig for begge parter, 
understreker Olav.
Råd nummer fire:
De fleste har lyst til å bosette seg enten i 
nærheten av sentrum eller i nærheten av 
universitetet. Olav mener det ikke er nød- 
vendig. Tromsø har mer å by på.
- Det er lettere å finne bolig andre steder, 
for eksempel på Kvaløya eller i Tromsda- 
len. Universitetet og byen er fremdeles 
bare noen minutters busstur unna. Boliger 
utenfor pressområdene er dessuten bil- 
ligere. Hvis du har bil, er det ikke noe pro- 
blem å pendle. Ellers går det jo busser på 
kryss og tvers overalt, sier han.

Sammen med fire villsauør 
og tre katter har Askild 
Gjerstad bosatt seg på 
landet, 20 minutters 
busstur fra sentrum.
Askild har tidligere bodd midt i byen. Nå
har omgivelsene forandret seg drastisk.
- Jeg bor i Tønsvik, som ligger på fastlan- 
det cirka 20 kilometer nord for Tromsø

sentrum, forteller han.
- Jeg har valgt å bo her først og fremst 
fordi det gir meg en perfekt kombinasjon 
av det urbane studentlivet og det mer 
rolige, naturnære livet på landet. I Tøns
vik bor jeg på et småbruk med fire sauer, 
tre katter, stor hage og en sjeldent flott 
utsikt til sjøen. For meg som er blivende 
akademiker med bakgrunn i landbruket, 
er en slik boplass så nært universitetet 
en liten drøm.

God kommunikasjon
Når man ser seg rundt på det lille små- 
bruket Askild bebor, er det ikke mye som

tyder på at byen er like I nærheten . Men 
det er den. Og det er lett å komme seg 
dit.
- På dagtid går det en buss i timen, men 
om kveldene er det langt mellom bus- 
sene. Nå er nok ikke jeg byens ivrigste 
uteløve, siste buss hjem klokka halv tolv 
er vanligvis passe for meg. Når jeg en 
sjelden gang rangler, går det en nattbuss 
halv fire.

Preget av Tromsø
Askild har studert flere fag siden han 
begynte ved UiTø. Han trives utmerket 
ved universitetet, som har de kvalitetene

vestlandsgutten kom til Tromsø for å 
finne.
- Da jeg kom hit for tre år siden, var det 
viktig for meg at Tromsø hadde et lite og 
personlig universitet, med liten avstand 
mellom student og foreleser, understre- 
ker han.
Byen og klimaet har også vist seg å til- 
fredsstille studenten fra Vestlandet.
- For meg er snøen, mørket og naturen 
de viktigste kvalitetene ved Tromsø. Den 
som en gang har kommet hit en klar vin
terdag, reiser ikke umerket herifra.
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KOSESAU: Askild er en av få studenter 
som driver med småskala sauehold.

NATURNÆR IDYLL



ieir Skatdalen bor i et av 
romsøs mange kollektiv, 
ammen med tolv bekjente 
ig gode venner.
n rekke tilfeldigheter førte til at Geir bo- 
atte seg i kollektivet Ambassaden, som 
jger like ved Tromsø sentrum. Her trives 
an stort sett utmerket.
Det er veldig trangt og man må dele på 
It. Det er både positivt og negativt. Man 
øper jo mat til seg selv, men det er fris- 
mde og kan være livreddende i dårlige 
der å kunne låne litt her og der. Dette 
mgerer begge veier og kan by på irrita- 
pn når det kiloet ost du kjøpte forleden 
r spist opp mens du var en rask tur ute 
å byen. Man gjør kanskje best i å tro på 
arma og skjønne at det man gir ut får 
)an tilbake, filosoferer Geir.
Felles er også stue, oppvask, kjøkken og 
ad. Det er køer, det er trangt og det er 
e varmtvann. Men dette er bare småpro- 
emer blant kompiser. Jeg er kjempefor- 
aydl, erklærer han.
romsø har mange kollektiv, som stort 
ett befolkes av studenter. Personer som 
elger å bo på denne måten, er gjerne 
leget sosiale og heller, i følge Geir, ofte 
ver på venstresiden av norsk politikk. 
Jeg tror det. Sosialister, ikke sant. Folk

med lite penger og et stort sosIalt behov. 
Det må jo bare bli kollektiv av sånt.

Mye folk, lite skole
Geir er aldri alene hjemme. Det plager 
ham sjeldent.
- Du blir vant til å ha folk rundt deg hele 
tiden. Det fungerer kjempebra, men det 
er veldig lett å blande seg inn i sosiale 
aktiviteter fremfor skolemessige. Siden 
vi bor nært sentrum, betyr det at andre 
besøker deg, så man slipper egentlig å 
dra noe sted. Besøkende og beboere drar 
med seg andre koselige mennesker, og 
man slipper på den måten å anstrenge 
seg for å møte nye folk. Det gir rom for å 
bli ekstremt lat, noe som passer meg like 
ekstremt bra, sier han.
Geir påstår at personer som bor i kollektiv 
ofte har en bedre og mer nyansert mu- 
sikksmak enn folk flest.
- Det er fordi flere folk gir en større kul- 
turutveksling seg i mellom når de er mye 
sammen. Samtidig blir man vant til at det 
alltid står et eller annet stereoanlegg og 
durer i veggene.
- Man kan spille drithøy musikk uten at 
naboene klager nevneverdig, siden alle 
vet at de selv spiller høyt til tider de også. 
Men dårlig isolasjon fører til at det kan bli 
litt vanskelig å konsentrere seg eller sove, 
spesielt når noen bestemmer seg for å ha 
nachspiel natta før man skal ha eksamen 
eller må tidlig på jobb. Det kan dessuten 
by på problemer å være intim med ekstra

STORTRIVES: Geir har funnet harmonien i kollektivet Ambassaden.

gode venner, siden kollektivet er relativt 
dårlig isolert og fullt av folk nesten hele 
tiden, men som kollektivbeboer må man 
bare innse at kosen er for alle.

Billigst i byen
Å bo i kollektiv er sannsynligvis den bil- 
ligste måten å bo på i Tromsø. Husleien 
varierer fra kollektiv til kollektiv, på det

billigste slipper du unna med 1300 kroner 
i måneden. Geir betaler 2500 kroner for et 
stort rom med veranda.
- Det er riktig så billig og utrolig bra, rekla- 
merer han.
- Bare pass opp for kjipe huseiere.

HYBELHYGGE: Benedikte nyter hybellivets gleder 
sammen med Henna Linnea Christiansen.

BILLIG OG SIKKERT
Benedikte Aas bor på en 
av SiTøs studenthybler 
midt mellom universitetet 
og sentrum.
På Storskogåsen studenthjem trives 
Benedikte godt. Hun ser det som en 
stor fordel at studentsamskipnaden 
eier blokka.
- Det er veldig greit å bo her. Det er 
billig i forhold til det private markedet 
og det er trygt. Hvis man skulle få en 
vannlekkasje eller noe lignende, er det 
bare å ringe vaktmesteren så kommer 
han og fikser det, uten at det blir noen 
utgifter for beboeren, sier hun.
■ Du slipper kjipe husverter. Siden det 
er SiTø som eier boligene, er det .bare 
å stikke innom kontoret deres for å 
klage eller skryte.

Lett å møte folk
Å bo på en studenthybel gir også 
andre fordeler. Her er det lett å komme 
i kontakt med andre studenter.

- Hvis du kommer til Tromsø uten å 
kjenne så mange, gir studentboligene 
en god mulighet for å bli kjent med 
nye folk. Man deler gjerne kjøkken og 
omgås ofte andre mennesker.
- En annen fordel er at studenthyblene 
er møblerte. Her er det både seng, 
skrivebord, skap og alt man trenger. 
Hvis du ikke kan stille med møbler selv, 
er en studenthybel ideell.

God kulturby
Benedikte studerer pedagogikk og 
liker det. Hun liker også å ta seg en tur 
på byen eller å få med seg en konsert 
eller to.
- Der jeg bor er beliggenheten veldig 
bra, med gangavstand til både univer
sitetet og sentrum. Jeg liker byen godt 
og selv om jeg har bodd her i fire år og 
prøvd det meste av utesteder, har jeg 
ennå ikke gått lei. Byen overrasker meg 
stadig. Det finnes et kulturtilbud nesten 
uansett hva du er interessert i og det 
er lett å bli kjent med folk. Tromsø er 
en fin by å være student i. Det er et 
godt miljø og alltid noe å finne på, man 
kjeder seg sjelden, konstaterer hun.
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A for Arktisk
Frostrøyk ut av munnen, friske roser i kin- 
nene og kalde fingre og neser. Det er ikke 
å fornekte at Tromsø er en arktisk by, så 
vær forberedt. Ta på deg skjerf, hansker 
og lue når du går ut vinterstid, ellers kan 
du lett bli forkjølet.

B for botanisk hage
Det er faktisk ikke så mange som vet 
at det midt på Universitetsområdet, bak 
Planetariet, ligger en liten blomsterperle. 
Botanisk hage ved Universitetet i Tromsø 
feiret 10-års jubileum ifjor, og i løpet av

disse årene har det vokst fram en hage 
som inneholder en anseelig mengde plan- 
ter og vekster. Hva hagen kan brukes til er 
det bare din fantasi som setter grenser for. 
Hvis du vil ha ro og fred kan du kanskje 
sette deg blant blomster og godlukt for å 
lese og studere. Eller du kan arrangere 
en romantisk piknik med kjæresten? Den 
botaniske hagen er nærmere og vakrere 
enn du tror - og helt gratis!

C for Cirka
Dette er et utrolig populært vannhull på 
sørenden av Storgata. Jazzkonserter,

musikkquiz og godt øl er oppskriften for 
suksess. Kule lokaler, bra musikk og god 
beliggenhet hjelper også en del. Spesielt 
vinkveldene hver onsdag anbefales.

D for Driv
Tromsøs studenthus siden 2000, drevet 
for og av studenter. Hva du enn gjør - gå 
ikke glipp av åpent-hus kveldene. Når 
studenthuset holder storfest i alle fire eta- 
sjer er det ikke uten grunn at køen for å 
komme inn er 500 meter lang, ved begge 
innganger. Når de virkelig går inn for det, 
er det absolutt ingen som kan arrangere

fest som de frivillige på Driv.

E for Eldorado
Tromsø er verdt sin egen vekt i gull, og d 
gjelder på alle områder. Om du har ambr 
sjoner om hva som helst, er du kommet 
til rett plass. Her kan man nemlig utfolde 
seg, og det i stor stil. Studentforeninger 
og engasjerte mennesker i hopetall kan 
knapt styre seg for å bli kjent med deg 
og dine skjulte talenter. Vi nevner i fleng: 
Fotballspiller, studentpolitiker, ompagnist 
brettspillklubb, kafedrift, frivillig på driv, 
band, studentavis, øldrikking, skuespiller 
tindebestiger, loder, danser, osv.

W
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F for Festival
Glem Cannes, Berlin og Roskilde. Det 
er i Tromsø festival skal nytes. Tromsø er 
en festivalby av enorme proporsjoner. Vi 
har Nordlysfestivalen, Mørketidsfestival, 
Tromsø Internasjonal Filmfestival TIFF, 
Fucking North Pole Punk and Ska festival, 
Insomnia festival, Pedstock, Buktafestival, 
Midnattsol festival, Autodafé, Løvparade, 
Ølfestivalen og Vørterølfestival, for å 
nevne noen.

G for Gutan
Gutan er navnet på de lokale heltene i 
fotball-lagetTIL, som du kan følge på Alf- 
heim stadion. Supporterklubben Isberget 
er kjent for usedvanlig mye kjeftbruk, til og 
med utskjelling av egne spillere, så sensi- 
tive sjeler - dere er herved advart.

H for Hybel
De fleste studenter kaller en hybel sitt 
hjem. Hybel er et tapsprosjekt, for uansett 
hva du gjør er det utrolig vanskelig å holde 
den ren og hjemlig. Hybelkaniner har en 
vanvittig forplantningsevne, så ikke føl deg 
utilstrekkelig når du ikke klarer å ta livet 
av dem. Et bra alternativ er å finne seg 
en stamkafé du kan være på dagen lang. 
Problemer er til for å ignoreres.

I for Ishavskatedralen 
Ishavskatedralen er Tromsøs mest kjente 
landemerke. Den er veldig vanskelig å 
overse siden Tromsøysundbrua fører deg 
rett til dørstokken. Selv om du ikke er 
kristen er det ikke bortkasta tid å besøke 
katedralen. Her avholdes jevnlig konserter 
av det klassiske slag, spesielt Midnatts- 
konsertene i de lyse månedene er å anbe- 
fale. Ofte av eller med Musikkonservatori- 
ets studenter.

J for Jazz
Tromsø Jazzklubb er en voksende institu- 
sjon i byen. Høstprogrammet deres er helt 
sikkert spennende og variert, siden de 
blir bedre for hver gang vi får gleden av 
å delta på deres arrangementer. Hvert år 
får flere jazzstorheter øynene opp for vår 
vakre lille by og det er jazzklubben man 
skal takke for det. Konsertene avholdes 
hovedsakelig på Kulturhuset og Driv.

K for Kaos
Kaos er et lite kjellerlokale som befinner 
seg rett overfor Nerstranda senter. Det 
er plass til rundt 100 mennesker der, og 
hvis du er fotballentusiast er dette det 
mest intime stedet å se kamp på. I tillegg 
har mange unge, vakre mennesker, med 
stjerner i øyne og kløe i gitarfingrene holdt 
sine første konserter her. Alle kan spille 
på Kaos, om ikke annet kan du jamme litt 
med hvem du vil og hva du vil på tirsdags- 
kvelder. Skorter det på spilleferdighetene 
kan du prøve deg som Dj på mandager. 
Freejaying har blitt kjempepopulært, spe- 
sielt blant jentene.

L for Uescenen
En av fasilitetene på Kulturhuset, hvor det 
bys på de mest intime teateropplevelser. 
Her er det kun plass til 200 mennesker 
som sitter så tett opp til scenen som 
mulig. Storsalen har cirka 700 sitteplas- 
ser og de store oppsetningene kan nytes 
her, mens du på Teaterkafeen kan se alt 
fra intime konserter til diktopplesninger og 
litterære debatter.

M for Mack
Mack er et kjent og kjært navn som ofte 
befinner seg på studentenes lepper. Vi 
er stolte av vårt lille, store bryggeri og 
mange av oss benytter seg av dens to 
mest kjente produkter; pils og bayer. Vær 
lokalpatriot - drikk Mack. Dessuten er det 
noen som kom på den utmerkete ideen 
å spise måseegg til Mack’en. Gjør det. 
Måser er farlige, aggressive Hitchcock- 
fugler som lager masse parringsbråk midt 
på natta i eksamenstiden. Spis dem.

N for Nordlys
Nordlys er veldig pent og vi har mye av 
det. Dette er et fenomen turister er veldig 
opptatt av. Smil pent når de spør om nord- 
lys i juni. Vær tålmodig. Lat som du ikke 
skjønner engelsk.

0 for Oluf
Stikkord: skinnlue, skinnvest og han Lars. 
Oluf bor i Rallkattlia, et sted som befinner 
seg i nærheten av Tromsø. Som kjent TV- 
personlighet på 80-tallet og begynnelsen 
av 90-tallet sto Oluf en stund for personifi- 
seringa av det Nord-Norske.

P for Polarmuseet
Polarmuseet ble kåret til den 3. verste 
opplevelsen i Skandinavia av Lonely 
Planet, som fant ut at fangsthistorie og 
utstoppede selunger ble for drøy kost. 
Denne omtalen førte selvfølgelig til flere 
nysgjerrige besøkende, og for de som vil 
gjøre seg opp en egen mening, kan det 
være verdt et besøk.

Q for Quiz
Fyr opp under de små grå, for i høst er 
Driv klar med Fredags-Quiz igjen. Alt du 
trenger er et lag på 3-6 stykker, 20 kroner 
pr lag (som brukes på premier) og et 
utømmelig vinnerinstinkt og vilje til å ha 
det utrolig artig. Vær tidlig ute, dette er 
noe få har lyst å gå glipp av.

R for Rock & Roli
Tromsø har de senere årene etablert seg 
som en av de store rockbyene i Norge. 
Det dukker stadig opp band som hevder 
seg og som overrasker. Musikkmiljøet 
i Tromsø er mangfoldig og scenene er 
mange, så det er aldri lenge til at nettopp 
ditt favorittband besøker byen. Perspek- 
tivet museum har viet en hel utstilling til 
Tromsøs rockhistorie og ordføreren har 

slått et slag for at Tromsø skal bli Norges 
rockhovedstad.

S for Samer
De samiske kulturtradisjonene har satt sitt 
preg på Tromsø som by og på Universite- 
tet som utdanningsinstitusjon, som hele 
tiden profilerer seg selv som en samisk in- 
stitusjon. Studentorganisasjonen SSSR er 
opprettet for å ta vare på samiske studen- 
ters rettigheter og sørger for at de har det 
bra og gøy. I tillegg er det mange samiske 
organisasjoner for de engasjerte. Same- 
folkets dag den 6. februar blir markert med 
pomp og prakt på Universitetet og i byen 
for øvrig. Rosinen i bolla er naturligvis 
Riddu Riddu festivalen som holder til like i 
nærheten (Kåfjord).

T for Tur
For friluftsfolk er Tromsø den perfekte 
byen å bo i. Ikke bare selve øya, men 
også de lett tilgjengelige turområdene i 
Tromsdalen og på Kvaløya byr på mange 
utfordringer i vakre omgivelser. Hvis du 
liker å suse nedover fjell, stikk bort til al- 
pinanlegget i Kroken. Utsikten fra Fløya 
kan ta pusten fra alle, i tillegg til å være 
tilgjengelig for de som ikke har så forfer- 
delig forfinet kondisjon og klatreteknikk 
- Ta fjell heisen!

U for Uteliv
Det meste av utelivet i Tromsø er kon- 
sentrert i området rundt Storgata. Det tar 
deg 5 minutter å gå fra nord- til sørenden 
av gata. Hvis du tar deg en øl på hvert av 
utestedene du finner i nærheten, er det 
helt sikkert at du må ha eksepsjonell ba- 
lanseevne for i det hele tatt å kunne krype 
tilbake. Du trenger likevel ikke ta oss på 
ordet; de gode folkene som organiserer 
Lysløypa i DEBUT-uka er mer en villige å 
bevise dette for deg.

V for Verdensteateret
Norges eldste kino er fortsatt i drift, og 
feiret 90 år i år. Her har også Filmklubben 
sine visninger hver onsdag og lørdag, og 
etter filmen kan man nyte øl eller vin i den 
hyggelige kaféen - kjent for sofaene med 
de fantastiske armlenene. Drikkevarene 
tilbys selvfølgelig til ekstra hyggelige priser 
hvis du er medlem i filmklubben.

W for Wi-To
Gammel kiosk, samt stoppested i sentrum 
for rute 20 når du kommer fra universi- 
tetsområdet. Dersom du skal treffe noen 
i sentrum er dette et praktisk møtested, 
siden alle som har bodd i byen i mer enn 
ei uke vet hvor den ligger. I tillegg kan 
kiosken skilte med et rikt assortiment 
innen tobakkens mange varianter, for de 
som enda ikke har blitt skremt vekk av 
røykeloven.

X for Xtrem
Det er mulig å bedrive sportslige akti
viteter av det ekstreme slaget i Tromsø. 
Mange fjell i området gjør det egna ikke 
bare til klatring, men også til hanggliding, 
basehopping, dykking og off-pisting

Y for Yonas
Yonas er definitivt Tromsøs beste og kjæ
reste pizzabule. Den ligger i kjelleren på 
SAS hotellet, og mang en sulten sjel har 
vandret dit på jakt etter blant annet deres 
berømte Taco-pizza, som på tross av 
navnet ikke sender tankene til meksikansk 
mat i det hele tatt.

Z for Zakalin
Dette fenomenet av etTromsøband be- 
skriver seg som nesten legendarisk, og 
bare påstanden i seg selv rettferdiggjør 
vel nettopp det, siden enhver legende må 
ha et snev av mystikk. Hva eller hvem som 
står bak noe slikt vil for den jevne student 
være et mysterium, siden få eller ingen 
noensinne tør å sjekke ut hva det egentlig 
er for noe. Vi mistenker de for å underhol- 
de swingglade borgere på dansegallaer.

Æ for Ærlig
Befolkninga i Tromsø er kjent for sin ærlig- 
het og ”in your tace”-holdning. Kanskje en 
fordom som gjelder for mye av landsdelen, 
men det sies at den nordnorske atferden 
ikke er voldsomt preget av høflighetsfra- 
ser. Gudskjelov. Dessuten så bannes det 
ikke så mye her at det ikke er godt for noe.

0 for Ølhallen
Stedet for de som blir tørste tidlig på 
dagen holder til i Mackbryggeriet noe det 
har gjort de siste 75 årene. På 60-tallet 
ble Tromsøs eldste pub åpnet for kvinner 
også, men tradisjonelt er dette et sted 
hvor fiskere, bønder og by-mannfolk kom 
for å drukne sine sorger. Brukes av byens 
studentpopulasjon (og alkoholikere) som 
et etter-nachspiel vannhull.

Å for Årstider
Tromsø er en av tå byer i landet med bare 
to årstider: sommer og vinter. Med opp 
mot to meter snø om vinteren og sol hele 
døgnet om sommeren er kontrastene 
store. Mang en tromsøværing vandrer 
søvnløse hele sommeren, mens døgnets 
timer nytes til det fulle. Er sola oppe, er 
byen i live. Vinteren kan kanskje oppleves 
som hard, men januar, den mørkeste må- 
neden, går vekk til både Filmfestivalen og 
Nordlysfestivalen, så hvem bryr seg? Gjør 
deg klar for den døgnville byen.



Skal du ut å reise?
2it!

- med behov 
for lommepenger?

Vi søker deg som har lyst og 
anledning til å jobbe litt ved siden 
av studiene.
Vi har mange ulike oppdrag til alle 
døgnets tider: dag, ettermiddag, 
kveld, natt eller helg - hva passer 
best?

Vi trenger medarbeidere som kan 
jobbe i skolen, i barnehager, 
på kaféer/kantiner, byggeplasser 
(hjelpearbeidere) og til Posten 
(sortering - bud - sjåfører m.m.)

Ring 77 60 01 60 i dag!
Hilsen oss i Adecco Tromsø

3Sia travel
Unlvørsitøtøt og Høgskoløn I Tromsø hir relMbyrlavtalt med VIA Travel, 
vire røiserådgivere sikrer deg en optimal reiserute til beste prisl

Ring oss pl telefon 77 64 80 01 eller få tilgang til VIA Online - reisebestllllng på 
internett hvor du får alt samlet på ett nettsted! Alle flyselskaper hvor du kan 
sammenligne priser direkte, og hvor du får opp ledig hotellkapasltet med gunsttge VIA 
priser!

Besøk www.combitours.no hvis du har planer om en lengre reise for eksempel til Østen, 
fotballtur til England, eller la deg friste av de andre gode tilbudene.

3Kia
Har du lyst på en sydentur, besøke en storby eller Ilker du å ’pakke’ fly og hotell selv?
Da bør du sjekke www.ferieverden.no/tromso. Her finner du mange valgmuligheter og 
reisetips.

F 1

Adecco adecco.no

better work, better life

Studere utenlands? Bruk Europass Mobilitet!
Europass Mobilitet er et dokument som på en enkel måte 
viser kompetanse og kvalifikasjoner du som student har etter 
et utenlandsopphold i Europa. Dette kan gjelde studier ved 
universitet eller høgskole eller praksis i utenlandsk bedrift i 
forbindelse med en bachelor- eller mastergrad.

Europass Mobilitet ble lansert i 2005 som et europeisk stand- 
arddokument og er gjenkjennelig i hele EU/EØS-området 
samt i kandidatlandene til EU.

europassEuropass Mobilitet utstedes av ditt 
norske lærested og er gratis.
Ordningen administreres av Teknologisk hi^lilull i umu.

Vil du vite mer?
Gå til www.europass-mobilitet.no. Du kan også kontakte Carl 
Torvund, tlf: 934 85 468, carl.torvund@teknologisk.no.

Les også om andre dokumenter i Europass-ordningen på
www.europass.no.

Adresse: Akersveien 24 C, Pb 2608 St. Hanshaugen, N-0131 Oslo

INN'0612

Verdensberømt i Tromsø 
for sin gode pizza

Tlf 77 66 66 66 
www.yonas.no

http://www.combitours.no
http://www.ferieverden.no/tromso
adecco.no
http://www.europass-mobilitet.no
mailto:carl.torvund@teknologisk.no
http://www.europass.no
http://www.yonas.no
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STUDENTBOLIGER
Totalt 1476 studentboliger iTromsø 
i kategoriene hybler, små leilighe
ter og familieleiligheter, samt 120 
hybler på Svalbard.

IDRETTSHALL
Idrettshallen Kraft med parkett for 
ballspill, styrke- og kondisjons- 
treningsrom, aerobicsal og klatre- 
vegg. Sentral beliggenhet på uni
versitetsområdet og i byen.

BOKHANDEL
Studentenes fagbokhandel Aka
demisk Kvarter med utsalg ved 
høgskolen og på universitetsom
rådet. Et datterselskap av SiTø.

STUDENT
BARNEHAGER
Seks barnehager med omkring 
340 plasser for barn av studenter 
og ansatte ved universitetet og 
høgskolen.

STUDENTSAMSKIPNADEN
STUDENT-
RÅDGIVING
Studentenes rådgivingstjeneste 
gir deg råd i forbindelse med små 
og store problemer - økonomiske, 
praktiske, sosiale m.m.

STUDENTHUSET 
DRIV
Studenthuset Driv AS er et datter
selskap av SiTø, med delvis profe
sjonell og delvis frivillig drjft

STUDENTKAFEER
14 kafeer for studenter og ansatte 
på universitets- og hogskoieom- 
rådet

HELSEFOND
Helsefondet hvor du kan få støtte 
til delvis dekning av store helse
messige utgifter.



STUDENTENES BEDRIFT
Alle Tromsø-studenter er 
via semesteravgiften med 
i Studentsamskipnaden 
i Tromsø. - Husk at 
dette er studentenes 
egen bedrift, og at den 
utelukkende er til for oss, 
sier student og styreleder i 
Studentsamskipnaden, Tor 
Arne Morskogen.

Alle Tromsøs cirka 10.000 studenter er 
medeiere i Studentsamskipnaden, som 
sørger for at vi får blant annet boliger, mat 
og fritidstilbud. - Som ny student tenker du 
ikke alltid på at det du møter når du flytter 
på hybel, spiser middag i studentkaféene, 
trener på idrettshallen Kraft eller tar en øl 
på studenthuset Driv, er studentsamskip
naden. Det er viktig å se alle disse tingene 
i en sammenheng, sier styreleder i stu- 
dentsamskipnaden og statsvitenskapsstu- 
dent, Tor Arne Morskogen.
Som styreleder skal Morskogen sørge for 
at studentenes interesser er i fokus i stu- 
dentsamskipnadens daglige virke. - Jeg er 
selv student, og valgt til studentsamskip- 
nadens styre av studentene. Min viktigste 
oppgave er å kanalisere studentenes 
ønsker inn i driften av studentsamskipna
den, og opprettholde kontakten med stu
dentenes organer, sier han.

Lik rett til utdanning
- Alle studenter, både ved Universitetet og 
Høgskolen i Tromsø, er med. 
Studentsamskipnaden er studentenes 
egen bedrift, og er i utgangspunktet opp
rettet for at alle studenter skal ha lik rett 
til utdanning. Studentsamskipnaden fun
gerer som en buffer mellom studenter og 
marked, for eksempel påvirker vi boligpri- 
sene på det private markedet når vi pris
setter våre hybler, forteller Morskogen. 
Ved semesterstart må alle studenter 
betale en semesteravgift på 420 kroner 
via Studentsamskipnaden i Tromsø. 20 av 
disse er frivillig og går til Studentenes og 
Akademikernes Internasjonale Hjelpefond 
(SAIH) og resten går til studentvelferd.
- Studentenes penger fordeles tilbake 
til studentene via studentenes øverste 
politiske organ, ved universitetet Student
styret. De går til blant annet studenthus 
og studentorganisasjoner, og selvfølgelig 
til helsefond, rådgiving og studentbarne
hager. På den måten kommer pengene 
tilbake til studentene igjen, sier styrelede
ren, og fortsetter: -1 tillegg støtter vi andre 
tiltak innen studentvelferd, for eksempel 
Debutuka og Bolighjelpa, som drives av 
Studentstyret.

Oppussing og lengre åpningstid
I sin tid som styreleder har Morskogen lyst

BRUK OSS: Student og styreleder, Tor Arne Morskogen, vil at studentene skal bruke egen bedrift.

til å forbedre både bolig- og barnehagetil- 
budet. - Jeg vil ta en dialog med studen- 
tenes organer, Studentstyret ved universi- 
tetet og Studenttinget ved høgskolen, og 
se på om vi kan gjøre boligtilbudet enda 
bedre. Vi har veldig bra og billige student- 
hybler, men noen av dem begynner å bli 
modne for oppussing. I tillegg har jeg lyst 
til å se på om ikke barnehagetilbudet kan 
bli enda bedre i forhold til studenters sær
egne behov. Her tenker jeg eksempelvis 
på at studentbarnehagene kan ha lengre 
åpningstider i eksamensperioden, sier 
han.
I tillegg kan Morskogen opplyse at det fra 
høsten vil bli en helsesøsterordning ved 
Universitetet, der en helsesøster og en 
lege vil stå til rådighet for studentene.

Styrelederen håper de nye studentene 
vil bruke Studentsamskipnaden aktivt, og
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melde tilbake hvis de har forslag til forbe
dringer. - Som medeier har du innflytelse. 
Gi beskjed via hjemmesiden vår hvis du 
er misfornøyd med noe. Husk at dette er

studentenes egen bedrift, og at den ute
lukkende er til for studenter, understreker 
Morskogen.

INN'C

Fordeling av semesteravgift



Som fersk student kan det 
noen ganger bli vel mye 
nytt. Har du spørsmål om 
fastlege eller står du fast 
på eksamen, er døren til 
Studentrådgivinga alltid 
åpen.

-Terskelen for å stikke innom kontoret 
vårt er lav, sier Kaare Olsen, avdelingsle- 
der for Studentrådgivinga.
Det er det mange som benytter seg av. 
Noen kommer for å få informasjon og 
skjemaer for å søke fastlege, til lånekas- 
sen og lignende. Andre tar kontakt fordi 
de står helt fast i studiet eller eksamens- 
angsten herjer. Noen trenger en rådgiver 
å samtale med om det som er vanskelig
- andre deltar på kurs eller i en av grup- 
pene.

God start
Studentrådgivninga er åpen og gratis for 
alle som studerer på Høgskolen eller Uni- 
versitetet i Tromsø.
- Det er en god regel å ta kontakt så tidlig 
som mulig, uansett hvor stort eller lite 
problemet måtte virke. Kom ned på konto- 
ret vårt og ta en kopp kaffe og en prat før 
det har blitt så forferdelig vanskelig, sier 
Olsen. I likhet med de andre ansatte på 
Studentrådgivinga har han psykososial 
utdanning og lang erfaring. - Noen ganger 
kan det være problematisk å forlate fami- 
lie og gode venner for å etablere seg på 
et nytt sted. Å få en god start på studiet er 
gjerne ’’halve løpet”. Nye studenter er vel- 
kommen til oss for rådgiving i forbindelse 
med de mange ting som skal på plass den 
første tiden, forteller Olsen.

Internasjonalt arbeid
Ved Høgskolen og Universitetet i Tromsø 
studerer cirka 600 internasjonale stu- 
denter. Rådgivningstjenesten har også et 
ansvar for å tilrettelegge studiehverdagen 
for disse gjennom forskjellige sosiale tiltak. 
Skal du studere i utlandet kan du gjennom 
Studentrådgivinga komme direkte i kon- 
takt med studenter fra det aktuelle landet. 
Disse studentene kan gi deg nyttig infor
masjon om lokale forhold.

- Men en ting er sikkert; selv om studie- 
hverdagen kan virke tøff og tidkrevende, 
så sett av tid til å delta i det som gir deg 
inspirasjon og glede. De som blir med på 
aktiviteter utenom studiene får et større 
sosialt nettverk. Delta sammen med andre 
enten det er på idrettshallen, som skue- 
spiller i Studentrevyen eller som musikant
i byen. Det fremmer læring, understreker 
Olsen.

Gruppe- og kurstilbud
I tillegg til individuelle samtaler har Stud- 
entrådgivinga gruppe- og kurstilbud gjen-

STIK INNOM: Hos Studentrådgivninga er 
terskelen for å stikke innom lav.

norn hele året.
I gruppene kan du som student dele dine 
erfaringer med andre, få gode tips og 
trene i fellesskap på det som er vanskelig 
i studiehverdagen, enten det er av faglig, 
sosial eller av mer personlig art. 
Studentrådgivinga kan også formidle kon
takt med eksterne psykologer. Det vil ikke 
koste noe, fordi Studentsamskipnaden 
dekker utgiftene til behandling. Mer infor- 
masjon om tilbudet får du ved å kontakte 
Studentrådgivinga.

Studentrådgivinga jobber mot etablering 
av en helsestasjon, bestående av en lege 
og en helsesøster, som primært skal veile- 
de studenter i forhold til prevensjon, gra- 
viditet og kjønnssykdommer. De forventer 
oppstart i løpet av høstsemesteret 2006.

STUDENTRÅDGIVINGA

Studentrådgivinga er en gratis tje
neste for studenter. Den holder til i 
kjelleren på SV-fakultetet, inngang 
mot busstoppet. Ekspedisjonen er 
åpen 09-15. Ring eller stikk innom 
for time. Du kan ta kontakt anonymt 
dersom du ønsker det. Fra 13.00- 
14.00 er det åpen time for hastesa- 
ker. De ansatte har taushetsplikt.

Telefon: 77 64 90 50
Faks: 77 64 90 55
E-post: studentrådgivinga @ sito.uit. 
no
Vev: www.sito.uit.no

HELSEFONDET
Studenter med høye
helseutgifter kan søke 
Helsefondet om støte til 
dekning av disse.
Det kan søkes om støtte til:
• 40 prosent av utgiftene til nødvendig 
tannbehandling (maks 4.000 kr).
• 1.000 kr til brillekjøp.
• Utgifter til behandling hos fysiotera- 
peut / kiropraktor etter henvisning fra 
lege.
• Egenandeler opp til frikortgrensen.

Sorggruppe Samtalegrupper for 
studenter som har mistet nærstående 
personer ved dødsfall. Gruppa drives i 
samarbeid med studentpresten.

Ta ordet-gruppe Gruppe/treningsa- 
rena for studenter som har problemer 
med å ta ordet i grupper eller andre 
fora, og som ønsker å jobbe med dette.

Eksmisbrukere Samtalegruppe for 
studenter med tidligere rusproblemer

• Medisiner på hvit resept (ikke preven- 
sjon, vaksinasjon/medisin i forbindelse
med utenlandsopphold som ikke har 
noe med studiene å gjøre).
• Andre særtilfeller, f.eks. ekstraor- 
dinære reiseutgifter ved midlertidig 
sykdom og uførhet, alvorlig sykdom 
eller død i nærmeste familie.

Fulltidsstudenter ved UiTø eller Høg- 
skolen i Tromsø som har hatt helseut
gifter utover 2.200 kr i løpet av et ka- 
lenderår kan søke om støtte. Søkerne 
kan etter bestemte regler få inntil 
20.000 kr i støtte til dokumenterte utgrf- 
ter de har hatt i løpet av søknadsperio- 
den (01.01 -31.12).

Samlivskurs (Prep) Kurs i kommu
nikasjon og forståelse for å forebygge 
konflikter i parforholdet.

Selvutviklingsgruppe Samtale
gruppe for de som har lyst til å bli 
bedre kjent med seg selv i samspill 
med andre.

Eksamensmestring Kurs for studen
ter som strever med eksamensangst 
og gjennomføring av eksamen.

KURS OG GRUPPETILBUD

http://www.sito.uit.no


Mortensnes
Mortensnes studentboliger Iigger bare haIvannen kilo
meter fra Universitetet og HøgskoIens Avdeling for hel
sefag, og fem kilometer fra sentrum. I hybelhusene deler 
åtte personer gang og kjøkken, og to og to deler bad. 
Hyblene er møbIerte. Strøm er inkludert i husleien. Det 
finnes innebod og sportsbod. Det er også et felleshus 
som inneholder vaskeri, leserom, badstue og et felles
rom med kjøkken.

Buss: Sentrum - rute 24; Universitetet - rute 24, også 
gangavstand.

Stakkevollan
Stakkevollan studentboliger er de nyeste studentboli- 
gene til SiTø (ferdistilt i 1998). Boligene ligger halvannen 
kilometer fra Universitetet og fem kilometer fra sentrum. 
Det er kort vei til butikk, postkontor og svømmehall. 
Hyblene er møblerte, fire stykker deler kjøkken og opp
holdsrom, mens to deler bad. Leilighetene er umøblerte. 
Husleien inkluderer strøm. Alle boenhetene har tilgang til 
felleshus med vaskeri, badstue og dusj, samt boder.

Buss : Sentrum - rute 20 og 42; Universitetet - 20, også 
gangavstand.

Storelva
Plassert på Kvaløya i naturskjønne omgivelser har Stor- 
elva studentboliger lett adgang til turterreng og lysløype. 
Storelva ligger omtrent ti kilometer fra sentrum og UiTø. 
Boligene er bygd som ti småhus, med to leiligheter og 
seks hybler i hvert hus. Seks deler kjøkken. Det finnes 
fellesstue med kjøkken, badstue, fellesvaskeri og boder. 
Hyblene er møblerte. I leilighetene i kjelleren er det lov å 
holde kjæledyr.

Buss: Sentrum - rute 42; Universitetet - rute 42 til Giæ- 
verbukta bussterminal derfra rute 34,24 eller 22.

Storskogåsen
Storskogåsen I og II ligger i et rolig boligstrøk midt på 
Tromsøya. Fra Storskogåsen er det bare to kilometer til 
sentrum, og cirka to kilometer til Universitetet. Det er totalt 
19 to-roms leiligheter, 16 tre-roms leiligheter og 50 hybler. 
Fem og fem deler kjøkken. Hyblene og to-romsleilighetene 
er møblerte, og strøm er inkludert i husleien. Det er også 
et felleshus med stue, kjøkkenkrok, badstue og dusjer.

Buss: Sentrum - rute 26, også gangavstand; Universitetet 
- rute 36, også gangavstand.

Forhåpningen
Forhåpningen er et mindre hybelhus sentralt på Troms- 
øya. Hybelhuset har tre etasjer og rommer 15 hybler og 
to leiligheter. Alle hyblene har egen kjøkkenkrok og eget 
toalett. Det er egen dusj i ni av hyblene. Alle hyblene er 
møblerte, og husleien inkluderer strøm. Leietagerne har 
tilgang til boder og vaskerom.

Buss: Sentrum - rute 26 og 40; Universitetet - rute 36.

Prestvatnet
Prestvatnet studentboliger ligger midt på Tromsøya, 
omlag en kilometer fra sentrum. Studentboligene består 
av fem sammenhengende blokker og seks trehus. Hy- 
blene er møblerte, har eget bad, og hvert kjøkken deles 
av ti hybelbeboere. Alle leilighetene i blokkene er mø- 
blerte. I trehusene finnes både møblerte og umøblerte 
leiligheter.

Buss: Sentrum - rute 26, også gangavstand; Universite- 
tet - rute 36.

Elverhøy
Elverhøy studentboliger har beliggenhet sentralt på 
Tromsøya en kilometer fra sentrum. Bygget ble totalre- 
novert sommeren/høsten 2003. Hyblene er bygd som 
dubletter der to og to hybelbeboere deler kjøkken og 
bad. Det finnes både møblerte og umøblerte hybelleilig
heter og to-roms leiligheter. Alle kjøkken er utstyrt med 
komfyr og kjøleskap og alle boenheter har kabel-TV/ 
bredbåndstilknytning.

Buss: Sentrum - rute 26, også gangavstand; Universite
tet - rute 36.

Åsgårdveien
Studentboligene i Åsgårdveien ligger flott til på vestsiden 
av Tromsøya. I hver etasje i høyblokka er det 21 hybler, 
fire dusjer, fire toaletter, to felleskjøkken med komfyr, 
mikrobølgeovn, kjøleskap, fryser og spiseplass. Åsgård
veien har også tre trehus på to etasjer med ti hybler i 
hver etasje. Fem hybelbeboere deler kjøkken og to eller 
tre deler bad. Alle hyblene er møblert.

Buss: Sentrum - rute 26, også gangavstand; Universite
tet - rute 36.

MORTEN:

BJERKAKER

SENTRUM

STORSKOGE

KVALØYSLETTA

SLETTAELVA

HÅPET

TROMSDALEN



Buss: Sentrum - rute 20 og 24; Universitetet - gang- 
avstand.

Ørndalen
Ømdalen ligger nord på Tromsøya, nær friarealer og 
lysløype og med kort vei til Universitetet. Ørndalen stu
dentboliger består av vanlige trehus som inneholder 
både hybler, to-roms og tre-roms leiligheter. Seks deler 
kjøkken, og tre deler bad. I tilknytning til boligene er det 
et felleshus med vaskeri, leserom, badstue og en koselig 
stue med kjøkkenkrok.

Buss : Sentrum - rute 20 og 42; Universitetet - 20, også 
gangavstand.

PÅ NETT: På www.boligtoget.no/sito kan du raskt og enkelt finne den rette boligen for 
deg, og sende en elektronisk søknad.

Studentsamskipnaden i 
Tromsø har flere hybler 
per student enn andre 
studiesteder i landet. Nytt i 
år er muligheten til å søke 
studentbolig via 
boligtorget.no/sito.
- Internettjenesten gjør det lettere for 
studentene, siden de slipper å bruke tid 
og penger på posten. I tillegg gir det oss 
bedre tid til å hjelpe studentene og svare 
på ulike spørsmål, siden vi må håndtere 
mindre post og har mindre tastearbeid, 
forteller fungerende boligsjef ved Student- 
samskipnaden, Irene Kvello. 
Studentsamskipnaden i Tromsø har en 
dekningsgrad på cirka 22 prosent, det vil 
si at 22 prosent av studentmassen bor 
på en av Studentsamskipnadens hybler. 
Ellers i landet ligger dekningsgraden i 
underkant av 20 prosent.
Som ny student i Tromsø har du gode 
muligheter for å få en bra og billig hybel.
- Ved semesterstart prioriterer vi førsteårs- 
studenter, som ikke har studiepoeng fra 
før, og internasjonale studenter. Vårt mål 
er å kunne tilby alle førsteårs-studenter et 
sted å bo innen utgangen av august, for- 
teller Kvello.

Trygt og fritt
Studentsamskipnaden leier ut knapt 1500 
boliger, fra hybler der du deler kjøkken og 
bad med andre beboere til 3-roms familie- 
leiligheter. - Våre mest populære hybler er 
Stakkevollan og Prestvatnet. Tidligere har

våre hybler uten bredbånd vært mindre 
populære, for eksempel Ørndalen, men i 
år har vi fått installert bredbånd i alle våre 
boliger, slik at alle hybler har både Inter- 
nett og kabel-tv, sier Kvello.
Boligsjefen er ikke i tvil om hvorfor hun 
vil anbefale nye studenter å søke bolig 
via Studentsamskipnaden. - Hos oss er 
studentene garantert fair behandling. Lei
etakenes rettigheter står sterkt, men vi 
forventer at de tar hensyn til sine medstu- 
denter. Og så tar vi ansvar for våre bebo- 
ere, vi samarbeider blant annet med Stud- 
entrådgivninga hvis noen av våre beboere 
har problemer. Du får en møblert hybel 
med strøm og bredbånd fra 2000 kroner i 
måneden, sier hun.

Ny adresse
For to år siden flyttet Studentsamskipna- 
den til nye lokaler, og holder nå til midt 
på universitetscampus. - Det er jeg veldig 
fornøyd med, jeg merker at folk kommer 
innom i stedet for å sende brev, og det 
gjør det hele litt mer personlig, sier Kvello.

Når Samordna Opptak har fordelt studie- 
plasser i juli sender studentsamskipnaden 
ut tilbud til de som har lagt inn søknad på 
boligtorget. - Så det er bare å komme til 
tastene og søke!, sier Irene Kvello.

STUDENTBOLIGER

Kontaktperson: Irene Kvello
Tlf: 77 64 90 30
Faks: 77 64 90 38
E-post: bolig@sito.uit.no
Vev: www.boligtorget.no/sito

Øvre Breivang
Øvre Breivang er det av SiTøs boligtilbud som ligger 
nærmest Universitetet. Gangavstanden til sentrum er 
om lag fire kilometer. På Breivang deler to hybler kjøk
ken og bad. Både hybler og leiligheter er møblerte. 
Strøm er inkludert i husleien. I blokk B er det badstue 
i andre etasje, og fellesrom og vaskeri i tredje.

HYBLER PÅ

http://www.boligtoget.no/sito
boligtorget.no/sito
mailto:bolig@sito.uit.no
http://www.boligtorget.no/sito


KRAFTTAK I
STUDEHVERDAGEN
- Vår sentrale beliggenhet 
på universitetsområdet gjør 
at man kan stikke opp og 
spille fotball i en pause 
mellom forelesninger, sier 
klatreinstruktør, student og 
senterleder på idrettshallen 
Kraft, Bjørn Karlsen.
Ovenfor Teorifagbygget og Norges fiske
rihøgskole finner du studentidrettshallen 
Kraft, som drives av Studentsamskipna- 
den. Her ferdes cirka 2.000 studenter i 
løpet av semesteret.
- Det beste med Kraft er det generelle 
tilbudet. Vi har både aerobic, spinning, 
styrke, utholdenhet, klatring og parkett 
med lagspill, alt sammen til en rimelig pris 
for studenter. Jeg vil påstå at de får mye 
for pengene, sier senterleder på Kraft, 
Bjøm Karlsen. SVETTE STUDENTER: På studentidrettshallen Kraft kan du få et avbrekk fra tunge pensumbøker og endeløse forelesninger.

Kraft har mellom 30 og 35 dyktige instruk- 
tører. Studenter får kjøpt medlemskap for 
et år, et semester eller en måned, i tillegg 
får man kjøpt klippekort eller enkeltbillett.
- Cirka 2.000 studenter bruker Kraft, og 
ved medlemskap tår man trene både på 
Kraft her på universitetsområdet og på 
Drivkraft som ligger i byen i nærheten av 
studenthuset Driv. Drivkraft åpnet vi i fjor, 
blant annet for å legge bedre til rette for 
de som bor i byen, og for høgskolestuden- 
tene, sier Karlsen.

Samarbeid med TSI 
Studentorganisasjonen TSI (Tromsøstu- 
dentenes idrettslag) bruker hallen flittig. 
- Vi har et nært samarbeid med TSI, som 
arrangerer studentaktiviteter her oppe, 
forteller Karlsen.

Særlig beliggenheten fremhever Karlsen 
som en styrke ved Kraft. - Vår beliggenhet 
på universitetsområdet gjør at man kan 
stikke opp i en pause mellom forelesnin
ger og trene. Vi har et godt tilbud både i

Studentidrettshallen Kraft 
Kontaktperson: Bjørn Karlsen 
Telefon: 77 64 90 60
E-post: kraft@sito.uit.no 
Vev: www.sito.uit.no

Studentkaféene
Kontaktperson: Rolf Hansen 
Telefon: 77 64 90 40
E-post spisested@sito.uit.no
Vev: www.sito.uit.no

forhold til allsidighet, pris og kvalitet, sier 
han.

Klatremus
1 tillegg til den fysiske treningen er Kraft 
også et sted der du kan møte nye men-

KAFFEPAUSE
I studentkaféene møtes 
sultne studenter til middag, 
eller til en velfortjent pause 
over en ferskbrygget og 
rettferdig kopp kaffe.
Studentsamskipnaden har totalt 12 stu- 
dentkaféer ved Universitetet i Tromsø 
og tre ved Høgskolen i Tromsø. Alle stu- 
dentkaféene tilbereder maten selv, slik 
at det alltid er fersk og nytilberedt mat 
å få. På Universitetsområdet serverer 
kafeene i MH-bygget og Teorifagbygget i 
tillegg middagsmat.

Studentsamskipnaden håper studente- 
ne vil gi tilbakemeldinger på kafétilbudet. 
- Vi setter pris på tilbakemelding fra stu- 
dentene og brukere av kaféene slik at vi 
kan tilby det som studentene vil ha, sier 
Rolf Hansen, assisterende kantinesjef 
i SiTø. Det var på det viset salatbarene 
kom inn i bildet og nå finner du dem i 

nesker under andre forhold enn i kollokvi- 
egruppene. - Det er et bra sosialt miljø på 
Kraft, forteller senterlederen.

Selv har Karlsen klatring som favorittidrett, 
og det er han ikke alene om. - Et av våre

fem av kafeéne: Teorifagbygget, MH, 
NFH, Naturfagbygget og på Høgskolens 
avdeling for lærerutdanning. - Det har 
virkelig slått an, forteller Hansen.

Rettferdig kaffe
Kaféene har det meste en sulten stu- 
dent kan begjære: kaldmat, varmmat, 
ferske kaker og bakverk, frukt og melke- 
disk. I tillegg til å ha sunne alternativer 
serverer kaféene kun kaffe som er god 
for samvittigheten. - Vi har dokumenta- 
sjon fra vår kaffeleverandør på at kaffen 
er rettferdig. Det vil si at deler av omset- 
tingen går til eksempelvis skoler, barne- 
hager og infrastruktur i kaffebøndenes 
hjemland, sier Hansen.

Også kvaliteten er sikret. -1 år har vi 
hatt fokus på et bedre kaffekonsept, og 
vi har derfor investert i bedre kaffemas- 
kiner. Nå er det mulig å kjøpe ferskbryg- 
get kvalitetskaffe rundt omkring på hele 
campus, forteller han.

Middag på nett
- På vår hjemmeside legger vi ut mid- 
dagsmenyene for hele uka, og informa- 

mest populære tilbud er klatreveggen, på 
12,5 meter. Klatring er min sport, og jeg 
er selv klatreinstruktør. Men jeg har også 
prøvd ut alle de ulike aerobictimene våre, 
for det er viktig å vite hvilket tilbud man gir, 
understreker senterlederen.

sjon øm eventuelle arrangementer. Dette 
semesteret har vi eksempelvis hatt itali
ensk temadag med pastabuffet og i til
legg har vi åpnet en bagett-bar, der man 
får fersksmarte bagetter etter eget valg. 
Vi har ikke fastlagt hvilke temadager vi 
skal ha til høsten, men det er sikkert at 
det blir noen, sier Hansen.
I tillegg skal kaféen i Breiviklia gjenåp
nes. - Vår minste kafé vil på nytt ligge 
i Breiviklia, ved institutt for historie og 
filosofi. Det var vanskelig å få den til å 
gå rundt, men vi har lagd en avtale med 
Universitetet slik at vi kan holde den 
åpen.

SiTø-klosken
Utover studentkafeene driver Student
samskipnaden en MIX storkiosk på 
universitetsområdet. Der får man kjøpt 
brød, pålegg og middags- og tørrvarer, 
i tillegg til vanligere kioskvarer som ma- 
gasiner, kaffe, godteri og pølser. SiTø-ki
osken er åpen helt til klokken 19:30, så 
selv på de lange dagene i eksamensti- 
den skal studentene slippe å sulte.
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Studenter som søker seg 
til Tromsø skal være trygge 
på at barna deres får et 
godt barnehagetilbud. 
Studentbarnehagene har 
fortsatt ledige plasser.
- Alle studenter som søkte ved hovedopp
taket i vår fikk tilbud om barnehageplass.
I tillegg har de som har søkt etter fristen 
fått plass. Vi har fortsatt ledige plasser på 
Storskogåsen og Kvaløysletta og det kan 
bli ledige plasser andre steder også. Dette 
er det første året vi fortsatt har ledig kapa- 
sitet etter hovedopptaket, forteller barne- 
hagesjef Kjerstin Carlson. 
Studentsamskipnaden driver seks barne- 
hager, hvorav tre er plassert på univer
sitetsområdet, to er plassert i nærheten 
av studentboligene Prestvatnet og Stor- 
skogåsen, og en ligger på Kvaløysletta. 
370 barn har plass i studentbarnehagene.

Barneunivers
Til høsten åpner en ny barnehage på 
universitetsområdet med plass til over 
80 barn. - Barnehagen heter Universet 
studentbarnehage, etter utformingen av 
bygget. Her er vinduene formet som stjer- 
netegn, og en gang med stjernehimmel 
i taket, Melkeveien, går gjennom barne- 
hagen. Det er plass til 82 barn, fordelt på 
fem baser. En av basene er en friluftsba- 
se. Den blir veldig flott! Mye glass og mye 
lys, sier Carlson.

Alle får plass
Ettersom det fortsatt er ledige plasser i 
barnehagene vil barn bli tatt inn etter hvert 
som de søker, etter først til mølla-prinsip- 
pet. - Vi har i år oppnådd målet om at alle 
som søker seg til Tromsø eller får barn 
i løpet av studietiden her, kan føle seg 
trygge på at de får en barnehageplass, og 
at de dermed kan gjennomføre studiet sitt, 
forteller barnehagesjefen.

Fint i skogen
Marte S. Fagertun, som studerer ma- 
tematikk ved Universitetet i Tromsø, er 
fornøyd med barnehagetilbudet til Stu- 
dentsamskipnaden. Selv har hun sønnen 
sin, David på to år, i Breivika studentbar
nehage, som ligger på universitetsom- 
rådet. - Hvis de har planleggingsdag på 
en eksamensdag, sørger barnehagen for 
barnepass.
- Det er en veldig grei barnehage, og den 
får mye skryt av foreldrene. Dessuten 
ligger den fint til rett ved siden av skogen, 
forteller hun. - I tillegg har de ganske 
åpne avdelinger, som gir barna større 
plass å bevege seg på inne. De ansatte er 
også veldig greie, og det er lite utskifting, 
noe som gir stabilitet for barna.
Marte forteller at det er veldig praktisk at 
barnehagen ligger på universitetsområdet, 
i tillegg til at det er litt billigere enn i andre

BARNELEK: Breivika barnehage ligger nært både skogen og universitetet.

STUDENTBARNEHAGENEbarnehager. - På grunn av plasseringen 
kan jeg levere David, gå og lese, og hente 
han igjen når det passer, sier hun.

Ble prioritert
To-åringen David har gått i Breivika bar- 
nehage i snart et år, fra semesterstart 
i 2005. Marte ble mor under sitt fjerde 
semester ved Universitetet. - Det var ikke 
vanskelig for oss å få plass, vi søkte og

fikk. Både jeg og mannen min er studen- 
ter, så da ble vi prioritert, forteller hun.
Hun bekrefter at Studentsamskipnadens 
barnehagetilbud gjør det lettere for stu- 
denter med barn å studere.

Studentsamskipnaden
Kontaktperson: Kjerstin Carlson
Telefon: 77 64 90 01
E-post: studentbarnehage @sito. 
uit.no
Vev: www.sito.uit.no

http://www.sito.uit.no


Studentsamskipnaden er 
en viktig aktør i de beste 
film- og musikkfestivalene 
Tromsø har å by på.
- Studentsamskipnaden har betydd mye 
for oppbyggingen og utviklingen av festi- 
valen, sier en av ildsjelene bak den elek
troniske musikkfestivalen Insomnia, Karl 
Kristian Hansen.
Studentsamskipnaden i Tromsø samar- 
beider med musikkfestivalene Bukta og 
Insomnia, og med filmfestivalen TIFF 
(Tromsø Internasjonale Filmfestival). Buk- 
tafestivalen er en rockefestival som går av 
stabelen i slutten av juli i vakre omgivelser 
på sydspissen av Tromsøya. I år har Bukta 
navn som Motorhead, Dum Dum Boys, og 
Mew på plakaten. I fjor ble Bukta kåret til 
årets festival av Norsk Rockforbund. FESTIVALLIV: Studentsamskipnaden er med på å gjøre Tromsø til en attraktiv studentby.

Midt i mørketida i januar settes hele 
Tromsø på hodet med Norges største 
filmfestival, TIFF, som i år trakk ca. 42.000 
besøkende. I år var 16. året den populære 
filmfestivalen ble arrangert.

Bra elektronisk miljø
Også musikkfestivalen Insomnia har Stu- 
dentsamskipnaden som en av sine nære 
samarbeidspartnere. - Insomnia er en 
elektronisk musikkfestival. Vi har et bredt 
spekter av musikk, fellesnevneren er at 
alle artister bruker elektroniske virkemidler 
i musikken sin. Tromsø er kjent som en 
by med et bra elektronisk musikkmiljø. Vi 
hadde lyst til å gjøre mer ut av ressursene 
ved å gi Tromsø en årlig festival, fortel
ler Karl Kristian Hansen, som er tidligere 
statsvitenskapsstudent ved Universitetet i 
Tromsø.

En viktig informasjonskanal
I fjor ble Insomnia arrangert ved se
mesterstart. I år arrangeres den femte 
Insomniafestivalen fra 11. til 14. oktober. 
Festivalarrangørene skryter av student
samskipnaden. - Studentsamskipnaden 
har vært med oss hele veien, og vi har 
hatt Driv som hovedscene i alle årene. 
Det har hatt grunnleggende betydning for 
oppbyggingen og utviklingen av Insomnia 
å ha Studentsamskipnaden som en trofast 
strategisk samarbeidspartner. De har gitt 
oss både økonomisk støtte og en infor
masjonskanal for å nå studentene, sier 
Hansen.

Særlig for en festival i oppstartsfasen er 
det viktig med en solid og trofast samar- 
beidspartner. - Vi er en ung festival. Før du 
får booket de største artistene må du ha et 
omdømme og ressurser. Begge deler har 
vi fått via Studentsamskipnaden, sier han.

Frivillige studenter
I fjor hadde Insomniafestivalen 4.000 
besøkende, og hvert år har besøkstallet 
økt med cirka 20 prosent. I fjor ble også 
Kulturhuset i Tromsø en del av festivalen.

- Vi bruker Kulturhuset som scene i tillegg 
til Driv. Jeg er glad for samarbeidet, som 
gjør at vi slipper å være konkurrenter, 
men heller kan utfylle hverandre, fortel
ler Hansen, og legger til at studentene er 
viktige både som publikum og som frivil-

BRA OG BILLIG PC
Ved semesterstart er det
mulig for studentene å 
kjøpe bærbar PC med 
alt nødvendig utstyr til en 
svært studentvennlig pris.

På et universitet der svært mye av infor
masjonsutvekslingen foregår digitalt, er 
det viktig at studentene har tilgang til en 
bra, lett og billig PC. Ved Universitetet i 
Tromsø får studentene dette tilbudet via 
et samarbeid mellom Studentsamskip- 
naden og Telehuset / Telenor.

- Vi inngår samarbeid med private aktø
rer som er med å skape et godt miljø for 
studentene. Telehuset / Telenor er med 
å skape en attraktiv studentby gjennom 
å støtte Tromsø Internasjonale Filmfes
tival (TIFF) som arrangeres i midten av 
januar hvert år. Telenor har også sam
arbeid med Universitetet i Tromsø på 
forskingssiden, forteller studentsamskip- 
nadens IKT- og informasjonssjef, Geir 
Jarle Voldmo.

Billigere enn i fjor
Samarbeidet mellom Studentsamskip-

lige. - En god del studenter er aktive under 
festivalen, og studenter kan melde seg som 
frivillige.

Festivalsjefen er ikke i tvil om at også Stu- 
dentsamskipnaden tjener på samarbeidet.

nåden og Telehuset/ Telenor er ganske 
nytt. Det ble innledet i 2006 og omfatter 
i tillegg til PC’er også studenttilbud på 
mobiltelefoner. -1 fjor samarbeidet vi 
med en annen bedrift enn Telehuset. 
Tilbudet vi har gått inn på i år er noe bil- 
ligere enn det vi hadde i fjor. Dessuten 
er det en fordel at Telehuset har 2 butik- 
ker i Tromsø, noe som gjør at man kan 
henvende seg direkte til dem hvis man 
har spørsmål eller får problemer med 
PC-en, sier han.

Ved bestilling på nettet er det mulig å 
bestille tilleggsutstyr og oppdateringer 
av de spesifikasjonene som PC-ene er 
oppsatt med mot et tillegg i prisen. Sam- 
skipnadens IKT-sjef anbefaler studente
ne å vurdere hvilke behov de har, spesi- 
elt når det gjelder minne og operativsys- 
tem. - PC-ene leveres i utgangspunktet 
med 512 Mb minne og operativsystemet 
Windows XP Home edition. Studenter 
som har behov for å kjøre grafikk pro
grammer eller tyngre programmer som 
krever minne bør vurdere å oppgradere 
sine løsninger til 1 GB RAM og eventu
elt tenke gjennom om de har behov for 
Windows XP Professional.

Samarbeider med private bedrifter 
om kulturlivet
- Når vi inngår samarbeid med en be-

- Jeg tror Studentsamskipnaden er 
med oss fordi Insomniafestivalen gjør 
Tromsø til en mer attraktiv studentby, 
sier han.

drift er det viktig for oss at det er en link 
mellom disse aktørene og det generelle 
kulturtilbudet til studentene i Tromsø. 
Hvis bedriftene ikke samarbeider med 
eller opptrer som sponsorer for eksem
pelvis musikkfestivalene eller andre 
kulturtilbud som gjør Tromsø til en at- 
traktiv studentby, er vi ikke interessert i 
samarbeid.
Vi synes det er viktig at de aktørene vi 
samarbeider med gjør noe for å skape 
et god studentby.

Alle studentboligene har bred- 
båndstilkobling
Alle hyblene og leilighetene som Stu- 
dentsamskipnaden i Tromsø leier ut til 
studenter har bredbåndsoppkobling og 
kostnadene for bruk av dette er inkludert 
i husleia. - Bredbåndstilknytningen til 
studentboligene er et samarbeidspro- 
sjekt mellom Studentsamskipnaden i 
Tromsø, Universitetet i Tromsø og Høg
skolen i Tromsø. For å kunne ta i bruk 
oppkoblingen må studentene ha fått 
tildelt studentkonto ved en av institusjo
nene og lest gjennom manualen som 
blir delt ut. Hvis de får problemer må de 
ta kontakt med Oraltjenesten ved Uni
versitetet i Tromsø, sier Studentsamskip
nadens IKT- sjef.
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STUDENTTILBUD PÅ BÆRBAR PC

HP Compaq NX 6310
Basis modellen med alle essensielle funksjonen 
En robust, lett PC av høy kvalitet.

Lette, driftssikre laptoper fra HP tilbys studenter fra Telehuset i 
samarbeid med Studentsamskipnaden i Tromsø.

HP Compaq NX 6325
Denne dobbeltMemeprosessoren med 64blts teknologi er 
forberedt fOr Windows Vista. Integrert biometrlsk 
flngeravtrykksleser sikrer dine data. Til en uslåelig pris!

Du kan også ta kontakt med oss I Telehuset på vår avdeling på Langnes. Stikk innom eller ring og spør etter 
Hans-Christian på telefon 77607162. Vi kan også gi deg et godt tilbud på mobiltelefonar!

AMD TUrton 64 X2 TV52 Prosessor
15’ XGA (1024x7M)skjerm
1x512MB 667mhx DDR2 minne (2 spor ledig) 
60GB 54G0RPM FX Harddisk
802.11b/g ROW trSdløst nettverkskort 
vekt 2,7 kg
Biometrisk FingerevtrvkksMser
Windows XP Home Edition

Maskinene er leveringsklare I siste uke av auqust oq vl har ett begrenset antall tllgienqeilq. Reserver derfor ett eksemplar 
i dag på www.telehuset.no/studentpc. Her vil du også finne gode tilbud på oppgradering av minne og annet tilbehør.

lNN’06

H tru pm
STUDENTAVISA F I TROMSØ

Ett år på NPG kan gi deg 8-10 ekstrapoeng med 
rett valg av fag. Realfag gir i år dobbelt så mange 
tilleggspoeng på vkll nivå som i fjor.

Du kan også kombinere NPG med UiT for å samle 
maksimalt med tilleggspoeng. Sjekk våre websider 
eller bestille en veiledningssamtale som viser deg 
mulige løsninger.

Nye realfag

Forbedring av vitnemåI

Flere poeng gir deg valgfrihet!

NORSK
PRIVATGYMNAS

www.norskprivatgymnas.no / tlf 7760 800 / Grønnegt 4, Tromsø.
________________________________________

InteI Celeron Mobile 410 Prosessor
15" XGA (1024x7€8)skjerm
1x512MB 567mhz DDR2 minne (2 spor Ledig)
802.11b/8 ROW trldtøst nettverkskort 
60GB 5400RPM FX Herothsk
Vekt 2,7 kg
Windows XP Home Edition

http://www.telehuset.no/studentpc
http://www.norskprivatgymnas.no


Med over 10 000 titler på 
lager er Akademisk Kvarter 
virkelig studentens egen 
bokhandel.
Akademisk Kvarter er eid av Studentsam- 
skipnaden i Tromsø og er en av de viktig- 
ste ressursene for studentene i Tromsø. 
Akademisk Kvarter er pliktig til å ha inne 
alt av pensumlitteratur, og det er her du 
får kjøpt faglitteraturen for semesteret, i 
tillegg til en rekke titler innen skjønnlitte- 
ratur. - Vi er studentenes bokhandel, vi er 
her for studentene og eid av studentene. 
Faglitteratur er spesialiteten vår, men vi er 
også en generell bokhandel hvor man får 
tak i skjønnlitteratur, kontorsaker og lig- 
nende, kan Isak Måseide ved Akademisk 
Kvarter fortelle.

I tillegg til hovedfilialen i Hovedgården, 
har også Akademisk Kvarter filialer på det 
medisinske fakultet (MH-bygget) og ved 
Høgskolen i Tromsø. Nettbokhandel har de 
også. Med dette tror Måseide studentene 
vil få en enklere oppgave ved semester- 
start når de kan undersøke og bestille 
bøker på nettet.
- Det er i utgangspunktet en helt vanlig 
nettbokhandel, men vi har ambisjoner om 
å få til en funksjon der du kan sette opp 
pensumbestillinger for de enkelte studi- 
ene, forteller han.

Fagansvarlige - en styrke
Det mange mener er Akademisk Kvarters 
styrke, er at man har enkeltpersoner med 
ansvar og spesialisering innenfor ulike 
fagfelt. Dette leder til at både studenter og 
fagansatte har en kontaktperson som fun- 
gerer som referanse for de enkelte fagene. 
Måseide, som er fagansvarlig for huma
niora, mener denne ordningen er ganske 
unik for Akademisk Kvarter i Tromsø.
-1 tillegg til den generelle kompetansen 
innenfor både fag- og skjønnlitteratur som 
alle ansatte har hos oss, er dybdeinnsikt- 
en i de ulike fagretningene hos de fagan- 
svarlige svært viktig. Vi har daglig kontakt 
med de som jobber på faget i forhold til 
pensum og faglitteratur, og fungerer som 
et knutepunkt mellom fagene og studen- 
tene når det kommer til litteratur, forteller 
Måseide.
Kåre Berg-Hanssen, fagansvarlig for re- 
alfag, er enig. - Det er en fordel både for 
studentene og de fagansatte å ha dette 
kontaktpunktet. Hvis en student trenger ei 
bok, så vet vi som regel hvilken bok det 
gjelder innenfor de fagene vi er ansvarlige 
for, fortsetter Berg-Hanssen.

Ny hovedfilial
Til høsten vil Akademisk Kvarters hoved
filial i Hovedgården flyttes til en mer sen- 
tral beliggenhet under universitetsbiblio- 
teket midt på campus. - Det er viktig for 
oss å være der studentene er. På samme 
måte som Hovedgården var sentrum på 
campus når vi flyttet hit, er det i dag mer

10 000 TITLER: Kåre Berg-Hansen (fr. v.) og Isak Måseide holder loser studentene mellom bokhyllene.

naturlig å ha vår hovedfilial i nærheten av 
Teorifagbygget, sier Berg-Hanssen. 
Flyttingen vil foregå i september, så 
belastningene for studentene vil være 
minimale. - I september er jo det verste 
rushet ved semesterstart over. Vi vil også 
ha bokhandelen både her i Hovedgården 
og i de nye lokalene åpne under flyttingen, 
sier han.

Modernisering
Måseide og Berg-Hanssen forteller videre 
at flyttingen også vil være en større om- 
gjøring av bokhandelen slik man kjenner 
den idag. - Vi har ambisjoner om at dette 
skal være en fin bokhandel. For å si det 
sånn: Den skal være behagelig å gå rundt 
i, uten å avsløre for mye, sier Måseide.
- Vi gleder oss til å flytte, og vi har tro på

AKADEMISK KVARTER

Åpningstider: Mandag, tirsdag, 
onsdag, fredag 09:00-16:30. Tors- 
dag 09:00-18:00. Lørdag 10:00- 
14:00.

Tlf: 77 64 49 20
Faks: 77 64 49 19
Vev: http://www.ak.uit.no 

at dette vil bli bokhandelen vi alltid har 
ønsket oss! Det vil bli en modernisering

FAGANSVARLIGE
Pål Hustad
Samfunnsfag, pedagogikk, historie, 
filosofi, økonomi og religionsvitenskap 
Tlf: 77644598
E-post: paalhu@ak.uit.no

Isak Måseide
Språk og litteratur, kunsthistorie, do
kumentasjonsvitenskap, arkeologi og 
samisk
Tlf: 77644922
E-post: isak@ak.uit.no

Pål Høgmo
Biologi, geologi, helsefag, psykologi og 
fiskerifag
Tlf: 77644923
E-post: paalhoe@ak.uit.no 

som både studenter og ansatte vil sette 
pris på, avslutter Måseide.

Kåre Berg-Hansen
Informatikk, fysikk, kjemi, matematikk, 
fransk, tysk og russisk
Tlf: 77644921
E-post: kaare@ak.uit.no

Ingunn Møllebak
Skjønnlitteratur og filialansvarlig ved 
Høgskolen i Tromsø
Tlf: 77644920
E-post: ingunn@ak.uit.no

Truls Iversen
Barnebøker og filialansvarlig ved MH
bygget
E-post: truls@ak.uit.no

Ståle Åbotsvik
Daglig leder og fagansvarlig for jus 
Tlf: 77645214
E-post: staale@ak.uit.no

http://www.ak.uit.no
mailto:paalhu@ak.uit.no
mailto:isak@ak.uit.no
mailto:paalhoe@ak.uit.no
mailto:kaare@ak.uit.no
mailto:ingunn@ak.uit.no
mailto:truls@ak.uit.no
mailto:staale@ak.uit.no


’’STUDENTER SKAL MORE SEG.
SIDEN KOMMER SA MEGET”
Mottoet til Studenthuset Driv 
er ikke bare selvskryt. De 
har mer enn 50 konserter 
hvert semester.

Driv, studentenes storstue, byr på mye 
mer enn bare konsertscene. - Driv er 
først og fremst studentenes hus, forklarer 
Tone Marie Myklevoll, styreleder på Driv. 
- Alle studentene er jo medeiere i huset 
gjennom betaling av semesteravgiften. 
Alle som har lyst til å gjennomføre møter, 
arrangementer og fester, må bare ta kon- 
takt. Vi vil være alle studentene sitt hus, 
sier Tone.
Mange studentorganisasjoner bruker Driv 
allerede. Både Studenttinget og Student- 
styret bruker huset aktivt, og studentavisa 
Utropia har sine møter på huset.

Konserter
Driv er et av Norges mest aktive student
hus når det gjelder konsertawikling. I fjor 
spilte blant annet Raga Rockers, Big Bang 
og deLillos. Spennvidden er utrolig stor, 
det er alt fra rock og folkemusikk til svart 
metall. -1 løpet av 2005 hadde vi faktisk 
160 band på scenen, forteller en stolt sty-
releder.
Og så er det alle festivalene som kommer 
til høsten på Driv, som for eksempel elek- 
tronikafestivalen Insomnia og legendaris
ke Fucking North Pole. Driv har hatt et tett 
samarbeid med disse festivalene gjennom 
mange år og studenthuset er et naturlig 
tilholdssted for gjennomføringen av disse. 
Ellers får lokale band muligheten til å 
vinne en plateinnspilling under Tromsø 
Rock Battle, en live-konkurranse i regi av 
Driv.
Semesteret starter med Debutuka den 14. 
august og da er det mye aktivitet på Driv. 
Det blir blant annet konsert på campus, 
pub-til-pub-runden Lysløypa i regi av 
Studentsamfunnet og informasjonsdagen 
Studentexpo. - Nytt i år er at vi markerer 
studentenes tilbakekomst med et stu- 
denttog som skal gå gjennom byen for å 
synliggjøre for hele Tromsøs befolkning 
at studentene er i Tromsø igjen, opplyser 
Tone.

Konsepter
Studenthuset er, som sagt, ikke bare 
konserter. Det er viktig for Driv å nå ut til 
alle studentene. Derfor ønsker de å fylle 
ukedagene med temafester, fotball, bingo 
og en rekke andre konsepter. Målet er at 
du som student alltid skal finne noe som

DRIV

Hvis du ønsker mer informasjon om 
å jobbe som frivillig, eller vil sjekke 
ut høstens program kan du besøke 
Drivs nettside:

KONSERT: Hangface spiller foran en full Haakon scene.

tiltaler deg på Driv.
Nye konsepter til høsten er blant annet 
temaquizen ’’Schnytt på Nytt” hver tredje 
uke og fredagsjam en gang i måneden. 
I tillegg følger Driv opp suksesser som 
temafestene ’’Tidsmaskinen”, ’’Togaparty” 
og "SKAIIoween”. Selvfølgelig vil den 
meget populære Fredagsquizen fortsette 
til høsten en gang i måneden.
Billig pils, utlodning av konsertbilletter og 
god musikk blir det på onsdager, eller ’’lille 
lørdag”. I tillegg innfører Driv lønningspil-

FRIVILLIG?
Som student har du 
mulighet til å skaffe deg 
kunnskap og erfaring som 
frivillig på Studenthuset 
Driv. Men dette er ikke alt.
Som frivillig kan du jobbe i en av ti for
skjellige grupper, og du får all opplæring 
og kursing gratis. Riggerne blir for ek
sempel opplært innen scene-, lyd- og 
lysteknikk, mens du i kaféen kan få vin- 
kurs, serveringskurs og kaffekurs. 
Robert Utvik, som tar en bachelor i 
statsvitenskap, begynte å jobbe i kaféen 
på Driv for ett år siden. Han fremhever 
det sosiale aspektet ved å jobbe som 

sen den 15. hver måned, når stipendet har 
kommet.

Åpent hus
1. april fylte Driv seks år, og dagen ble 
feiret med en heidundrende fest. Det 
var åpent hus, der alle etasjene ble tatt 
i bruk slik at det ble plass til rundt 1300 
feststemte studenter på husets hele 2500 
kvadratmeter. Det var blant annet gratis 
kake, stand-up, konserter, erotisk tema- 
fest, whiskybar på hemsen og mye, mye 

smilende til.

frivillig: - Driv 
er stedet der 
alle studentene 
vanker. Det er et 
godt miljø her på 
huset, og man 
føler seg fort in- 
kludert. Driv er 
som en stor fa- 
milie, legger han

DJ Robbie
Robert synes atmosfæren i kaféen er 
veldig fin. - Jeg liker å omgås folk, og 
kaféen er Driv sitt vindu utad, fortel
ler han. - Driv har så mange sider, alt 
fra konsertscenen til den avslappede 
puben. Sjarmen med Driv er at det er 
resultatet av hardt arbeid av de frivillige. 
Robert forteller at det er god opplæring 

mer. - Siden det ble en stor suksess, 
har vi tenkt å ha åpent hus tre ganger til 
høsten, forteller Tone. - Første gang blir 
under Debut-uka. Da blir det fest på hele 
huset til en billig penge, tilføyer hun. 
- Dette ville selvfølgelig ikke ha vært 
mulig uten de frivillige, sier styrelederen. 
Dersom du har lyst til å være med på å 
skape noe helt unikt, er det alltid rom for 
flere frivillige på Driv. Det kreves ikke noen 
spesielle forkunnskaper - det viktigste er 
at du er engasjert.

innad i gruppene, og han har tatt et lite 
DJ-kurs i tillegg. - På fredager spiller jeg 
av og til i kaféen som DJ Robbie, smiler 
studenten.
Fra neste år har han lyst til gå over til 
PR-gruppen for å få litt variasjon. - Men 
hvor du enn jobber, det er veldig sosi
alt uansett. Det er til stadighet interne 
fester og de forskjellige gruppene holder 
tett sammen.

Minner for livet
Frivilliggodene, som rabatt på konserter 
og drikkevarer, gratis mat og garde
robe er selvfølgelig også et pluss. Men 
Robert synes erfaringen og moroa er 
viktigere. - Det er fint å kunne bidra til et 
bedre studentmiljø, og man får mange 
gode venner og minner for livet.



SEMESTER-

Ettet en tiltre dager kan du

registrere deg på Studentweb:
https.//stud wsb. uit. no

Lurer du på noe?
Ta kontakt med studentinformasjonen 

i 2. etasje i Administrasjonsbygget 
Tlf: 77 64 69 60

E-post: studieinfo@adm.uit.no

STUDENTHJELPERNE
Karrieresenteret og 
Studentenes informasjons- 
og veiledningskontor (SIV) 
gjør studielivet lettere og 
arbeidslivet mer tilgjengelig.
Karrieresenteret og SIV er to forskjellige 
tjenester som jobber innenfor samme 
målsetting: - Vi skal bistå studentene fra 
studiestart til studieslutt og i overgangen 
fra student til arbeidstaker, forklarer 
karriereveileder André Skrivervik, kollega 
Lars Buseth og studieveileder Sigrun Hø- 
getveit Berg fra SIV.
Mens SIV gir informasjon og veiledning 
underveis i studieløpet, konsentrerer Kar- 
rieresenteret seg om å hjelpe studentene 
med overgangen ut i arbeidslivet. Både 
Karrieresenteret og SIV fremhever at stu
dentene må tenke fremover.
- Det at man skal ut i arbeid en gang, er 
noe man burde tenke på hele veien, ikke 
bare når man står der med vitnemålet i 
hånden.

Hjelp og støtte
SIV er der for studentene fra studiestart til 
oppnådd grad. Du kan få svar på hvordan 
du bør bygge opp studiene dine, hvordan 
du kan passe inn tidligere utdanning og 
mye annet.
- Hos oss er ingen spørsmål for store og 
ingen for små. Terskelen er veldig lav, ga
ranterer Høgetveit Berg.
- SIV har som mål å gi et helhetlig infor
masjons- og rettledningstilbud fra 
studentene kommer til universitetet til 
de drar. Universitetet kan virke som en 
jungel, men vi kan hjelpe studentene med 
å få svar på det meste. Og hvis ikke vi kan 
svare, vet vi hvor hjelpen er å finne, sier 
hun.
SIV gir ikke faglig rettledning, men hjel
per studentene med å navigere gjennom 
systemet. SIV har også en studieveileder 
for de internasjonale studentene ved UiTø 
som står parat til å gi informasjon og vei- 
ledning til de mange utenlandske studen
tene som kommer til universitetet.
- Gjennom individuell veiledning og 
jobbsøkerkurs skal studentene bli mer 
bevisst på hva de kan og hvordan de skal 
markedsføre denne kompetansen. Det
er mange spørsmål som melder seg og 
det er ikke alltid like lett å sette ord på 
det man har lært. Dersom man skal søke 
på en jobb, kan det også være greit å få 
noen andre til å se på papirene dine før du 
sender dem. Snart håper Karrieresenteret 
å kunne tilby våre studenter intervjutren- 
ing, sier Buseth og Skrivervik.

Møte med arbeidslivet
Karrieresenteret ønsker også å være i 
dialog med arbeidslivet, blant annet for å 
vise hvilken kompetanse universitetets- 
studenter har.
- Til høsten vil Karrieresenteret arrangere 
jevnlige bedriftspresentasjoner for våre

TIL TJENESTE: Sigrun Høgetveit Berg, André Skrivervik og Lars Buseth står parat til å 
svare på både store og små spørsmål om studier og arbeidsliv.

studenter, forteller Skrivervik.
- Dette er en fin mulighet til å bli bedre 
kjent med ulike bransjer og yrker. Kanskje 
vil et slikt møte føre til at man ønsker å 
gjøre noen faglige justeringer. Kanskje vil 
man bli styrket i troen på at man har valgt 
det rette.
Karrieresenteret vil, for første gang, arran- 
gere en arbeidslivsdag 26. oktober 2006.
- Her kan studentene møte og gjøre seg 
kjent med ulike arbeidsgivere. En rekke 
aktuelle foredrag står også på program- 
met. Er man riktig heldig, kan man sikre 
seg en jobb, sier Buseth.
- Også nye studenter kan få utbytte av å 
delta på arbeidslivsdagen. Alle kurs og 
aktiviteter er gratis for våre studenter, un
derstreker Skrivervik.

Utplassering i arbeidslivet
- Karrieresenteret er dessuten i gang med 
et prøveprosjekt: En traineeordning for 
ferdig utdannede mastergradskandidater.
- Vi har ti kandidater utplassert i en be
drift eller en organisasjon i fire måneder. 
I forkant har kandidatene vært gjennom 
fem uker med prekvalifisering der gruppe
arbeid, kollegabasert veileding, tester
og oppsett av karriereplan inngår. Tilba
kemeldingene har så langt vært entydig 
positive, både fra kandidatene og bedrift
ene. Bedrifter som blant andre Fiskeri
forskning, Nasjonalt senter for telemedisin

og FN-sambandet er involvert i år. En slik 
utplassering bidrar både til at kandidatene 
får relevant erfaring og at arbeidslivet blir 
bedre kjent med den kompetansen en 
utdannelse ved Universitetet i Tromsø gir. 
Målsettingen er å fortsette denne ordning
en til høsten, sier Skrivervik.

SIV OG KARRIERESENTERET

Studentenes informasjons- og 
veiledningstjeneste (SIV) 
Kontaktperson: Sigrun Høgetveit 
Berg
Telefon: 77 64 68 92
E-post: 
sigrun.hogetveit.berg@adm.uit.no 
Vev: http://uit.no/siv/velkommen

Karrieresenteret
Kontaktperson: André Skrivervik
Telefon: 77 64 57 68
E-post: 
andre.skrivervik@adm.uit.no

Kontaktperson: Lars Buseth
Telefon: 77 64 59 91
E-post: lars.buseth@adm.uit.no 
Vev: http://uit.no/karrieresenteret

REGISTRERING

Betal semesteravgift 
■L. - giroen kommer i posten,
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STUDENTPRESTEN - EN
STØTTE I HVERDAGEN
Følelser, viten, standpunkter, 
tro, tvil, usikkerhet, 
hjemlengsel, glede og 
sorg hører med i en 
studiehverdag. Det er 
ikke så dumt å ha noen å 
snakke med ... helt gratis.
Det kan være vanskelig å gå og bære på 
problemer eller spørsmål uten å ha noen 
å snakke med. I en samtale med student- 
presten kan du forsøke å sette ord på pro- 
blemer og kriser.
Andre ganger kan det være utfordringer, 
veivalg og muligheter som står i fokus. 
Du blir verken ’’klient” eller ’’pasient” når 
du samtaler med studentpresten, men du 
møter et voksent medmenneske med er- 
faring, en du kan snakke med. For ordens 
skyld: Studentpresten har full taushets- 
plikt.

Sorggruppe
I forbindelse med sorg etter dødsfall i 
familie eller blant andre som står deg nær, 
har studentpresten og Studentenes Råd- 
givningstjeneste et tilbud om sorggruppe. 
Når noen som står deg nær dør, er støtte 
fra familie og venner av stor betydning. 
Men ikke alle har familie og gode venner 
i nærheten. Da kan det være godt å 
snakke med andre som befinner seg i en 
tilsvarende situasjon. Sorggruppa møtes 
to timer hver 14. dag, og inntak skjer kon
tinuerlig.

Onsdagsliturgi
Studentpresten har også en slags 20 
minutters ’’puls” i uka. Der er det ingen 
preken, men tekstlesninger fra bibelen, 
lystenning og veksellesning. Liturgien 
foregår hver onsdag klokken 12.00 i Stille 
Rom i Teorifagbygget.

Messer og gudstjenester
I samarbeid med de kristne studentorga
nisasjonene Studentforbundet og Student
laget arrangeres det messer og gudstje- 
nester i Tromsøkirkene (se program på 
http://uit.no/studtjenester/964).

Semesteråpningsgudstjenester i 
Debut-uka
I forbindelse med semesteråpningen ar- 
rangerer studentpresten en studentmesse 
på Studenthuset Driv 18. august. Den 20. 
august er det duket for Semesteråpnings- 
høymesse i Domkirken klokken 11.00, der 
biskopen og domprosten deltar. Etterpå 
blir det kirkekaffe.
Arrangementene er et samarbeid mellom 
biskopen, studentpresten, Studentforbun- 
det, Studentlaget og Debut-uka.

Til Gåsvær
Siste helg i august arrangeres det miljø-

TENNER LYS: Tor Stranda i Stille Rom, et 
tilfluktssted for studentene.

helg på Gåsvær, ei lita øy i havgapet, med 
gudstjeneste og båtbesøk med nye norske 
og internasjonale studenter.
Hvis du har lyst å bli med på denne turen 
i regi av studentpresten, Tromsø Kriste
lige Studentforbund og Attac Tromsø, kan 
du henvende deg til studentpresten for å 
melde deg på.

Religionsdialog
Hver andre onsdag i måneden mellom 
12.00 og 13.00 finnes det mulighet for 
mennesker fra ulike religioner og livssyn 
å komme sammen og drøfte erfaringer. 
Denne religionsdialogen finner sted i Stille 
Rom i Teorifagbygget.

Informasjon fra studentpresten
Vil du bli oppdatert på aktuelle arrange
menter, messer, debatter, konserter og 
lignende, er det lurt å sende e-post til 
adressen nedenfor og melde deg på. 
Studentpresten sender ukentlige e-poster 
med aktuell informasjon. Du kan også 
følge med på nettsiden.

STUDENTPRESTEN

Her treffer du studentpresten Tor
Stranda:
Adresse: Øvre Lysthus, 1 .etg.
Tlf.: 77 64 40 97
Mob: 91 34 20 23
E-post: tor.stranda@adm.uit.no
Vev: http://uit.no/studtjenester/957

KRISTNE STUDENT
ORGANISASJONER
Studentpresten 
samarbeider 
med de kristne 
studentorganisasjonene 
som finnes på campus.
Norges Kristelige Studentforbund (For
bundet), Norges Kristelige Student- 
og Skoleungdomslag (Laget), og Ny 
Generasjon er representert i Tromsø. 
Disse organisasjonene har forskjellig 
teologisk og kirkepolitisk ståsted, men 
driver alle et arbeid blant studenter i 
Tromsø.

Studentforbundet
” [..] ønsker å være: Et fristed for ulike 
meninger og livssyn. Et sosialt felles
skap der vi prøver å vise medansvar og 
solidaritet, og lar oss utfordre av aktu
elle samfunnsspørsmål. Et sted med 
åpenhet overfor strømninger innen 
kirke, kultur og samfunn. Et kristent fel
lesskap der troen kan få vekstvilkår.” 
Messer/samlinger i Tromsø Bymisjons 
lokaler.
http://www.tromso.forbundet.no/

Kontakt: Hege Kristin Widnes
Telefon: 98 60 09 44
E-post: hegewidnes @ gmail.com

•

Studentlaget
” [..] er en frivillig organisasjon innenfor 
Den norske kirke, men er åpen for alle, 
både de som søker Gud, de som nøler 
og de som ikke tror. [..] ett, overordnet 
mål: Å gjøre Jesus kjent på skoler og 
studiesteder, så han blir trodd, elsket 
og etterfulgt.”
Gudstjenester/ møter i Frikirka og Nor- 
misjons lokaler 
http://www.student.uit.no/troks/ 
Kontakt: Elisabeth Weibust
Telefon: 93 63 63 01

Ny Generasjon
” Er en organisasjon som ønsker å 
formidle hvem Jesus er og at alle 
kan få et personlig forhold til Ham. 
Ønsker å samle kristne ved UiTø til 
å stå sammen i bønn og lovsang for 
universitetet. Ønsker å skape en åpen
het omkring eksistensielle spørsmål 
og være en positiv aktør i studentbildet 
ved UiTø.”
http://www ny-generasjon.org/ 
Kontakt: Solveig Claussen 
Telefon 95 28 88 82
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Anne Staurland Aarbakke 
har vært i Singapore. Svein- 
Tore Svendsen skal til 
Sør-Afrika. Fellesnevnerne 
er Grunderskolen og 
bedriftspraksis.
Grunderskolen er et samarbeidsprosjekt 
mellom flere norske universiteter og høg- 
skoler, der studentene lærer om hvordan 
man starter en bedrift på grunnlag av 
forskningsresultater. Studentene tar et 
forkurs i Tromsø, hvor de blant annet lærer 
å utarbeide en forretningsplan. Etterpå blir 
de utplassert i en bedrift i utlandet. Mulige 
destinasjoner er San Francisco, Boston, 
Singapore, Shanghai, Johannesburg eller 
London.
For informatikkstudenten Anne var de tre 
månedene i Singapore en inspirasjon.
- Jeg lærte mye. Bedriftskulturen i Singa- 
pore er annerledes enn i Norge. Blant 
annet er terskelen for å starte en bedrift 
mye lavere, prosessen er enklere og det 
er mange som gjør det. Man slipper å 
betale skatt de tre første årene, slik at det 
er lettere å overleve oppstartsfasen, sier 
hun.

Lange dager
Anne jobbet for et firma som hovedsakelig

GRUNDERSKOLEN OG TT NORD

GLADE GRUNDERE: Økonomistudent Svein-Tore Svendsen og informatikk-student Anne S. Aarbakke vil starte bedrift.

utvikler webapplikasjoner. Hun fikk raskt 
mye ansvar.
- Jeg utviklet og testet programmer, utar
beidet tilbud, deltok i kundemøter og dis- 
kuterte problemløsninger. Arbeidsdagene 
er en time lenger i Singapore og man 
jobber også på lørdager. Den ekstra timen 
gjør at arbeidsdagen virker uendelig mye 
lengre, men der jeg jobbet fikk vi heldigvis 
fri på lørdager.
Parallelt med praksisplassen fikk Anne 
undervisning ved University of Singapore. 
Fritiden benyttet hun til å reise, blant 
annet til Vietnam, Malaysia og Thailand. 
Alt i alt er hun storfornøyd med oppholdet.
- Det var kjempespennende og jeg lærte 
mye om det å starte bedrift, men også om 
meg selv. Jeg vil anbefale alle som har

lyst til å starte sin egen bedrift å begynne 
på Grunderskolen.
Anne er selv i denne kategorien. Hun og 
en venninne går allerede med bedriftspla- 
ner, som riktig nok må vente til studiene er 
unnagjort.
- Drømmen er å starte en egen bedrift 
og å kunne leve av det og vel så det. Jeg 
har lyst til å skape noe her i moderlandet, 
understreker hun.

Effektiv bedriftskultur
Økonomistudenten Svein-Tore har nylig 
avsluttet forkurset i Tromsø og er på veg 
til Johannesburg i Sør-Afrika. Der skal han 
studere og jobbe i en bedrift, han vet ennå 
ikke hvilken.
- Jeg har fått oversikt over de bedriftene

som er aktuelle. Nå må jeg søke jobb 
og gå gjennom en intervjurunde. Jeg er 
veldig spent, men prøver ikke å skape for 
høye forventninger. Når det er sagt, så 
har jeg selvsagt forventninger om å få en 
haug med opplevelser.
- Sør-Afrika har en av de høyeste over
levelsesratene i verden for nyetablerte 
bedrifter. Jeg håper å finne ut hvorfor de 
er så dyktige. Jeg er spent på å se hva de 
gjør og hvordan de tenker.
I likhet med Anne har Svein ønsker om å 
etablere bedrift, sin egen eller andres, når 
han har studert ferdig.
- Det er helt klart drømmen, bekrefter han.

Grunderskolen ble startet ved Uni- 
versitetet i Oslo i 1999, og er i dag 
et samarbeidsprosjekt mellom et 
tyvetalls norske universiteter og 
høgskoler.

Målet er å inspirere studenter til 
å bidra til kommersialisering av 
norske forskingsresultater.

Etter et forkurs ved det lokale lære- 
stedet reiser studentene til utlandet 
for en praksisplass ved en opp- 
startsbedrift.

Søknadsfristen er 15. oktober 2006. 
Informasjon om innhold, opptaks- 
krav, varighet, finansiering osv. 
finnes på nettsidene uit.no/tto og 
www.grunderskolen.no

Kontaktperson: Marit Martinsen, 
forsknings- og studieavdelingen 
E-post: marit.martinsen @ adm.uit. 
no
Telefon: 77 64 52 12.

Kontaktperson: Magnus Seppola 
Telefon: 77 62 94 47 
E-post: magnus.seppolaOttonord. 
no

Har du en oppfinnelse 
eller en idé du har lyst til å 
realisere? Da erTTO Nord 
interessert i å snakke med 
deg.
TTO Nord (Technology Transfer Office 
Nord) er et nytt og spennende bekjent- 
skap ved UiTø.
- Vi er et selskap som kommersialiserer 
forskning, vi gjør forskning om til forret
ningsmuligheter, forteller Magnus Sep- 
pola, rådgiver ved TTO Nord.
Både studenter og forskere ved universi
tetet kommer stadig frem til resultater 
som kan være interessant for markedet, 
men det er ikke alltid at de tenker over 
denne muligheten.
- Vi vurderer det kommersielle potensial

et i forskningsresultater og oppfinnelser 
for å finne ut om det er grunnlag for 
lisensiering eller bedriftsetablering. Hvis 
dette er tilfelle, sørger vi for å beskytte 
rettighetene til oppfinnelsen gjennom 
patentering. Hvis nye oppfinnelser med 
kommersielt potensiale ikke patenteres, 
er det fritt fram for alle å utnytte idéen.

Studentideér
Seppola er sikker på at det blant UiTøs 
vel 6.500 studenter finnes flere idéer 
som kan videreutvikles til å bli en kom
mersiell suksess. Mens universitetet har 
lovmessig krav på forskernes resultater, 
står studentene fritt til å gjøre hva de vil 
med sine. Hvis du som student har et 
ønske om å gjøre forretning av en idé 
eller en oppfinnelse, erTTO Nord stedet 
å henvende seg til.
- Vi har lav terskel for å se nærmere 
på idéer og ønsker absolutt å komme i 
kontakt med studenter som har en idé 
de ønsker å få vurdert, understreker

Seppola.
- TTO Nord ønsker å være en samar
beidspartner for studentene og hvis 
idéen er god, er vi villige til å ta en del 
av kostnadene som følger ved markeds- 
vurdering, patentering og lisensiering. 
Vi har bedriftskontakter og nettverk for
å distribuere en eventuell kommersielt 
interessant idé. Dersom det går i retning 
av bedriftsetablering vil vi samarbeide 
med Norlnnova som har kompetanse og 
ressurser til dette.

Ny tanke på UiTø
Mens mange universiteter ellers i 
verden har hatt kommersialiseringsen- 
heter i en årrekke, ble TTO Nord stiftet 
så sent som i 2005. En av utfordringene 
for selskapet er å få forskerne til å tenke 
kommersielt i forhold til egen forskning.
- Vi ønsker å stimulere både studenter 
og forskere til å bli mer opptatt av at 
resultatene deres kommer bedrifter til 
nytte, sier Seppola.

FRA IDÉ TIL FORRETNING

uit.no/tto
http://www.grunderskolen.no


Merk søknaden: “Ekstrahjelp Coop Obs!'

Vi trenger en del personer som kan jobbe kveld, 
helger og en og annen formiddag.
Alle avdelinger på Obs! samt kafé, 
kiosk og bygg.

iNN’06

NORGES ENESTE 
HYPERMARKEDKJEDE

Er du interessert i å jobbe 
ved siden av studiene!

Send søknad med attester og vitnemål til: 
Coop Nord BA, avd. Coop Obs!
Postboks 6152, 9291 Tromsø.

Ut pa ett sted!
1 ttl tUt W- A BB.IRI Al CTI2IW

.........n-iHiirn-T ii.....- -'r n----------

Det er mange gode grunner til åbesoke vårt Coop Obs! Hypermarked;

• 8 ulike bransjer
• Alltid faste lave priser
• Alltid gode tilbud på det hele familien trenger
• Coop-medlemmer får i tillegg kjøpeutbytte
• Meget gode parkeringsmuligheter



Studentsamfunnet i Tromsø 
tilbyr et bredt spekter av 
studentaktiviteter. Her kan 
man melde seg inn i alt 
fra det spilleglade blaase- 
orkesteret Ompagniet til 
det nyoppstartede skeive 
HomoPolaris.
Samfunnet er en samling unge, glade 
menn og kvinner som synes studietiden 
skal være mer enn bare pugging og eksa
men. Disse unge, oppvakte menneskene 
vier mye av sin tid til å gjøre studietiden til 
en bedre opplevelse for seg selv og andre. 
Samfunnet er en paraplyorganisasjon for 
ulike medlemsgrupper som kor, korps, 
storband, fotballag, ølklubb, og mye mer. 
Av nye grupper kan nevnes HomoPolaris, 
royalistiske H.U.R.R.A., Ølklubben og 
Kunsterlosjen.

Tradisjon
Ellers er det mange tradisjonsrike grupper, 
som for eksempel studentteatret Teater 
Aksen og Det Norske Mannskor-95 (DNM- 
95). Sistnevnte krever bare at man liker å 
synge, og tør å opplate sin røst sammen 
med andre. De er glad i kvinner, dyrker 
broderskapet og opptrer både i Norge 
og i utlandet. Som de selv sier: et norsk 
mannskor med brede vinger. 
Studentsamfunnet arrangerer også egne 
arrangement, det være seg filmkvelder 
eller årets store fest for deres borgere: 
Cirkus Maximus.

Værdens nordligste studentblaaseor- 
kester
Ompagniet er Tromsøstudentenes eget 
korps med sosialt preg, høy festfaktor og 
ingen opptaksprøve. Ingunn Nielsen spiller 
trompet, tromme og saksofon i orkesteret.
- Det er jo en fin spredning det, ler hun.
- Vi legger stor vekt på det sosiale, og 
stiller ikke store krav til ferdigheter, så alle 
kan være med.
Det er til og med plass til folk som er ikke 
har noen musikalske ferdigheter som 
helst. - Hvis du ikke kan spille noe kan 
du bære fanen eller noe annet, forklarer 
Ingunn. - På 17. mai hadde vi for eksem- 
pel en fløytist på tuba. Så lenge vi har det 
artig, er det greit, legger hun til.

Egen hybel
Mange medlemsgrupper har egen hybel. 
Fotoklubben har blant annet eget mør- 
kerom, men også Ompagniet råder over 
eget lokale ved siden av den gamle 
Bodegaen, der orkesterets medlemmer 
kommer sammen for sosialt samvær av 
ymse slag.
Ompagniet spiller ved en hver anledning. 
-Trenger man korps, stiller vi alltid opp, 
for vi liker å spille, sier en begeistret trom-

Very Good Big Band: VGGB på konsert.

petist.
Ingunn er også med i storbandet Very 
Good Big Band (VGBB), der hun også 
spiller trompet.
VGGB har et stort repertoar med alt fra 
jazz og rock til funk. - Vi har øvelse hver 
uke og tar både små og store oppdrag. Vi 
spiller for eksempel i bryllup, på konferan- 
ser og julebord, sier hun.

Storbandvorspiel
- Vi har spilt noen ganger på Driv under 
noe vi kaller for Storbandvorspiel, og det 
har gått veldig bra, forteller Ingunn.
- I juli skal vi spille i bryllup på Rådhuset 
med piano og gitar.
Samfunnet er en fin plass å møte folk 
med sammenfallende interesser utenfor 
sin egen studieretning. Hun synes det er 
glimrende å være med i Studentsamfun- 
net. - Man får muligheten til å engasjere 
seg i ting man ellers ikke ville ha gjort. Og 
så er det så lett å finne andre ildsjeler når 
du vil planlegge noe, legger hun til. Som 
medlemsgruppe i Samfunnet kan man

søke om støtte til ulike prosjekter. - Man 
får kontakt med litt andre folk enn ellers og 
det oppstår samarbeidsprosjekter på tvers 
av gruppene, sier hun.

Utenlands
VGBB har spilt i Russland i 2004 og de 
planlegger å dra tilbake i høst for å spille 
på en festival. Ellers vil Ingunn bare an- 
befale alle å begynne i Ompagniet og 
oppfordrer samtidig alle til å komme på 
konsertene til VGBB.

Café Bodega
Et Samfunnstilbud de fleste studentene 
kjenner til er Café Bodega. Skotten Glen 
Thesslin, som også har bodd i Sverige i 
åtte år, roser stemningen i kafeen. - Det 
er helt fantastisk, Bodegaen utgjør uni- 
versitetets midtpunkt for min del. Jeg er 
der konstant, selv om det iblant blir litt vel 
mange vafler, ler han.
Han synes det er fint at miljøet har et 
internasjonalt preg. - Man møter utrolig 
mange sprø og flotte mennesker her, det

er knallbra, sier skotten.

Gratis øvelseslokale
Glen spiller også i band og de bruker 
Bandkonsulatets øvelseslokale, der det 
blant annet står forsterkere og tromme- 
sett. 16 andre band benytter seg av tilbu- 
det, man betaler bare et depositum for å 
få nøkkel og så kan man reservere. - Alle 
nybegynnere kan bruke lokalet. Selv er vi 
fire stykker som spiller en blanding av rock 
og punk, vi er ikke helt sikre ennå, forkla- 
rer Glen.

Samfunnsgoder
Som borger i Samfunnet følger det med 
en rekke goder som det kan være verdt å 
få med seg. Studentsamfunnet har et nært 
samarbeid med Driv, slik at borgerne får 
30 % avslag på konsertbilletter, kan gå 
forbi køen og får gratis inngang på disco- 
lørdager. Ellers får borgerne invitasjon til 
årsfesten Circus Maximus og gratis drikke 
til vafler i Café Bodega.

28 INN'06

et Åpent studentsaiviivif



KRAFT OG STUDENTKAFÉENE

Studentsamfunnet har kontor ved 
siden av Café Bodega i Teorifag- 
bygget. Ønsker du å bli medlem i 
Samfunnet eller melde deg inn i en 
av de 15 medlemsgruppene er det 
bare å stikke innom kontoret deres 
eller ta kontakt per telefon eller 
e-post.

Alle som er eller har vært studenter 
ved universitetet eller høgskolen 
har mulighet til å bli samfunns
borger for den nette sum av 100 
kroner per semester eller 150 for to.

Tlf: 77 64 62 28
E-post: post ©studentsamfunnet, 
org
Vev: http://www.studentsamfunnet. 
org/

Bandkonsulatet
Dypt nede i Samfunnskjelleren ved 
gamle Bodega kan man høre student- 
bandene. Øvingslokalene er tilgjengelig 
for lovende og mindre lovende musikere. 
Bandkonsulatet har vært en viktig kilde 
for studentband som Badger, Hangface, 
Diversion Blue, Imhotep og Turdus Mu- 
sicus.

Café Bodega
Dette er Studentsamfunnets café på 
campus med den beste kaffen og de 
beste vaflene på Universitetet.

Cantus Cordis
Medisinerstudentenes pikekor som 
også godtar kvinnelige sangfugler fra 
andre helsefag. Beskriver seg selv som 
en gjeng sangglade piker med sans for 
anatomi og med nyresvikt som spesiale.

Drivkraft (Fotballag)/Studentsam- 
funnet B.I.L.
Dette er de to fotballagene som opprett- 
holder Samfunnets ære i Bedriftidretts- 
lagserien. Lagene består av fotballgale 
gutter og jenter som liker å ha det gøy. 
Alle er velkomne til å bli med!

Fotoklubben Øyet som ser
Her er det åpent for alle fotografer til 
å fremkalle sine egne bilder og å lære 
fototriks fra de mer erfarne. Alle sam
funnsborgere kan få tilgang til 
fotoklubbens mørkerom.Ta kontakt på: 
fotoklubbl @ hotmail.com.

Fullt på Høyde
Det eldste og best blanda studentkoret i 
Tromsø. Koret består av jenter og gutter 
som synger og har det gøy sammen. 
Tidligere erfaringer er varierende og 
strekker seg fra minigospel til synging i 
dusjen. Korets sirener ønsker flere 
deilige mannsstemmer som kan synge 
dem i senk og de er ikke kravstore.
For koristene er det sosiale viktig, men 
med sangen i sentrum. I tillegg til suk
sessrike konserter, drar de også regel
messig på korhelger under studentuke-

ne i Tromsø, Trondheim, Ås og en turné i 
ny og ne, for eksempel til Øverbygd. 
Har du lyst til å bli med i Fullt på Høyde 
er det bare å sende en mail til: 
fullt_paa_hoyde © hotmail.com

Spilleklubben Herdubreid
Denne klubben med spillfantaster av 
alle slag organiserer blant annet spille- 
dager på Driv, med alt fra backgammon 
og ludo til rollespill. Alle er velkomne!

HomoPolaris
En nyoppstartet medlemsgruppe som 
med glede tar imot alle skeive studenter.

H.U.R.R.A.
En gjeng med studenter heier på konge
huset under mottoet ”Vår konge er vår 
kompis”. For studenter med 120 studi- 
epoeng eller mer.

Kunsterlosjen
En annen ny gren på Samfunnstreet for 
aspirerende kunstnere av alle slag. De 
har atelier i samfunnskjelleren i Hoved
gården.

Det Norske Mannskor^95
Det klassiske, tradisjonsrike mannsko
ret synger først og fremst skandinavisk 
mannskormusikk, men også Bellman, 
Boccerini og Beach Boys finnes på 
repertoaret. Foruten de ukentlige øvels
ene, ølavdrikkelser, reiser, koibelger, og 
andre evenementer, utgjør DNM-95 en 
stor del av hvert medlems sosiale liv. 
Hver torsdag, klokken 18:00-21:00 på 
rom U 121 (plan 8) i MH-bygget, avhold- 
es det offisielle strupeøvelser i regi av 
dette stolte koret for haner, ikke (kne) 
høner. Du trenger ikke å ha sunget i kor 
tidligere. Alt du behøver er y-kromo- 
somer, være interessert i å synge og 
opptre, samt at du setter pris på lystig 
lag. DNM-95 ønsker deg hjertelig vel
kommen!

Ompagniet
Er Tromsøs eneste og "værdens nord
ligste studentblaaseorkester". De er en

glad gjeng som spiller, synger og fester 
med godt humør. Er festen død og på 
vei til graven, er Ompagniet det definitivt 
beste alternativet fer å skaffe under
holdning og få opp humøret. Selv glade 
ompagnieurer må øve litt, og det skjer 
i gamle Bodegaen i Hovedgården på 
universitetet hver onsdag klokka 17.30. 
Har du lyst til bli med i Ompagniet er det 
bare å møte opp på en øvelse, eller du 
kan ta kontakt med Studentsamfunnet. 
Mer info kan du finne pi 
www.ompagniet.oom

Teater Aksen
En annen av Samfunnets profilerte 
grupper. Med stadige oppføringer for 
alle, viser skuespillerne i Teater Aksen 
at de holder en høy standard. Teater 
Aksen har startet et prosjekt med kafé- 
teater, og jobber i den forbindelse med 
egne tekster. Dette blir en veldig flott 
forestilling til høsten! Teater Aksen livner 
opp den generelle studenttilværelsen. 
Dette er en fin blanding av amatører 
uten ambisjoner og skuespillerspirer 
som satser seriøst. De øver på Rådstua 
mandager 18:00-20:00 og fredager 
16:00-18:00. www.teateraksen.com

Very Good Big Band (VGBB) 
Studentsamfunnets storband er et av de 
mest samkjørte og ettertraktede stor
bandene i Tromsø. I tillegg til opptreden
er i forbindelse med Circus Maximus, 
Studentsamfunnets tradisjonelle semes- 
terfest, opptrer VGBB på egne konserter 
og på oppdrag rundt om i byen. De har 
også blitt observert både i Russland og 
Lødingen det siste året. De organiserer 
blant annet Storbandvorspiel på Driv. 
www.vgbb.com

Ølklubben
En glad gjeng olbryggere og ikke minst 
øldrikkere. Det eneste opptakskravet er 
å kunne fremvise sju uensartede ølkor- 
ker.
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Kammerkoret Mimas
ole stiftet høsten 2000 
av Ragnar Rasmussen 
og drives i et samarbeid 
mellom Universitetet og 
Høgskolen i Tromsø. 
Koret har i dag circa 30 
medlemmer.
Mange av kormedlemmene er studenter 
eller ansatte ved høgskolen og universi- 
tetet. Koret har høstet strålende kritikker 
helt fra debutkonserten, og har som mål 
å gi publikum en uforglemmelig musikalsk 
opplevelse.
Koret har vært på turnéer i Italia og i 
Russland og ulike steder i Nord-Norge, og 
synger fast ved flere arrangementer i regi 
av universitetet og høgskolen i tillegg til 
egne konsertproduksjoner.

Hvem kan bli med?
Mimas er ikke bare for studenter og an- 
satte ved Høgskolen og Universitetet i 
Tromsø. Personer utenfor disse miljøene 
er også hjertelig velkommen som med- 
lemmer.
De som vil være med må prøvesynge, 
og være innstilt på å bruke en del tid på 
korarbeid.

Repertoar
Repertoaret består av internasjonale klas- 
siske verk som ’’Skapelsen” av Haydn, 
’’Requiem” av Schnittke, Griegs ’’Fire 
salmer”, Rachmaninovs ’’Vesper”, Mozarts

’’Requiem” og Faures ’’Requiem”. På pla- 
katen står også Handels ’’Messias”. 
Repertoaret har for øvrig hovedvekt på ny 
og norsk musikk, også av lettere karakter.

Samarbeidspartnere
Mimas har en god del samarbeidspart- 
nere, med en vennekrets som inkluderer 
Henning Sommerro, Berit Opheim, Bjarte 
Engeset og Tromsø Symfoniorkester. Noe 
av repertoaret deres brukes også av mu- 
sikere i Russland etter en tur i østerled 
våren 2003.

Det siste store fellesprosjektet
Påsken 2006 spilte Mimas Faures ”Re- 
quiem” sammen med Tromsø Symfonior- 
kester med strålende kritikker i etterkant.
I desember 2004 ble Mozarts ’’Requiem” 
fremført for en mer enn fullsatt Tromsdalen 
kirke i Mozarts dødsnatt.

Prøvesyng nå!
For å bli opptatt i Mimas må du prøve
synge. Du kan gjerne forberede en enkel 
sang. Erfaringen viser at alle opplever 
dette som meget positivt. Det legges vekt 
på at du har et musikalsk uttrykk, kan ta 
instruksjon, lese noter og ikke minst er en 
engasjert sanger.

DYNAMISK DIRIGENT

17. MAI-KONSERT: Mimas synger forTromsøs befolkning i det nye Rådhuset.

KAMMERKORET

mimas
Ta kontakt med korets leder
Kjell Helge Strøm tlf: 91352629, 
kjell.helge.strom@gmail.com eller 
registrer deg på http://mimas.hitos. 
no

Vårt faste øvingslokale er konsert- 
salen ved konservatoriet. Øvin- 
gene er åpne for alle interesserte. 
Onsdag mellom 19 og 22. Kom 
gjerne og hør på oss!

Du finner oss også på http.7/www. 
mimas.hitos.no mimas

M)

Et kor står og faller ofte 
med sin dirigent. Ragnar 
Rasmussen har satt seg 
som mål å gjøre dette 
koret ikke bare til et godt 
kor, men til et kor på godt 
internasjonalt nivå.
Finnmarkingen er opptatt av at Mimas 
holder et jevnt høyt nivå. - Det er et 
kammerkor som holder en høy kvalitet. 
Vi har mange spenstige prosjekter, for 
eksempel i samarbeid med Tromsø 
symfoniorkester. I tillegg reiser vi på 
turné utenlands, og så har vi en planlagt 
turné i landsdelen til høsten.

Bred erfaring
38-åringen er ansatt som førsteamanu- 
ensis ved Høgskolen i Tromsø, avdeling

for kunstfag - Mu
sikkonservatoriet, 
der han blant 
annet undervi
ser i korledelse. 
Han er utdannet 
ved Trøndelag 
Musikkonser
vatorium som 
kirkemusiker og 
dirigent, og har

undervisningserfaring fra alle nivåer i 
skoleverket. Han har bred nasjonal og 
internasjonal erfaring, og er internasjo
nalt prisbelønnet hele fire ganger. 
Ragnar skryter av stemningen i koret. 
- Det er et veldig fint miljø. Det at vi har 
et høyt ambisjonsnivå har bare positive 
innvirkninger på koret. Vi har mange 
forskjellige personer, både studenter og 
andre, og det er veldig spennende.

Vidtfavnende repertoar
Dirigenten forteller begeistret om bred
den i utvalget. - Vi er inne på både folk, 
klassisk og pop og samarbeider med 
mange spennende gjestedirigenter.

- Jeg studerer for tiden barokkmusikk i 
Tyskland og er veldig klar for å gjøre noe 
med det snart.
Han fremhever turnéen i landsdelen 
spesielt med tanke på kommende pro
sjekter. - Det er utrolig viktig for oss 
å kunne synge rundt omkring i Nord- 
Norge.

Student- og kulturby
- Jeg synes det er viktig å representere 
Tromsø som student- og kulturby. Det 
finnes faktisk mange muligheter her 
oppe, forteller Ragnar. - Vi har et godt 
samarbeid med folk i hele Barentsregio- 
nen.
Koret bærer selvfølgelig preg av studen- 
ter. - Det er et naturlig gjennomtrekk 
som er med på å holde koret friskt, fort
setter den engasjerte dirigenten. - Så 
alle kan komme og synge for meg, det 
er lurt å ta kontakt. Det er en fordel hvis 
man kan lese noter og har erfaring med 
korsang, men vi tilbyr løpende undervis
ning av koristene, sier han.

mailto:kjell.helge.strom@gmail.com
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BIBLIOTEKET SOM
LÆRINGSMILJØ
Biblioteket er ikke lenger 
bare et boklager. Det er 
et sted hvor studenter og 
ansatte kan finne all den 
informasjon de trenger 
- enten den er trykt eller på 
skjerm, enten det er tekst 
eller bilder, enten bildene er 
levende eller ikke.
Og ikke bare det. Biblioteket er et sted 
hvor studentene kan arbeide i inspireren- 
de omgivelser og finne alt de har behov 
for. Biblioteket er et læringsmiljø.

Universitetsbiblioteket i Tromsø har tre 
større avdelinger på campus: Bibliotek for 
Juss og Psykologi (PJ-biblioteket), Biblio- 
tek for realfag, medisin og helsefag (RMH- 
biblioteket) og Bibliotek for humaniora og 
samfunnsfag (HS-biblioteket). Alle disse 
ønsker å skape et godt læringsmiljø for 
studentene.

Læringssenter
Biblioteket for Psykologi og Juss er det 
nyeste. Det var så vidt det ble kalt et bi- 
bliotek. I tråd med forbildene i utlandet, 
kanskje særlig i England, skulle PJ-bi- 
blioteket være et ’’læringssenter”. Tanken 
fra England var at et bibliotek er noe man 
assosierer med bøker og stille lesning. Nå 
skulle man arbeide sammen, diskutere, 
lage presentasjoner i alle slags media og 
anvende all slags informasjon. Studentene 
skulle ikke være så redde for å lage litt 
bråk. Derfor ville de ikke lenger kalle det et 
bibliotek, men et læringssenter. I Tromsø 
har man funnet ut at bibliotek er et ganske 
hyggelig ord likevel. Men ambisjonene er 
de samme: Å skape et mangfoldig og flek- 
sibelt læringsmiljø.

Universitetet er ikke hva det var. Vi har 
hatt den store kvalitetsreformen. Studi- 
ene skal bli bedre, studentene skal lære å 
arbeide på nye måter og mer effektivt, og 
undervisningen skal bli annerledes: Det 
skal skrives mer, og studentene skal lære 
å løse problemene selv, gjerne i grupper. 
Slik er idealet. I denne prosessen er bi- 
blioteket viktig, enda viktigere enn det var 
før. På biblioteket kan man knytte trådene 
sammen, der skal man kunne finne det 
hele. Står ikke det man leter etter i bok- 
hyllene, så finnes det på nettet i en eller 
annen form. Klarer ikke studentene å finne 
det selv, får de hjelp.

Et samlende sted
Heltidsstudenten finnes ikke lenger, sies 
det. Studentene arbeider ved siden av stu- 
diene, man vet aldri helt hvor de er. Selv 
om de går på samme fag, følger de ikke

JUSS- OG PSYKOLOGIBIBLIOTEKET: Fasilitetene på universitetsbibliotekene er gode.

nødvendigvis de samme kursene. Det er 
blitt vanskeligere å holde på et miljø. Kan- 
skje kan biblioteket være det samlende 
stedet hvor studentene kan treffes? De 
kan lese avisen hjemmefra - enten det er 
Målselv eller Tanzania. Læring skjer også 
uformelt; faglig og sosial prat blandes. 
Universitetet blir stadig mer internasjonalt 
- studentene snakker alle slags språk. 
Alle disse trådene vil Universitetsbibliot- 
kene gjerne knytte sammen.

Alle universitetsbibliotekets avdelinger 
arbeider i dag for å skape rom for alle 
former for læring: Samarbeid i kollokvier 
og stille, enslig lesning side om side. For å 
få til det, må rommene organiseres enda 
bedre enn i dag: Flere kollokvierom, flere 
stille soner. Helst skulle man hatt mulighet 

for en prat rundt en kaffekopp inne på bi- 
blioteket. Det er ikke så farlig med litt støy 
- bare det finnes stille områder for dem 
som trenger det.

Trådløst nettverk
Datamaskinen er i dag en selvfølgelig del 
av biblioteket, men Universitetsbibliote- 
kene ønsker ikke store datalaber. Data- 
maskinene må inn i biblioteket, midt blant 
de andre informasjonskildene. Mange har 
den med seg selv - trådløst nettverk er 
det overalt.

HS-biblioteket er det stedet hvor det er 
mest bøker - på RMH-biblioteket er det 
tidsskriftene som dominerer. Overalt 
finnes de digitale tidsskriftene og bøkene. 
Og disse kjenner ingen grenser! Studen-

tene er de som må være med og utvikle 
biblioteket til et godt læringsmiljø. De er 
godt i gang!

UNIVERSITETSBIBLIOTEKET

Universitetsbiblioteket
UB har seks avdelinger:
- humanoria og samfunnsfag
- psykologi og jus
- realfag, medisin og helsefag
- biologi og geologi
- fysikk
- Universtitetsmuseet

Vev: http://uit.no/ub/

http://uit.no/ub/


Utropia er Universitetets og 
Høgskolens tradisjonsrike 
studentavis, med 30 år i 
studentenes tjeneste.
Utropia er et organ for og av studentene 
i Tromsø. Her finner du studenter ansatt 
som blant annet redaktør, fotosjef og 
layoutansvarlig. Utropias kjerne er de 
studentene som engasjerer seg i avisen 
på frivillig basis: De anmelder konserter, 
bøker og plater, skriver artikler og kom- 
mentarer, intervjuer, tar bilder, arbeider 
med layout og mye mer. Det beste med 
Utropia er imidlertid at det ikke er noen 
opptakskrav. Her er engasjement, kreati- 
vitet og pågangsmot de beste kvalifikasjo- 
nene - så hvis du har lyst til å påvirke hva 
studentene leser om i sin egen avis, bør 
du bli med i Utropia.

Bra sosialt miljø
Clemet Askheim, ansvarlig redaktør i Utro- 
pia, mener det er mange gode grunner til 
å bli med i avisen. Hvis man for eksempel 
liker å skrive, ta bilder eller arbeide med 
grafikk, er Utropia stedet. Man vil også få 
oppfølging og tilbakemelding på det arbei- 
det man gjør. Det faktum at Utropia er en 
åpen avis, der alle kan være med, bidrar 
også til å skape det sosiale miljøet som 
Askheim mener er avisens styrke.
- I motsetning til andre studentaviser i 
Norge, så er det fritt frem for alle å bli 
med hos oss. Noe jeg syntes er spesi
elt bra med Utropia er at det ikke finnes 
noen åpenbar fellesnevner for de som er 
med. Man blir kjent med folk man kanskje 
ellers ikke ville blitt kjent med, siden man 
samles rundt et felles prosjekt, nemlig det 
å gi ut en avis, sier Askheim og legger 
til: - Vi har mange bra fester og andre 
sosiale arrangementer, som for eksempel 
hytteturer.

Viktig funksjon på Universitetet
I tillegg til å ha et sterkt sosialt miljø, 
mener redaktøren at Utropia fyller en 
viktig funksjon på universitetet i kraft av 
å være studentenes egne og uavhengige 
avis. - Ser man for seg universitetet og 
høgskolen som et samfunn i miniatyr, blir 
Utropia på en måte dagspressen, selv om 
vi bare kommer ut annenhver uke. Vi er 
det offentlige organet for studentene, hvor 
de har mulighet til å komme til ordet, ikke

UTROPIA

Kontaktperson: Clemet Askheim 
Telefon: 77645900
E.post: utropia@utropia.no

Utropia utkommer annenhver uke. 
Høstsemesterets første avis er på 
gata 30. august. Les også Utropia 
på www.utropia.no

TRAVELT I REDAKSJONEN: Andreas Ruttlin er frivillig musikkskribent i studentavisa Utropia.

bare i form av debattinnlegg, men også 
gjennom saker. Utropia kan sette fokus 
på ting ved universitetet og høgskolen 
på en kritisk og uavhengig måte, forteller 
Askheim.

Lærerik erfaring
Å arbeide som frivillig i Utropia ser utvil- 
somt godt ut på CV-en, og er man interes
sert i å jobbe videre innenfor pressen er 
studentavisen en god start. Det er utrolig 
lærerikt, mener Askheim. - Man lærer å 
utvikle seg som skribent, fotograf, anmel- 
der eller designer, og man lærer også å 
forholde seg til mange ulike begivenheter 
og forhold ved universitetet og høgskolen. 
Når man skal skrive en sak må man jo 

nødvendigvis sette seg inn i stoffet, sier 
Askheim.

Kultur
Utropia er ikke bare et nyhets- og debatt- 
organ for studentene, avisen har også 
en kulturdel under navnet UT, som har 
opparbeidet seg et solid rykte i byen. Her 
skrives det om konserter, teaterforestillin- 
ger, bøker, plater og andre kulturelle hap- 
penings ved universitetet, høgskolen og i 
byen. Mangfold er stikkordet for UT: Her 
kan studenter stort sett skrive om hva de 
vil; alt fra helgeturer til Svalbard og kon- 
jakktesting til kåseri og filmanmeldelser. 
Andreas Ruttlin, musikkskribent i Utropia, 
forteller at kulturdelen var den viktigste 

grunnen til at han ble med i avisen. - Jeg 
har alltid vært opptatt av musikk, så Utro- 
pias kulturdel var en naturlig plass for meg 
å skrive om musikk, i tillegg til at det å 
jobbe i en avis er utrolig lærerikt, forteller 
Rutlin og fortsetter: - Jeg får også masse 
gratis plater og konserter, noe jeg synes 
er ganske digg, ler han.

Redaktør Clemet Askheim oppfordrer alle 
som har lyst til å engasjere seg i studente- 
nes egen avis til å bli med:
- Det er ikke slik at man må gjøre masse 
arbeid for å være med i vår avis, her kan 
man skrive så mye man selv ønsker. Så 
bli med i Utropia - vi trenger alltid flere 
frivillige!
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Med sine vel 1800 
medlemmer er TSI det 
største idrettslaget i Nord- 
Norge. Hos TSI er alle 
studenter velkommen, 
uavhengig om du bare 
er interessert i en sosial 
omgangskrets eller om du 
vil satse hardt på sportslige 
prestasjoner.

TSI favner bredt og tilbyr det meste innen- 
for idrett, alt fra havpadling og boksing 
til golf og dans. TSIs aktiviteter foregår i 
hovedsak på studentidrettshallen Kraft, 
men de disponerer også lokalet DrivKraft 
som ligger i sentrum. TSI har også en 
hytte på Brensholmen ved idylliske Som- 
marøy. Alle studenter og ansatte kan leie 
hytten og benytte sjansen til å klatre, gå 
på tur, spille strandvolleyball og så videre.

Friluftsliv
En av de mange undergruppene i TSI er 
Fjellgruppa, som tilbyr allsidig friluftsliv 
gjennom hele studieåret. Leder Rune 
Mattingsdal utdyper: - Vi har turer både 
sommer og vinter, både på ski og til fots. 
Det er som oftest overnattingsturer i telt 
eller på hytte. Vi fokuserer for det meste 
på Tromsø-området og indre Troms, sier 
han.
Som medlem i Fjellgruppa har du mulig- 
heten til å delta på turer, kurs og ulike 
sosiale arrangementer. Fjellgruppa dispo
nerer også et lager der du kan låne/leie 
diverse turutstyr som skredutstyr, klatre- 
utstyr, telt, lawu, pulk med mer. 
Høstprogrammet er allerede klart og der 
er det mange godbiter. - Vi starter med en 
bli-kjent-tur ved Jægervatnet i Lyngen. For 
studenter som har lyst til å se hva Fjell- 
gruppa er for noe, anbefales denne turen 
på det sterkeste, forteller Rune.
Det er et spennende program med noe for 
enhver friluftselsker. - Nivået på turene

Teorifagbygget, Hus 2, rom 112, 
9037 Tromsø

Tlf.: 77 64 45 79
Vev: http://tsi.org.uit.no 
E-post: tsi.post@gmail.com

Medlemspriser: For de undergrup- 
pene som trener på Kraft: 850,- per 
semester (1500,- for et år). For de 
undergruppene som ikke trener på 
Kraft: 100,- per semester.

varierer, jeg vil si at det gjennomsnittlig 
er middels. Det er få veldig harde turer og 
det stilles nødvendigvis ikke store krav til 
deltakerne.
Til høsten blir det blar\ annet en jakttur i 
indre Troms, en gourr iet-tur til fastlandet 
og en farvel-til-sola-tur til Ringvassbu.
- Har du lyst å til oppleve den fantastiske 
naturen i Troms på en enkel og billig måte, 
meld deg inn, oppfordrer Rune. - Fjell
gruppa dekker i tillegg 50 prosent av rei
sekostnadene.

Tredimensjonal undervannsrugby
SURK er en TSI-undergruppe som driver 
med undervannsrugby. Karin Eilertsen har 
akkurat kommet tilbake fra NM i Stavan- 
ger, der damelaget vant sølv. - Det eneste 
vi tapte var finalen mot Boblen fra Bergen, 
forteller den stolte rugbyspilleren.
SURK trener i Alfheim svømmebasseng.
- Vi tilbyr faktisk de beste treningsmulig- 
hetene for undervannsrugby i Norge. Vi 
har fire fellestreninger med dame- og her- 
relaget, sier Karin.
Terskelen for å bli med er lav. - Alle er 
like velkomne, fra de som kommer noen 
ganger i måneden til de som satser på 
landslaget.
Undervannsrugby foregår i den dype 
delen av bassenget og det er mye kropps- 
kontakt i denne sporten. - Det kan høres 
litt voldsomt ut, men det er ikke lov å ta i 
noen som ikke har ballen eller å slå eller 
sparke.
- Det at alt foregår tredimensjonalt gjør 
det ekstra artig, smiler Karin. Hun skryter 
også av det sosiale i klubben: - Vi satser 
mye på det sosiale og treffes ofte utenom 
treningene. Så hvis du liker å plaske i 
vann og leke med ball, kom og spill med 
oss!

TSI) LINE UNDERGRUPPER
Aikido Japansk selvforsvarskunst. Ba-
serer seg på å nøytralisere et angrep 
ved hjelp av en kaste- og låseteknikk. 
Trener i bomberommet på SV-fakultetet 
tre ganger i uka.
Basket Herrelaget spiller i 2. divisjon. 
Alle er velkomne.
Boksing Tilbyr instruksjon i boksekun- 
sten. Ingen forhåndskunnskaper om 
boksing nødvendig for å være med. 
Trener både i aerobicsalen og på par
ketten på Kraft.
Dansademika Dansademika driver 
med alt fra capoeira, jazz, funk og 
breakdance. Trener på Drivkraft. 
Fjellgruppa Driver med allsidig friluftsliv 
gjennom hele studieåret.
Håndball Har to damelag og et herre- 
lag. Spiller i 2. divisjon i Nord-Norge.

KARATE: En ”yoko tobi geri” utført av Ove Granberg.

Verdens nordligste karateklubb
TSI har to karateklubber innenfor to for
skjellige stilarter. Ove Granberg er nestle- 
der i Shorin Ryu-klubben, den største av 
dem. - Karate handler mye om å bli kjent 
med egen kropp, å øke kroppskontroll og 
kroppsbeherskelse, forteller treneren, som 
har andre dan i karate.
Ove synes at det er spesielt viktig å trene 
i våre dager. -1 vårt moderne samfunn er 
motorikken ikke noen selvfølge lenger, vi 
ønsker å ivareta den. Det mentale planet 
er også veldig viktig. Man må være veldig 
fokusert og bevisst på det du skal gjøre. 
Klubben jobber med å sette i gang kon-

Innebandy Har to damelag og to herre
lag i serien, pluss et bedriftslag.
Judo Trener både mosjons- og kon
kurranseidrett og satser på trener-, 
dommer- og lederutdannelse. Veldig bra 
selvforsvarskunst.
Shorin Ryu karate: TSI sin største ka
rateklubb.
SUT En aktiv og sosial dykkerklubb, 
holder kurs med ujevne mellomrom.
SURK: Nord-Norges eneste under- 
vannsrugbyklubb.
TRULLE Et miljø for den havpadlende. 
Har eget naust og utstyr til låns. Arran
gerer både kurs og turer.
TULL Telemarkkjørøre som ofte er på 
toppturer.
Volleyball Volleyball har både dame- og 
herrelag. Egne treninger for nybegyn-

kurranser i samarbeid med de andre kara- 
teklubbene i Tromsø. - Det er mye spen
nende som kan skje fremover, sier Ove 
og fortsetter: - Innenfor karate kan man 
konkurrere på mønster og i poengkamp. 
Men i Shorin Ryu-klubben, verdens nord
ligste i sin stil, er det ikke nødvendigvis 
slik at man må konkurrere. Alle kan be
gynne å trene karate, og man kan trene 
av mange grunner, forklarer Ove. Blant 
annet for å forbedre kroppsbeherskelsen, 
for mosjonens skyld, for å ha det gøy, for 
å konkurrere eller rett og slett fordi man 
synes karate er interessant.

nere. Damene spiller i nordnorsk 1. 
divisjon. I tillegg stilles det flere lag i 
bedriftsserien både i miks- og herreklas 
sen.
Badminton Trener på Kraft.
Bujinkan Kamsport fra middelalderens 
Japan, praktisert av både samuraier og 
ninjaer.
Golf Holder til på drivingrangen på Holt 
arrangerer Grønt Kort-kurs med jevne 
mellomrom.
Chito Ryu karate Allsidig trening for 
kropp og sjel.

for studenter i Stakkevollanhallen.

Mer informasjon om gruppene finner du 
på: http://tsi.org.uit.no/ugrupper.asp

TROMSØSTUDENTENES
IDRETTSLAG
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EN BLANT FLERE
DOKUMENTFORVALTERE
Dokumentasjonsvitenskap 
er et vidtfavnende studium 
som de fleste assosierer 
med bibliotekutdanningen. 
Men studiet er så mye mer 
enn det.

Faget er anvendelig på mange samfunns- 
områder hvor utvikling og forvaltning av 
dokumenter inngår, ikke minst i arkiv, bibli
otek og museum, men også innen forlag 
og andre offentlige eller private bedrifter 
og organisasjoner.
Det har vært en god del endringer i orga- 
niseringen av dokumentasjonsvitenskap. 
Før fikk man både dokumentasjonsviten- 
skap og bibliotekkunnskap på bachelor- 
nivå, mens bibliotek- og institusjonsrele- 
vante emner nå kommer på mastergrads- 
nivå og i et betydelig større omfang enn 
tidligere.
Førstelektor på dokumentasjonsvitenskap, 
Roswitha Skare, forklarer hvorfor: - Vi tar 
ABM (Arkiv, Bibliotek og Museum)-utvik- 
lingen på alvor og ser på likheter og ulik- 
heter ved de tre institusjonene. Den nye 
strukturen gjenspeiler et ønske om i større 
grad å integrere bibliotekutdanningen i 
dokumentasjonsvitenskap. Den nye mas- 
teren er samtidig et svar på en voksende 
interesse for dokumentforvaltning på for
skjellige samfunnsområder. Dokumentet 
er det sentrale studieobjektet, ikke en 
bestemt dokumentinstitusjon, forteller hun.

Prosjektarbeid
Skare fremhever den store valgfriheten 
og mulighetene til fordypning allerede på 
bachelornivå. - Vi opererer med et utvidet 
dokumentbegrep som gir studentene stor 
valgfrihet i prosjektarbeid. På basis av tre 
emner i faget dokumentasjonsvitenskap 
arbeider studentene med et større pro- 
sjekt i tredje semester hvor teknologiske, 
sosiale og kulturelle faktorer i dokumen- 
tasjonsformer integreres. - Studentene 
jobber med alt fra dataspill, nettsider og 
musikk til kart og filmer i prosjektarbeidet, 
forteller Skare. - Studentene synes det er 
artig og spennende at de står så fritt til å 
velge.
I siste semester er det mulighet for faglig 
fordypning, og en studietur til Nasjonal- 
biblioteket i Mo i Rana er også en del av 
programmet.

Digital teknologi
Studiet retter seg mot alle slags medier, 
både nye og gamle. En vesentlig faktor i 
ABM-utviklingen de siste årene er utviklin
gen av den digitale teknologien, og det er 
en stor utfordring for de tradisjonelle doku- 
mentinstitusjonene.
- Derfor er det desto viktigere at våre 
studenter får en bredere utdannelse for å 
gi dem en sjanse på fremtidens arbeids
marked, forteller Skare. - Bibliotekaren 
blir i større grad en blant flere dokument-

BIBLIOTEKAR: Kari Margarethe Benz tar en bachelor i dokumentasjonsvitenskap.

forvaltere.

Litteraturformidling
Student Kari Margrethe Benz fra Bærum 
tar en bachelor i dokumentasjonsviten
skap. Hun har en bachelor i litteratur fra 
Universitetet i Oslo og har kommet til 
Tromsø for å kunne gjøre noe praktisk og 
relevant med utdanningen sin. - Da er jo 
bibliotekar et yrke som er nærliggende. 
Jeg har lyst til å drive med litteraturformid
ling, og på biblioteket er det snakk om en 
enkel og nyttig måte å formidle litteratur 
På-
-1 tillegg ville jeg prøve noe nytt og benyt
te sjansen til å bo et annet sted etter seks 
år i Oslo, sier hun.
25-åringen fremhever den korte veien 
mellom studenter og de akademisk an
satte. -1 Oslo er terskelen mye høyere for 
å ta kontakt med dem, og oppfølgingen er 
etter min mening mye bedre her oppe.
I tillegg er det mange gode forelesere som 
kommer utenfra. - Fagmiljbet er med i et 
mye større bibliotekfaglig nettverk, forteller 
hun.

Skeiv utstilling
Kari har vært ute i praksis på biblioteket i 
Harstad og forteller begeistret om opphol
det der. - De tok meg kjempegodt imot, 
og biblioteksjefen va- veldig obs på at jeg 
fikk være med på alt
Studenten jobbet med et prosjekt som 
hun kalte ’’skeiv utstilling”, som gikk ut 
på å samle ungdomslitteratur om og for 
homofile.
- Jeg ville undersøke om biblioteket er et 
egnet sted for en slik utstilling, forklarer 
Kari. - Kan en slik utstilling være et verk- 
tøy i sosial inkludering? Bibliotek er jo et 
lavterskeltilbud og dermed er det viktig 
at folk finner bøker som de kan finne seg 
selv i, bøker som kan være med på å 
bygge en egen identitet.

Foregangsmiljø
Utvekslingsmulighetene på dokumen
tasjonsvitenskap er gode. Kari synes 
det ville vært veldig interessant å reise 
til Danmark for å få et lite innblikk i et 
av foregangsbibliotekene i Danmark.
- Danske biblioteker blir ofte trukket frem 
i diskusjoner, de er med i samfunnet og 
teller i folks hverdag.

Når Kari blir spurt hva hun synes om 
det sosiale miljøet i Tromsø i forhold til 
i Oslo, sier hun begeistret: - Jeg trives 
kjempegodt, det er et mye mindre miljø og 
dermed mye mer sammenvevd. Studen
tene gjør mye mer ut av seg her og ute- 
livet i Tromsø er jo kjempebra. Man savner 
ingenting.

NRK-arkivet
Kari har lyst til å jobbe på et universi
tetsbibliotek. Men helst vil hun jobbe på 
NRK-arkivet i Oslo. - Jeg synes i hvert fall 
at jeg har gjort et godt valg i forhold til å 
gjøre min bachelor i litteratur praktisk rele- 
vant, konstaterer hun.

DOKUMENTSJONSVITENSKAP

Kontaktperson: Studiekonsulent
Nina Norum
Tlf: 77 64 42 63
E-post: nina.norum@hum.uit.no 
Vev: http://uit.no/humfak/dokumen- 
tasjonsvitenskap/
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FRANKOFIL BYPATRIOT
En bachelor i språk og 
itteratur rommer store 
/algmuligheter, og det 
er mulig å fordype seg i 
mange ulike språkområders 
itteratur og språk. Ett av 
fem er fransk.

/lasterstudent Trude Kvaal fra Tromsø var 
>å utveksling i Valence på videregående, 
>g der ble hun frelst. - Man blir frankofil 
iv å bo der, Frankrike er et utrolig spen- 
ende land med et vakkert språk og en rik 
ultur. Den eneste ulempen er at man blir 
å utrolig feit der, siden det er så mye god 
nat og vin, ler hun.
Det finnes ingen jantelov i Frankrike, 
ten at man trenger å ta seg selv høytide- 
g av den grunn. Og så er de så flinke til 
engasjere seg, de springer ut med fane 

g tromme ved en hver anledning, forteller 
tudenten.

lemoner
rude holder på med sin masteroppgave i 
ansk litteratur. Hun skriver om det onde i 
jaterstykkene til Jean Genet, og forteller 
egeistret om outsideren. - Jeg ble virke- 
g fascinert av stykkene hans. Genet er en 
>rfatter som gikk mot alle konvensjoner i 
n samtid. Han dyrket det onde og var på 
Iange måter en avantgarde forfatter.
'ude skryter av foreleserne på institut- 
It. - Vi har mange dyktige forelesere 
2>m gjør språket interessant og levende, 
g det er et kjempebra sosialt miljø. På 
lasteren må vi holde mange muntlige 
nlegg, noe som engasjerer studentene 
g fører til mye diskusjon og analyse. 

forelesninger sammen med franskmenn, 
og siden nivået ble tilrettelagt for utenland- 
ske studenter fikk man lønn for strevet, 
forteller hun.
Trude bodde på et fransk studenthjem i 
Pau. - Jeg ble kjent med mange der, og 
så meldte jeg meg inn i fjellgruppa, hvor 
jeg møtte en del franskmenn. Hun var 
med på mange dagsturer i de vakre omgi
velsene rundt Pau. - Pau er en fantastisk 
fin by med Pyrineene i bakgrunnen. I til- 
legg er det kort vei til strendene, man har 
egentlig alle typer landskap, noe som er 
representativt for Frankrike, tilføyer stu
denten.

Ikke bare lærer
Fagkoordinator på fransk, Mona Markus- 
sen, fremhever at studiet ikke bare be
grenser seg til fransk i Frankrike, men tar 
hele det fransktalende området for seg. 
- Fransk er et verdensspråk som brukes 
daglig av over 150 millioner mennesker, 
blant annet i Vest-Afrika og i Canada. Det 
spiller dessuten en viktig rolle som ar
beidsspråk i en rekke internasjonale 
organisasjoner. Her i Tromsø tilbyr vi 
derfor masteremner i frankofoni både 
innen språk og litteratur, forklarer hun. 
Trude fremhever at det er mange mulig
heter når man har studert fransk. - Folk 
tror gjerne at lærerstillinger er det eneste 
som venter på ferdigutdannede språkstu
denter. Men det er mange fransktalende 
land, og mange bedrifter ser på det som 
et fortrinn om man behersker et annet 
fremmedspråk enn engelsk, og har bodd i 
utlandet, forklarer hun. - Frankrike har en 
sentral rolle i EU, så der ligger det også 
muligheter. Fransk er et av de offisielle 
språkene i både EU og FN. Selv har hun 
lyst til å jobbe med utenlandske studenter 
på universitetet.

Drømmen om et bedre liv
Trude betegner seg selv som bypatriot.

FRANKOFIL: Trude Kvaal tar en master i fransk.

- Jeg synes det er et litt for lite fransk 
miljø her i Tromsø, selv om vi bor i Nor- 
dens Paris, smiler hun. - Jeg vil helst

kjøpe meg et lite hus i Provence med 
egen vingård sammen med mannen min.

lellomfag i Pau
ude tok mellomfag i Pau i Pyrineene 
ter å ha vært på studietur der på grunn- 
get. - Det var utrolig spennende, fransk- 
enn er så åpne og lett å bli kjent med, 
3 er virkelig varme mennesker. Jeg følte 
jeg levde mer mens jeg var der nede, 
imrer hun.
un er fornøyd med det faglige tilbudet 
jn fikk i Pau. - Det er lærerikt å følge

FRANSK

For å begynne på fransk bør man 
ha kunnskaper i fransk tilsvarende 
B/C-språk fra videregående skole 
med god karakter.
Kontakt: Studiekonsulent Helen 
Mæhre
Tlf.: 77 64 63 50
E-post: helen.maehre@hum.uit.no 
Vev: http://uit.no/humfak/ 
bachelor/11 og http://uit.no/humfak/ 
master/

På slutten av første 
semester på franskstudiet 
tilbyr instituttet et fire 
ukers opphold i Caen 
i Normandie. Der får 
studentene undervisning i 
fransk språk, litteratur og 
kultur.
Universitetet i Caen har et eget fransk- 

norsk senter for utveksling og samar
beid, OFNEC, der studentene får hjelp 
med det praktiske og avlegger eksamen. 
I tillegg organiserer senteret en god del 
turer for utvekslingsstudentene.
Guro Strand er en av studentene som 
har vært i Caen i mai i år. Hun synes 
opplegget har vært Igempebra. - Man 
lærer selvsagt mye fortere fransk når 
man er i Frankrike, sier hun.
Guro er fornøyd med miljøet på univer- 
sitet. - Det er et lite miljø, og det gjør at 
man blir fort kjent med hverandre.
Lærerne er engasjerte, og man er nødt 
til å snakke fransk overalt.

Versailles
For de kulturtørste er Caen et mekka.

Området rundt Caen er fullt av kultur
minner, som for eksempel det berømte 
Bayeux-teppet og klosterkomplekset 
Mont St. Michel. Like ved byen finnes 
det også nydelige hvite sandstrender, så 
mulighetene for å nyte naturen er abso
lutt til stede.
Guro forteller at hun og noen venner har 
kjørt til Versailles-sleKet med leiebil, og 
at de har planer om å besøke Bayeux. 
Studentboligene holder ikke like høy 
standard som i Norge, men man møter 
mye folk der. - Vi har blitt kjent med 
noen franskmenn, noe som er viktig for 
å lære seg fransk. Det er for øvrig også 
et veldig internasjonalt miljø i byen, til- 
foyer Guro.

mailto:helen.maehre@hum.uit.no
http://uit.no/humfak/
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Birgit Hellesnes og 
Børge Enoksen lovpriser 
jusstudiet i Tromsø.
Etter endt utdannelse er 
jobbmulighetene store.

- De aller fleste er i jobb innen seks måne- 
der etter endt studium, forteller Enoksen, 
som er studiekonsulent ved Det juridiske 
fakultet i Tromsø.
Men før arbeidslivet blir aktuelt, skal fem 
interessante og spennende år med juss 
unnagjøres. I Tromsø er forholdene over- 
siktelige.
- Det er litt mindre her enn ved de andre 
universitetene. Jeg synes det er akkurat 
passe stort og miljøet her er veldig bra, 
sier Birgit, som går 2. avdeling på master- 
studiet.
Børge forteller at masterordningen som 
ble innført for få år siden, har resultert i 
enda mer sammensveisede klassemiljø. 
Birgit er enig: - Det er lett å bli kjent med 
folk. Det er heller ikke stor avstand mellom 
de som jobber på fakultetet og oss stu- 
denter. Det er ikke noe problem å få svar 
på spørsmål dersom man lurer på noe, 
sier hun.
En egen fadderordning for jusstudenter 
sørger for at de raskt blir kjent med både 
hverandre og byen.

Nye lokaler
Det juridiske fakultet kan tilby nye og mo
derne lokaler, som blant annet inneholder 
egen rettssal og eget bibliotek. Studenter 
på fjerde- og femte avdeling får i tillegg 
eget kontor. Et unikt tilbud forTromsøs jus- 
studenter er en fire ukers praksisperiode 
på fjerde avdeling.
- Studentene blir utplassert ved blant 
annet advokatkontorer, hos politiet og 
domstolene. De får innblikk i den praktiske 
hverdagen til en jurist. Studentene knytter 
verdifulle kontakter og noen sikrer seg til 
og med jobb ved praksisplassen etter endt 
studium, sier Børge.
Fokus på praksis er en viktig del av jus- 
sutdannelsen i Tromsø. Birgit forteller 
om et studium der studentene i stor grad

JUSSTUDIET OG JUSSHJELPA

Kontaktperson: Børge Enoksen
Telefon: 77644197
E-post: postmottak@jus.uit.no
Vev: http://uit.no/jus/

Kontaktperson: Christian Hanssen 
E-post: Christian.
hanssen@jusshjelpa.uit.no
Telefon: 77 64 45 59
Vev: http://uit.no/jusshjelpa/

SOSIALT OG LÆRERIKT: Birgit Hellesnes og Børge Enoksen skryter av det gode miljøet ved juridisk fakultet i Tromsø.

kommer til ordet.
- 50 prosent av undervisningen er semi- 
narbasert, med mye dialog og problem- 
orientert læring. Det er en veldig god måte

JUSSHJELPA-
Gjennom Jusshjelpa har 
jusstudentene muligheten 
til å anvende studiet i 
praksis,
Fra og med tredje avdeling kan jus
studentene søke jobb i Jusshjelpa, et 
rettshjelpstiltak som tilbyr gratis juridisk 
bistand til klienter som av forskjellige år- 
saker ikke har tilgang på juridisk bistand 
andre steder.
- Vi fokuserer mest på velferdsrett: Hus- 
leiesaker, arbeidsrett, helse og sosial- 
rett, gjeldsbehandling og fengselsrett, 
forteller Christian Hanssen, leder av 
Jusshjelpa.
- For studentene er dette veldig verdifull 
praksis. Å praktisere juss er noe annet

å tilegne seg forståelse av jussen på, sier 
hun og legger til at det er god kvalitet på 
undervisningen.
- Vi har et relativt ungt lærermiljø på fakul-

enn å studere det. En jobb i Jusshjelpa 
er et bra supplement til den ordinære 
delen av studiet.

Idealistisk arbeid
Studentene som får jobb i Jusshjelpa 
arbeider normalt på ettermiddagstid. 
Lønnen tilsvarer en 40 prosent stilling. 
Det gjør ikke arbeidsmengden.
- Det er en del idealistisk arbeid. Men 
hovedforskjellen mellom denne jobben 
og en ettermiddagsjobb i kassa på Rimi 
er at arbeidet her er faglig relevant. Det 
du taper i timelønn tar du igjen i erfaring. 
Det er tanken bak prinsippet om idealis
tisk arbeid, understreker Christian.
- En slik praksis kan være tunga på 
vektskåla i konkurranse om en jobb etter 
studiet. Ordinære jussjobber i offentlig 
og privat sektor krever gjerne at kandi- 
daten har relevant praksis. Jeg kjenner 
også til studenter som har fått juridiske

tetet. Vi har klart å rekruttere flinke kandi
dater som nylig er ferdigutdannet. Dette« 
noe fakultetet i Tromsø vil fortsette med, 
sier Børge.

jobber under studiet på grunn av erfa
ring fra Jusshjelpa.

Sommerjobb i Jusshjelpa
Jusshjelpa er i drift også på sommeren. 
Christine Greger, Ingvild Jørgensen og 
John Christian Vedal har sikret seg en 
relevant sommerjobb.
- Arbeidet er meget interessant og ut- 
fordrende. Vi får et annet perspektiv på 
jussfaget, forteller Ingvild.
- Ikke minst får vi relevant praksis. Dess
uten er det fint å få være til hjelp for folk, 
supplerer Christine.
Studentene får bryne seg på mange for
skjellige saker og må av og til sette seg 
grundig inn i fagfelt de ikke kan fra før. 
Det er krevende, men trioen vil likevel 
anbefale en jobb i Jusshjelpa.
- Absolutt! Det er mye å gjøre, men det 
vi får igjen er mye mer verdt enn tiden vi 
investerer, understreker de.

INN'

IVIED LO^/EN I HÅND

mailto:postmottak@jus.uit.no
http://uit.no/jus/
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Valg av arbeidsgiver 
er et av dine viktigste 
verdivalg

Informasjon om ledige stillinger finner du på

www.statoil.com/karriere

Vi er i dag 2 5 600 ansatte i 33 land. Vi er en av verdens største produsenter av olje og 
gass til havs og dekker energibehovet til millioner av mennesker hver dag
Nyskapende, tett på, profesjonell, sannferdig og omtenksom er våre verdier.

Dette tror vi på, og dette er egenskaper som må til for å bygge et enda sterkere 
Statoil. Er dette verdier du identifiserer deg med, så kan du være den vi ønsker å 
styrke vårt lag med. forandrer hverdagen

Flytte
eller gjøre store innkjøp ?

Som student får du inntil 35 % rabatt på leiebil i Tromsø.
Spørsmål om priser eller bestilling:
Avis Bilutleie Tromsø, Strandskille 5 
Tlf. 77 61 58 50.

AVIS
We try hander.

I over tredve år har Utropia vært 
et talerør for tromsøstudentene. Vi 
ønsker nye skribenter, fotografer, 
anmeldere, illustratører og korrek
turlesere velkommen til Tromsø og 
__ —\ velkommen til oss.

STUDENTGRUPPEN HL 
AMNESTYINTERNATIONAL I 
TROMSØ IN VITERF.R TIL 
SEMESTERETS EØRSTE MØTE

STED: Driv 4. etasje
DATO: Onsdag 30. august
TID: 19.36

NYE OG GAMLE MEDLEMMER 
ER HJERTELIG VELKOMMEN!

http://www.statoil.com/karriere


Med hovedfag i sosiologi 
fikk Anna Selanderjobb 
som prosjektleder i 
forbrukernettverket Grønn 
Hverdag. - Sosiologistudiet 
har gitt meg begreper og 
perspektiver til å forstå 
verden med, sier hun.
En grad i sosiologi kan åpne mange dører, 
men Anna tror sosiologene ofte ønsker å 
bruke sin kompetanse idealistisk. Annas 
arbeidsplass er et godt eksempel: Grønn 
Hverdag hjelper befolkningen til å leve 
mer miljøvennlig.
- Det er ikke uvanlig med sosiologer i 
denne typen organisasjoner, hvor man 
aktivt påvirker samfunnet i en eller annen 
retning, sier hun.
Annas lyst til å forandre verden ble for 
alvor vekket til live i Guatemala, under 
feltarbeidet i forbindelse med hovedopp- 
gaven.
- Jeg kom til et samfunn der maktforholde- 
ne mellom kjønnene var ekstreme. Kvin- 
nene hadde få muligheter innen utdanning 
og politikk. Jeg ble politisk motivert, jeg 
ønsket å gjøre endringer.
Selander møtte guatemalske kvinne- 
organisasjoner og skrev hovedoppgave 
om deres arbeid. Vel hjemme i Tromsø 
oppdaget hun en stillingsannonse som 
appellerte til samfunnsidealisten i henne 
og allerede før hovedoppgaven var levert 
hadde Anna fått jobb i Grønn Hverdag.

Uteliv i Tromsø
Å studere sosiologi kan være så mangt, 
men kjedelig er det ikke. Anna kan se 
tilbake på et variert og interessant studi- 
eliv, både på Universitetetet i Tromsø og 
utenfor.
- Jeg kom til Tromsø fra Uppsala i 1997, 
mest for å se naturen og være ute. Da jeg 
skulle ta mellomfag i sosiologi dro jeg til 
Barcelona. SV-fakultetet oppmuntret meg 
til å dra ut og jeg angrer ikke på avgjørel- 
sen.
Flere utenlandsopphold til tross, Anna 
trivdes på Universitetet i Tromsø.
- SV-fakultetet er et ålreit sted å være. 
Det er nært mellom fagene og et godt 
sosialt miljø. Sosiologistudiet tilfredsstil- 
ler nysgjerrigheten på samfunnsforhold 
og gir gode begreper og perspektiver til å 
tenke med, det er nærmest et nytt språk. 
Å avslutte det hele med å gjøre en egen 
forskningsoppgave og bli kjent med en 
fremgangsmåte som skaper ny kunnskap, 
er kjempebra.

Miljøvennlig forbruk
Nå jobber altså Anna for Grønn Hverdag 
her i Tromsø. Grønn Hverdag er et nett
verk av frivillige organisasjoner, alle med 
et eksplisitt miljøperspektiv.

MILJØVERNER: Anna Selander har brukt sosiologiutdannelsen sin til beste for miljøet.

- Vi ønsker å gi folk mulighet til å leve mer 
miljøvennlig. Grønn Hverdag gir informa- 
sjon om og praktisk rådgivning for hvordan 
man kan leve et miljøvennlig dagligliv. Vi 
er et forbrukernettverk, vi er til for forbru- 
kerne. Det betyr blant annet at vi vurderer 
ulike produkter for å se om de er miljø- 
vennlige eller ikke. Vi arrangerer kurs og 
holder foredrag på skoler og barnehager, 
for det offentlige og for næringslivet, men 
målgruppen er primært den vanlige for- 
bruker.
Et av Grønn Hverdags mål er avfallsreduk- 
sjon og Anna er leder for dette prosjektet. 
Formålet er å hindre vekst i avfallsmeng- 
den i Tromsø og regionen rundt.
- Det er en ambisiøs målsetning.

Tendensen er at avfallsmengden øker, 
også mengden farlig avfall. Hittil er det 
gjenvinning som har fått mest fokus, men 
førsteprioritet bør være å redusere avfalls- 
mengden, sier Anna.

Sosiologi i praksis
Hvordan bruker Anna sosiologiutdannel- 
sen i arbeidet?
- Utdannelsen gir en støtte, en selvsik
kerhet som jeg merker når vi går ut og 
presenterer filosofien vår og holdnings- 
endringene vi prøver å oppnå. Jeg har 
et begrepsapparat og en kunnskap om 
samfunnet som hjelper meg i arbeidet. 
Jeg har fått evnen til å se ting fra ulike 
synsvinkler og sosiologien har gitt meg

et språk som hjelper meg til å skrive 
tekster som går rett på sak, forteller huI 
og konkluderer:
- Jeg er glad for at jeg har den utdan- 
nelsen jeg har.

SOSIOLOGI

Kontaktperson: Gøril Erikstad
Telefon: 77 64 42 33
E-mail: gorile@sv.uit.no
Vev: http://uit.no/sosiologi

mailto:gorile@sv.uit.no
http://uit.no/sosiologi


Tesektoren har stor 
angel på tolk med 
mpetanse innen både 
onomisk/administrative 
] og medisin- og 
Isefag. En bachelor i 
Iseadministrasjon gir deo 
nne kompetansen.

•r å jobbe med ledelse, økonomistyring 
idministrasjon innen helse- og sosial- 
:oren, bør man kunne både helsefag 
ikonomisk/administrative fag. Derfor 
r dette studiet et tomrom, sier profes- 
Jan Abel Olsen, leder for program- 
et i helseadministrasjon.
m påpeker at dagens ledere i helse- 
oren gjerne sitter med enten økono- 
(/administrativ eller helsefaglig kom- 
inse. Studentene som tar en bachelor- 
i i helseadministrasjon kommer derfor 
et arbeidsmarked med stort behov for 

js kompetanse.
lsesektoren står for ti prosent av 
ets verdiskaping og en enda større 
al av sysselsettingen. Det er en stor 
tadig voksende sektor, understreker 
>n.

rrfaglig
et av studiets tre år får studentene 
seg om på universitetet. Det første 
gir en innføring i sykdomslære og 
funnsmedisin.
identene får en solid forankring i 
isin- og helsefag. De lærer om norsk 
avesen, hva vi dør av og hva vi lider 
jver Olsen.
'e og tredje år består av kompetanse- 
|ing innen tre hovedfelt:
<onomi og administrasjon, nærmere 
emt markedsteori og bedriftsøkonomi, 
n påpeker at helseforetakene gjerne 
ore organisasjoner i endring og at 
antene derfor må tilegne seg forstå- 
for hvordan slike organisasjoner skal 
■S.
atsvitenskap og organisasjonsteori, 
lsesektoren er politisk styrt. Studen- 
må ha forståelse for politikkutforming 
Dlitiske prosesser.
st, men ikke minst: Etikk. Olsen 
rstreker viktigheten av denne kunn- 
en. - Verdigrunnlaget i helsesektoren 
talt forskjellig fra det vi finner i ”van- 
markeder. Man må ha forståelse og 
skt for de etiske prinsipper som gjel- 
)r helsevesenet, og som det faktisk er 
enighet om.

ende studium
i sier det rett ut: Helseadministra- 
er et krevende studium. Motiverte 
jnter er en forutsetning. Men profes- 
i mener studentene vil få betalt for 
Ltsen.

ATTRAKTIV: Annika Brændeland håper 
en bachelor i helseadministrasjon vil gjøre 
henne attraktiv for arbeidsmarkedet.

- Et så flerfaglig studium er unikt. Selv om 
vi ikke tilbyr en yrkesutdanning som de 
store helsefagutdanningene, har vi et ut- 
trykt mål om å være relevant: Det vi gjør 
er å gi studentene faglige forutsetninger 
for å jobbe med administrasjon og ledelse 
av helseforetak eller andre virksomheter 
innenfor den voksende helse- og sosial
sektoren.

HELSEADMINISTRASJON

Kontaktperson: Siv Aina Hansen
Tlf: 77 64 43 81
E-post: siva@sv.uit.no
Vev: http://uit.nO/svfak/bachelor/14

OG SPENNENDE
Annika Brændeland 
trives med utfordringene 
en bachelor i 
helseadministrasjon gir.
- Studiet er krevende, men det synes 
jeg vitner om at det holder et høyt nivå. 
Jeg er i hvert fall veldig fornøyd med 
kvaliteten på studiet, sier Brændeland, 
som har ett år igjen av bachelorgraden.
- Jeg tror studiet passer for folk som 
vet hva de vil. Det inneholder en fag
kombinasjon som åpner mange dører 
og er en god ballas! for å komme seg

videre i arbeidslivet, påpeker hun.
I tillegg til kvalitet, trekker Brændeland 
frem allsidighet som studiete sterkeste 
attraksjonsverdi.
- Vi går dypt inn i de fire hovedemnene 
helsefag, økonomi, etikk og statsviten- 
skap med hovedfokus på ledelse. Vi 
lærer å beherske flere ting og det gjør 
studiet veldig interessant og spen
nende, understreker hun.
Brændeland skal snart ta fatt på en fire 
ukers praksisperiode. Hun gleder seg.
- Det er veldig fint med praksis. Jeg 
skal sannsynligvis til Oslo, på folkehel- 
seinstituttet. Jeg får sett flere avdelin
ger ved institusjonen, men håper at jeg 
også får noe ledelsespraksis.

- VELDIG INTERESSANT

mailto:siva@sv.uit.no
http://uit.nO/svfak/bachelor/14


NEW PERSPECTIVES ON
PEACE
The Centre for Peace 
Studies' Master's Degree 
Program in Peace and 
Conflict Transformation 
attracts students from all 
over the world.
Javier Fabra from Spain, Bente Evjen 
Schøning from Tromsø and Mohammad 
Musfequs Salehin from Bangladesh all 
point out the diversity of students as one 
of the main attractions of the program.
- There are students from so many diff- 
erent backgrounds, both academical 
and social. Each of them brings diff- 
erent perspectives on peace and conflict 
transformation. We sit down and discuss 
which option is the best. We learn a lot 
from each other and after a while you see 
changes in people, Salehin says.
The Master’s Degree Program in Peace 
and Conflict Transformation enrols 24 
students each year, though the number 
of applicants is much higher. About 130 
students applied last fall, 90 of them from 
abroad. The study accepts twelve interna- 
tional students and twelve students from 
the Nordic countries each year.

Interdisciplinarity
Another attractive aspect of the study is 
its interdisciplinarity, Fabra, Schøning and 
Salehin point out.
- You can choose from various subiects 
you would like to focus on in your thesis. 
Your supervisor can come from several 
Institutes on campus.
The students also experience diversity 
and interdisciplinarity in theIr lectures. 
The teachers are guest lecturers from all 
over the world, with different academical 
backgrounds and approaches. The stu- 
dents participate in a Peace Forum every 
second week, debating problems related 
to violence and violence reduction.
Fabra, Schøning and Salehin are satisfied 
with the program. Salehin says:
- The discipline itself, Peace and Conflict 
Transformation is interesting. The physical 
environment and academic interdisciplma- 
rity add to that. To study peace in Tromsø 
is great.
Schøning, who comes from Tromsø, is 
equally enthusiastic.
- As a Norwegian I feel privileged to be a 
part of an international envIronment m my 
own hometown. There are so many things 
we learn from each other, she says.

Phone: 77 64 42 74
E-mail: mail@peace.urt.no 
Web: www.peace.uit.no

STUDENTS OF PEACE: Bente Evjen and Mohammad Musfequs Salehin enjoy studying peace in Tromsø.

Job opportunities
With a degree in peace and conflict trans- 
formation, there are many and varied job 
opportunities.
- You certainly have a better chance to 
see a job with organisations dealing with 
peace. You can also volunteer in conflict 
situations. A degree from peace studIes 
qualifies for jobs in NGOs (Non-Govern- 
mental Organisations) and IGOs (Inter- 
national Governmental Organisations),

Salehin says.
Fabra, Schøning and Salehin will use theIr 
degrees in academical careers. Salehin 
already works as a university teacher 
back home in Bangladesh, and he intends 
to continue when he gets back. Fabra is 
taking a PhD in philosophy in Spam, while 
Schøning wants to be a researcher, not 
unlikely here in Tromsø, since she wntes 
her thesis about this region.
The Nordic climate is no problem for

them, in fact, quite the opposite.
- The Nordic environment is perfect, it’ 
great. I’ve even become a skdled staer 
Salehin claims.
The combination of an interesting stuc 
a fellowship of different students and t 
special surroundings Tromsø has to oi 
make Fabra, Schøning and Salehin se 
fied with their choice of master’s progr
- It’s unique, they say.

\

mailto:mail@peace.urt.no
http://www.peace.uit.no


DIFFERENT VIEWS ON
The multidisciplinary Master Programme in Indigenous 
Studies teaches comparative indigenous issues in 
English. The programme is part of the general focus on 
internationalization at the University of Tromsø and aims to 
recruit from Sami, Norwegian and international students.

- In our group we are 16 students from 
15 different countries. Since we live in 
Tromsø, we cover 16 nationalities and 
every continent except Australia. - It is 
as international as it can get, Abdul from 
Bangladesh says enthusiastically.

Masterstudents Bineet, Victoria, Abdul 
and Synnøve have different backgrounds, 
but all have a certain experience in wor- 
king with indigenous issues. Abdul has 
worked at a radio station in Bangladesh, 
whereas Victoria has worked for the Na
tional Museum in Zambia. Bineet has 
been working with local and national level 
organisations in India advocating for in
digenous issues for more than ten years. 
Now he is supported by the Ford Foun- 
dation, which made it possible for him to 
come to Tromsø. The reason the students 
chose to come to Tromsø seems to be the 
unique opportunity to study indigenous 
issues with a broader international ap- 
proach.
- The programme in Tromsø seems to 
have a more international focus than any 
other programme. I felt the need to put my 
field experiences in an academic fram
ework, Bineet explains.

Synnøve is one of the few Norwegians 
on the programme. She has worked for a 
Sami organisation in Bergen and studied 
in Kautokeino for some years, in the Sami 
heartland.
- This programme offered me the pos
sibility to gather my different disciplines. It 
looked really exciting, she says.

Multidisciplinary
The programme is based on a collabo- 
ration between the Faculty of Law, the 
Faculty of Humanities, the Faculty of 
Social Sciences, Tromsø Museum and the 
Dentre for Sami Studies. This gives the 
arogramme a multidisciplinary dimension.
Indigenous issues cannot be seen from 

>ne discipline only, Bineet explains. - All 
he subjects are mirrored in each other. 
This approach brings in a perspective with 
i larger frame of the indigenous people, 
heir culture and their issues in relation 
with one another. This gives us a subjec- 
ive way of looking at our own issues with 
i critical view point.

rhe four students agree that they learn 
ust as much from each other.
We all feel connected, we could be so far 
iway from each other, but yet we are so 
:lose, Vicoria says. - We have actual indi- 
jenous people in our group looking inside 
hemselves and writing about themselves.

Victoria comes from an oral society in 
Zambia and it was not easy for her to 
come to Western Europe where the writ
ten word is the authority.
- In Tromsø I feel comfortable in an acade- 
mic institution for the first time. I can have 
my own approach within the program.

There is a lot of activity amongst the stu
dents and at the institute. Abdul thinks the 
yearly Forum Conference is one of the 
great happenings organized by the Sami 
centre.
- The conference gives the area of indi
genous studies completeness in itself. It 
gives a more overall international context 
and an inside view of indigenous people.
I found myself engaged in indigenous 
issues all over the world, he says.

Being alone together
Synnøve had to get used to working to
gether in a student group, because she 
was used to being on her own. Victoria on 
the other hand had to get used to loneli
ness, being away from her family for such 
a long time. One of the goals of the pro
gramme is to strengthen the unity in the 
student group by a strong focus on social 
and cultural activities.
The students are particularly happy with 
the excursions to Kvænangen and Kauto- 
keino/Karasjok.
- It was a great experience to go on this 
trip to Kvænangen. It really brings stu
dents together, since you are so close, 
Synnøve says.
Bineet liked the real-life picture of the 
Sami situation that gave the trip to Kauto
keino and Karasjok an extra dimension.

The students also talk about the different 
kinds of food they make and eat together, 
often with the teachers present as well. 
Abdul adds that they have an international 
kitchen at the centre.
- I’ve also learned to walk on snow in 
Tromsø, Victoria laughs.

There are 20 students admitted to the 
programme each year and that makes the 
distance between the teachers and the 
students short.
- We often eat our lunch together, orga
nize social events and so on, Bineet says.

Useful master
All four students intend to work with indi
genous issues when they have finished 
their master.
Bineet would like to combine working on 
a project with more studying in the same 
field.

“GAMME”: Bineet from India, Victoria from Zambia, Abdul from Bangladesh og Syn
nøve from Norway in front of the Såmi turfhut.

-1 think the programme is wonderful and it 
deserves more attention. The programme 
is so inclusive and really takes propo
sitions from students seriously. Abdul 
agrees: There are great opportunities for 
direct feedback.

He wants to go back to his work for the 
radio in Bangladesh. -1 think radio can be 
used in favour of indigenous people. 
Victoria would also like to pick up her job 
in Zambia at the National Museum.
-1 think the master has been very good 
and it will put me well-placed in pushing 
for minorities.
Synnøve also sees reason to continue 
with indigenous issues.
-1 am especially interested in the way 
different people express themselves. I’m 
very happy I found this programme and 
really recommend it.

SÅMI ANU INDIGENOUS SSDIES

Centre for Sami Studies
The University of Tromsø has a 
national responsibility for the Såmi 
and indigenous related research 
and education. The centre initiates 
and conducts interdisciplinary coo
peration in Såmi and indigenous 
research.
Phone: + 47 77 64 55 35 
Fax:+ 47 77 64 55 10
Web: http://www.sami.uit.no/

Master Programme in Indi
genous Studies
Web: www.sami.uit.no/master/

INDIGENOUS ISSUES

http://www.sami.uit.no/
http://www.sami.uit.no/master/


ROMFART
Institutt for fysikk og 
teknologi er blant verdens 
ledende forskningsmiljøer på 
romfysikk og romforskning.

Asgeir Brekke, instituttleder ved institutt 
for fysikk og teknologi, også kjent som 
Nordlysobservatoriet, forteller at institut- 
tet disponerer utstyr og måleinstrumenter 
både i Tromsø og på Svalbard. I tillegg 
er de involvert i forskningsaktiviteten ved 
rakettskytefeltet på Andøya. Romforskning 
står altså i høysetet hos Tromsøfysi kerne.
- Jeg oppfatter vår institusjon som et na- 
sjonalt senter for romfysikk, men vi arbei- 
der også innenfor en rekke andre fagfelt. 
Blant annet har vi i den siste perioden 
økt vårt fokus på teknologifeltet, både i 
forbindelse med romforskning, men også 
innenfor andre fagområder. Her kan jeg 
spesielt nevne det nyopprettede studiet 
innenfor energi og miljø, som er et sam- 
arbeid mellom vårt institutt og institutt for 
geologi, sier Brekke.

Sterke bånd med næringslivet
Med beliggenhet like ved bedrifter som 
Kongsberg Spacetec og Tromsø Satel- 
littstasjon, er det ingenting å utsette på 
fagmiljøet rundt instituttet.
- Vårt institutt er mye av basisen for den 
virksomheten disse bedriftene driver, og 
mye av det arbeidet som drives der og 
hos oss bidrar til en gjensidig styrking av 
både bredde og kompetanse i fagmiljøet, 
kan Brekke fortelle. - Mange av de som 
jobber ved disse bedriftene i dag, har sin 
bakgrunn fra vårt institutt, fortsetter han.

Tradisjonsrikt studium
At institutt for fysikk og teknologi har 
lange tradisjoner er åpenbart. Mens stu- 
dent June Lunde viser fram en av nord- 
lysfysikkens tidligste instrumenter, en 
Terrellamaskin (bildet), forteller Brekke 
hvordan deres institutt, sammen med 
Tromsø Museum, medisinutdanningen 
og sykehuset utgjorde mye av grunnlaget 
for opprettelsen av Universitetet i 1968. 
Fysikkstudiet har også lange tradisjoner 
ellers i Nord-Norge, hvor man blant annet 
har pioneeren Kristian Birkeland (som er 
avbildet på norske 200-sedler) som i 1899 
bygde Haldde-observatoriet i Alta. - Jeg 
vil jo si vi bygger direkte videre på denne 
arven, sier Brekke.

Ambisjoner for framtiden
Går planen om sammenslåing av Uni- 
versitetet og Høgskolen i Tromsø i boks, 
har Brekke ambisjoner om samarbeid 
med ingeniørutdannelsen på Høgskolen i 
Tromsø.
- Jeg har en drøm om at vi i forbindelse 
med den eventuelle sammenslåing av 
disse to institusjonene, skal få et nytt bygg 
i Breivika til disposisjon, i tillegg til at vi 
håper på å få inkorporert ingeniørutdan
nelsen fra Høgskolen i vårt institutt for å 
styrke teknologidelen ytterligere, sier en

TERELLAMASKIN: June Lunde viser her fram en Terellamaskin, en av nordlysfysikkens tidligste instrumenter.

engasjert Brekke. - Videre håper vi jo på 
å få styrket våre muligheter for å drive 
praktiske eksperimenter knyttet til både 
satellitt- og raketteknologi, som for ek- 
sempel studentsatellitter og lignende, sier 
Brekke.

Forsker på nordlyset
Doktogradstudent ved instituttet, June 
Lunde, jobber for øyeblikket med et fors- 
kningsprosjekt om partikkelnedbør. I den 
anledning har hun fått mulighet til å be- 
nytte seg av noe av utstyret som instituttet 
disponerer.
- Mye av den forskningen jeg holder på 
med tar utgangspunkt i radardata som 
hentes fra instituttets anlegg i Ramfjorden 
og Svalbard. I tillegg benyttes det data fra 
en rekke andre bakkebaserte instrumen- 
ter, samt satellittdata. Jeg bruker denne 
informasjonen til å forske på virkningen av

partikkelnedbør på vår iavre atmosfære, 
som vi blant annet kan se som nordlys. 
Denne partikkelnedbøren består av elek- 
triske partikler med høy hastighet som 
slynges ut fra solen, solvind, som strøm- 
mer ned langs jordens magnetfelt og kol- 
liderer med jordens øvre atmosfære. En 
del av partiklenes energi går altså med 
til å skape nordlys, forteller en engasjert 
student.

Reisemuligheter
Videre kan Lunde fortelle at reise- og 
utvekslingsmulighetene ved instituttet er 
svært gode. Lunde har sjøl tatt deler av 
sitt studium på Svalbard, men det er også 
muligheter for å ta hele programmer på 
den eksotiske øygruppa.
- I tillegg til utveklingsmulighetene reiser 
man også rundt på en rekke seminarer 
og konferanser, hvor man treffer andre

studenter og forskere og får utvekslet 
erfaringer. Ikke minst gjelder dette under 
vitenskapelige observasjonskampanjer, 
hvor man er aktivt med på å samle inn 
data. Dette ser jeg på som svært positivt, 
og er helt klart en fin avveksling fra å sitte 
på et kontor hele dagen, avslutter Lunde.

FYSIKK OG TEKNOLOGI

Det matematisk-naturvitenskap- 
elige fakultet
Kontaktperson: Asgeir Brekke
Tlf: 77 64 51 50
E-post: asgeir.brekke@phys.uit.no
Vev: http://uit.no/fysikk

NORDLYS, TEKNOLOGI OG

mailto:asgeir.brekke@phys.uit.no
http://uit.no/fysikk


Vi lever i en digital tid hvor 
lformatikk er et anvendelig 
ig og du kan få deg jobb 
mentor mange ulike felt, 
ier informatikkstudent 
ystein M. Stenberg.
sd Institutt for informatikk tar 21 -årin- 
m Eystein Måløy Stenberg en bachelor 
fatasikkerhet. Han er nå på sitt fjerde 
mnester. - Jeg har alltid vært interessert 
lata, og programmering og informatikk 
veldig sentralt i dag, noe som gir gode 
fomuligheter, forteller han, og fortsetter: 
leg er veldig fornøyd med studiet. Vi er 
lite årskull på mellom ti og femten stu- 
snter, og det gjør at man får veldig god 
I personlig oppfølging og hjelp. Vi kan gå 
i og ut av kontorene til foreleserne våre, 
I jeg er også vekfig fornøyd med fasilite- 
ie her, både PC-iaben og lesesalene.

d Institutt for informatikk tår du dypt- 
ende kunnskap om de teknologiske 
Mpemidlene som er blitt allemannseie i 
>rge i dag. - Vi lærer om programmering 
teorien bak. I tillegg har vi en del mate- 

itikk for å forstå teorien, sier Stenberg.

kker datakommunikasjon 
eg er veldig interessert i kryptografi, 
teller Stenberg, og ved Institutt for in- 
matikk har han funnet sine likesinnede. 
Det handler om sikker kommunikasjon, 
r eksempel kan jeg, når jeg er ferdig på 
diet, utvikle systemer for nettbank, eller 
utskriving av digitale resepter. Man 

ill kunne sende informasjon som bare 
s>enderen og mottakeren kan lese, sier 
n.

er bachelorgraden har Stenberg tenkt 
3rtsette med en mastergrad ved Uni- 
sitet i Tromsø. - Jeg valgte Tromsø på 
inn av studietilbudet. Det er den eneste 
ssen i landet hvor man tilbyr en egen 
rhetor i datasikkerhet Tromsø har også 
jodt rykte innen kryptografi, smiler han.

oe nord for Trondheim
nberg hadde aldri vært nord for Trond- 
m før han flyttet til Tromsø. - Jeg var 
skeptisk, jeg må innrømme det Men 
trives veldig godt i Tromsø, det er en 
se stor by med et helt topp student- 
jø- Min eneste anke er at jeg ikke helt

Kontaktperson: Svein lore Jensen
Telefon: 77 64 40 56
E-post postmottak@cs.uitno
Vev: www.utt.no/infonnalikfc

GODE FASILITETER: Informatikkstudent Eystein M. Stenberg trives på PC-laben

å studere informatikk. - Noen begynner på 
informatikk og tror at det er lekende lett 
hvis man har mye erfaring med å bruke en 
datamaskin. Men det er vanskeligere enn 
som så, og det inkluderer en god del ma-

tematikk. Hvis du er motivert for å lære er 
det ikke noe problem å henge med, men 
hvis innstillingen er at dette kan du fra før, 
blir det verre, sier Stenberg.

klarer å venne meg til midnattssola og 
mørketida, sier han.

Han forteller at studiet kan være vanske- 
lig, og at det krever den rette innstillingen

Vegar Næss, tidligere 
informatikkstudent i 
Tromsø, har ikke hatt 
vanskelig for å få seg jobb

Han jobber i dag for Statoil på Snøhvit- 
feltet utenfor Hammerfest.

UTFORDRENDE PÅ SNØHVIT
- Jeg har vært på Snøhvit i to år, og 
jobber som IT-koordinator. Det er veldig 
spennende og utfordrende IT-messig. 
Her jobber jeg med et avansert system 
som brukes til å automatisere anlegget, 
forteller Næss.

Etter endt utdanning fikk Næss jobb i 
Telenor Research and Development, 
hvor han jobbet med softwaredesign.
- Jeg er veldig fornøyd med utdannings
valget mitt. Jeg har trivdes veldig godt 
både i studietiden og i jobbene jeg har

fått etterpå.

- Hvorfor vil du anbefale kommende 
studenter å velge informatikk?
- Fordi det er et skapende yrke. Du ser 
nye muligheter og realiserer dem, og 
yrket er hele tiden preget av endring. I 
tillegg er det enkelt å få seg en interes- 
sant jobb etter endt utdanning, forteller 
Næss.

ANVENDELIG KUNNSKAP

http://www.utt.no/infonnalikfc


EN LÆRERIK UTDANNING
Ønsker du å kombinere 
realfag med det å jobbe 
med mennesker? Da er 
kanskje lærerutdanningen 
ved Det matematisk- 
naturvitenskapelige fakultetet 
noe for deg.
- Kjærligheten førte meg til Tromsø. Hel- 
digvis fantes det et universitet her som 
tilbød den utdanningen jeg ønsket meg, 
forteller Jonas Oskarsson, som opprinne- 
lig kommer fra Sverige.
Jonas bestemte seg for å begynne på 
lærerutdanningen etter å ha jobbet som 
vikarlærer. Han har valgt en fordypning 
i matte og fysikk, mens studiekamerat 
Vibeke Aune har valgt å fordype seg i 
matte og kjemi.

Ved Det matematisk- naturvitenskape- 
lige fakultet i Tromsø kan man kvalifisere 
seg til læreryrket på tre ulike måter. Enten 
gjennom en bachelor- eller mastergrad 
og praktisk pedagogisk utdanning (PPU), 
eller ved å ta en femårig integrert lærer- 
utdanning i realfag, som Jonas og Vibeke 
har valgt.
- Jeg begynte å studere kjemi, men mu- 
ligheten for å jobbe med mennesker og 
faktisk gjøre en forskjell og få folk til å bli 
interesserte i realfag, lokket meg over på 
lærerutdanningen i stedet, forteller Vibeke. 
I utgangspunktet hadde hun tenkt å ta en 
master i kjemi, med PPU i tillegg, men da 
den integrerte lærerutdanningen ble til- 
budt, hoppet hun over på denne varianten
i stedet.

Jonas og Vibeke er fornøyde med utdan- 
ningen de får, og trives godt som lærerstu- 
denter i Tromsø.
- Få studenter per faglig ansatt gir god 
kvalitet i studiet. Her er det veldig høy 
kvalitet både på kursene og på lærerne,

LÆRERUTDANNELSEN

Kvalifisering til læreryrket ved Det 
matematisk- naturvitenskapelige 
fakultetet:
Bachelorgrad + PPU (tilsammen 4 
år).
Mastergrad + PPU (tilsammen 6 år)
- gir lektorkompetanse.
Integrert lærerutdanning i realfag 
(5 år).

Kontakt: Studiekonsulent Margaret 
Dalseng
Tlf: 77 64 40 04
e-post: margaret.dalseng® matnat. 
uit.no
Vev: http://uit.no/matnat/laerer/

FRAMTIDENS LÆRERE: Vibeke Aune og Jonas Oskarsson blir ettertraktet på et arbeidsmarked med mangel pa lærere med 
realfagsfordypning.

forteller Jonas, som begynner på tredje 
året til høsten.

Vibeke er student på femte året, og er om 
kort tid ferdigutdannet lærer. Hun synes 
studiet har vært svært lærerikt, spesielt på 
siste året med skriving av masteroppga- 
ven. Mulighetene for å få prøvd seg som 
lærer underveis i utdanningen, er også 
gode.
- Fakultetet har god kontakt med Troms
dalen videregående skole, slik at de som 
har minimum 60 studiepoeng i et fag, kan 
bli innkalt som vikar ved skolen dersom 
de ønsker det. Det kan være stressende 

dersom man ikke helt vet hva man skal 
gjennom, men som regel får man litt tid 
til å forberede seg. Uansett er det veldig 
lærerikt, fordi man får være i en ordentlig 
klasse, og man får satt pedagogikken ut i 
praksis, sier Vibeke, som selv har benyttet 
seg av denne muligheten.

Som lærerstudent ved Det matematisk- 
naturvitenskapelige fakultet, får man også 
tilbud om å låne bærbar PC gjennom hele 
studiet, noe Jonas og Vibeke er svært 
fornøyde med.

- Kombinasjonen av pedagogikk og real

fag. gjør at vi til tider er ganske spredt, 
er det greit å ha en PC man kan ta me 
seg rundt omkring, sier Jonas.

I fakultetskantinen sitter studenter på 
rekke og rad med PC’er og jobber 
sammen. I realfagsbygget er kantina e 
lyst og trivelig møtested for studenter 1 
alle årskull og fag ved Det matematisk 
naturvitenskapelige fakultet.

- Jeg trives veldig godt i Tromsø. Nye 
studenter som kommer hit finner alltid 
mye gøy. De kommer ikke til å få noe | 
blem med å fylle fritiden, avslutter Jon

http://uit.no/matnat/laerer/


MULIGHETENES FAKULTET
ed Det matematisk- 
aturvitenskapelige 
ikultet ved UiTø, finnes 
lange spennende 
udieprogrammer å velge 
lellom for deg som er 
teressert i realfag. Trine 
jndamo og Tine Larsen 
,nt sine drømmestudier i 
latematikk og geologi.
ne følte at hun kom til en helt ny verden, 
hun som hovedfagsstudent fikk egen 

ntorplass på samme gang som de vi- 
lskapelige ansatte. Tine har blitt så glad 
ord-Norge at hun nesten trives bedre 
r enn hjemme.
eg er veldig glad i å være ute i friluft, og 
r alltid vært nysgjerrig på ting jeg ser 
r jeg er ute. Jeg har virkelig truffet spi- 
ren på hodet i mitt valg av studium. Jeg 
ies det blir mer og mer interessant hele 
an, sier Tine, som til høsten begynner 
sitt tredje år på geologistudiet.

ingfoldig geologistudium 
iologistudiet ved Universitetet i Tromsø 
yr en rekke retninger man kan velge å 
asialisere seg innenfor. På bachelornivå 
ys emner som dekker alle fagområ- 
ie innen geologi. Etter bachelorgra- 
i kan man velge videre spesialisering 
masterstudiet, hvor du i Tromsø kan 
ge mellom tre hovedretninger: Berg- 
mnsgeologi, arktisk marin geologi og 
jfysikk, samt sedimentologi og kvartær- 
ologi. Selv kan Tine godt tenke seg å ta 
ere utdanning innen strukturgeologi og 
jfysikk.

omsø er feltarbeid en viktig del av geo- 
istudiet, og de fleste emnene har minst 
dag med feltkurs. Noen har lengre felt- 
s, blant annet i Lyngen, på øyene rundt 
msø-området, i Oslo-feltet, eller på 
iversitetets feltstasjon i Skibotn. I tillegg 
/s et maringeologisk tokt med universi- 
?ts eget forskningsskip, RA/ Jan Mayen.

) geologistudenter har mulighet til å 
jmner på Svalbard, en mulighet Tine 
der seg til å benytte seg av. 
an gode forbindelsen mellom Tromsø 
Svalbard, var noe av det som lokket 
g hit. Jeg har tenkt å dra dit nå til 
ten, og dette er en mulighet alle på 
diet har, forteller hun.

tematikkens mange muligheter
Trine var det interessen for realfag, og 
ket om å studere noe praktisk, som 
henne til å lande på matematikkstu-

>r meg er det mer interessant å jobbe

TILFREDSE STUDENTER: Trine Lundamo (t.v.) og Tine Larsen har funnet seg godt til rette ved Det matematisk-naturvitenskapelige 
fakultetet.

praktisk med utregninger og lignende, enn 
å sitte og lese i en bok, forklarer hun.

Trine begynte på masterstudiet i matema- 
tikk i januar og i følge henne selv, var det 
som å komme til en helt ny verden:
- Som masterstudenter får vi en egen kon- 
torplass på matematikkavdelingen. Det er 
en av fordelene ved å være en del av et 
lite miljø. Her sitter vi på samme gang som 
de vitenskapelige ansatte, noe som med- 
fører sine fordeler, sier hun og legger til:
- Her er vi på hils med alle professorene, 
og terskelen for å spørre om hjelp er 
veldig lav. Det er bare å banke på døra, så 
får man hjelp.

Breddestudiet
Teknologiseringen av samfunnet har ført til 
en økning i etterspørselen etter matema- 
tikere på arbeidsmarkedet. Tidligere gikk 
de fleste uteksaminerte kandidatene til de 
akademiske miljøene, til undervisning eller 
forskning. Nå har det private næringslivet 
også blitt en viktig arbeidsplass for mange 
matematikere. I følge undervisningsan- 
svarlig ved institutt for matematikk og 
statistikk, Per Jakobsen, vil bredden i ma- 
tematikkstudiet ved UiTø være en fordel i 
et arbeidsmarked hvor behovene for ulike 
spesialiseringer er varierende.
- Ved et lite universitet som UiTø, har vi 
færre spesialretninger innenfor mate- 
matikken. Likevel gir dette oss en stor 
fordel, da det gir mer bredde i studiet. En 
bachelorgrad i matematikk fra Universi- 
tetet i Tromsø gir en bred plattform, med 

andre fag som statistikk, fysikk og infor- 
matikk integrert i graden, sier Jakobsen 
og fortsetter:

- Til ulike tider er det etterspørsel etter 
ulike typer matematikere. Derfor er det 
vanskelig å skulle velge snevre spesial- 
retninger i en utdanning, dersom man tar 
utgangspunkt i hva det er behov for ak- 
kurat i det man påbegynner utdanningen. 
Her i Tromsø utdanner vi matematiske 
allmennpraktikere, og når man tenker på 
tidsperspektivet, er denne bredden en stor 
fordel.

- Trenger ikke være geni
I følge Trine, trenger man ikke være et 
geni for å studere matematikk.
- Man trenger ikke være Albert Einstein, 
men man må være interessert. Det er stor 
forskjell på matematikkstudiet på univer- 
sitetet og formelregningene på videregå- 
ende. Her lærer vi mer om teorien bak, 
sier hun og legger til:
- Da jeg først kom hit fikk jeg litt sjokk, for 
noe av det første vi gjorde var å utrede 
bevis for at kvadratroten av to ligger på 
tallinja. Jeg hadde jo alltid trodd at det 
bare var sånn. På videregående tenker 
man ikke at det ligger mye mer bak.

- Hva sier folk til deg når du forteller at du 
studerer matematikk?
- Standard kommentaren er ’herregud, 
hvordan greier du det?’. Men sånn tenker 
jo jeg om mange ting andre folk studerer. 
Jeg blir ofte imponert og tenker ’Det ville 

aldri jeg greicf.

Anbefaler Tromsø
Både Tine og Trine vil anbefale andre stu- 
denter å komme til Tromsø.
- Studentmiljøet her er kjempebra. Det er 
et lite miljø, og det gjør det desto bedre. 
Alle kjenner alle, og man får et personlig 
forhold ikke bare til andre studenter, men 
også til masterstudenter, doktorgrads- 
stipendiater og professorer. Man føler seg 
veldig godt tatt vare på her, sier Tine.
- Jeg vil så absolutt anbefale matematikk- 
studiet i Tromsø. Vi trenger folk, vi har et 
godt miljø, interessante fag og gode fore- 
lesere. Man må bare tørre å prøve. Det er 
ikke så vanskelig som folk kanskje tror, 
avslutter Trine.

MATEMATIKK OG GEOLOGl

Matematikk og statistikk 
Kontaktperson: Per Jakobsen 
Tlf. 77 64 40 20
e-post: perj@math.uit.no 
Vev: http://uit.no/matstat

Geologi
Kontaktperson: Rune Mattingsdal
Tlf: 77 64 46 73
e-post: rune.mattingsdal@ig.uit.no 
Vev: http://uit.no/geologi
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Ved Institutt for biologi 
ved Universitetet i Tromsø 
finnes det gode muligheter 
for å studere biologiske 
og økologiske systemer, 
samt hvordan mennesker 
fungerer som en del av, og 
som en forvalter av disse.
Instituttet tilbyr bachelor- og masterpro- 
grammer innen Biologi og Arktisk natur- 
bruk og landbruk (ANL). Professor i biologi 
Olavi Junttila og førsteamanuensis ved 
ANL, Vera Hausner, representerer mye 
felles, men har likevel en nokså ulik tilnær- 
ming til biologifaget.

En helhetlig forståelse
En bachelorgrad i biologi består av tre se- 
mestere med en obligatorisk grunnpakke, 
som gir en bred innføring i ulike disipliner 
innenfor biologien. De siste tre semes- 
trene velger studentene retning for videre 
studier, enten ved Institutt for biologi, ved 
Det medisinske fakultet, eller ved Norges 
fiskerihøgskole. Olavi Junttila er professor 
i plantefysiologi, et fag som byr på mange 
spennende prosjekter biologistudentene 
kan ta del i. Instituttet har blant annet et 
eget klimalaboratorium, som er et sentralt 
verktøy for å studere planters reaksjoner 
på ulike typer klima.
- Vi arbeider mye i forhold til klima- 
endringer og prøver å skaffe oss en for- 
ståelse av hvordan plantene reagerer på 
ulike klimafaktorer. Klimalaboratoriet gir 
oss en svært fin mulighet for slike studier, 
forteller Junttila.

- Plantebiologien er grunnlaget for alt 
biologisk liv slik vi kjenner det. Derfor er 
det naturlig at man har plantebiologi som 
en del av biologistudiet. Innenfor plante
fysiologien ønsker vi å få en forståelse av 
hvordan plantene fungerer, og hvordan 
de tilpasser seg ulike miljøer. Vi ønsker å 
skaffe oss en helhetlig forståelse av plant- 
enes funksjon, noe som er en forutsetning 
for utvikling av planteprodukter og i forhold 
til planteforedling, legger han til.

Forståelsen av hvordan ulike organismer 
fungerer får man gjennom fysiologien. 
Svært mange av kandidatene som er 
uteksaminert fra masterstudiene innen 
plantefysiologi, arbeider nå innenfor an- 
vendt planteforskning. Jobbmulighetene 
videre er mange, både innen forskning og 
undervisning.
Innenfor plantefysiologien, som i all bio- 
logi, blir molekylærbiologien mer og mer 
viktig. I følge Junttila er det her mye av 
framtiden ligger.
- Dersom man har vekt på analytiske eller 
molekylærbiologiske studier i forbindelse 
med plantefysiologien, åpner det seg med

SØTERE BÆR: Bær fra Nord-Norge er søtere og inneholder flere aktive stoffer enn bær fra sør. Her ser vi professor i plantefysiolgi, 
Olavi Junttila sammen med ANL-student Jens Arne Kristiansen.

ett mange flere muligheter for hva man 
kan arbeide med videre, forklarer han.

Uoppdagede ressurser i landbruket 
Førsteamanuensis Vera Hausner ved Ark- 
tisk naturbruk og landbruk, fokuserer på 
menneskets rolle knyttet til naturressurser. 
Ifølge Hausner, er det viktig å sette bio- 
logien i en økonomisk og samfunnsfaglig 
sammenheng.
-1 dag fokuseres det veldig mye på 
marine ressurser, men det er mange 
spennende tema knyttet til land og 
ferskvann i nordområdene som ikke har 
kommet i fokus, og det er dette vi jobber 
med, forklarer hun.

ANL er et studium som blant annet går 
ut på å utnytte de regionale fortrinnene 
klimaet i nordområdene gir, i forhold til 
kvaliteten av ulike naturressurser, som for 
eksempel urter og bær. Sol hele døgnet, 
kaldt klima og sen modning gir for eksem- 
pel søtere bær, med et høyere innhold av 
aktive stoffer. Krekling og blåbær fra Nord- 
Norge kan inneholde høyere konsentrasjo- 
ner av antioksidanter enn bær fra sør.

- Dette er ressurser, som for eksempel 
høykonsentrerte aktive stoffer man rett og 
slett ikke tenker over at man kan trekke 
ut og utnytte. Slike stoffer kan blant annet 
ha verdifulle medisinske egenskaper, sier 
Hausner.

I tillegg til å studere plantematerialer, er 
arktiske dyr også en viktig del av studiet. 
Arktiske dyr har helt spesielle biorytmer 
på grunn av de spesielle lysperiodene i 
arktiske områder.
- Reindrift er en viktig del av studiet, og 
et veldig godt eksempel på hvorfor det 
er nødvendig å knytte sammen biologi, 
økonomi og samfunnsfag, sier Hausner og 
legger til:

- Dette er et tverrfaglig studie, med fokus 
på blant annet reindrift, fiske, jakt og opp- 
levelsesøkonomi. I våre prosjekter har
vi med både økonomer og samfunnsvi- 
tere, gjennom et samarbeid med Institutt 
for samfunnsplanlegging og Institutt for 
økonomi. Vi har fokus på biologiens nyt- 
teverdi. Vi benytter oss av biologien på 
en mer anvendt måte, og relaterer den 
mot hva slags kunnskaper samfunnet har

behov for, noe som skiller oss fra det rem 
biologistudiet.

Godt studentmiljø
Student ved ANL, Jens Arne Kristiansen, 
er svært fornøyd med miljøet på studiet.
- Vi er ikke så mange, så vi blir godt kjent 
Vi blir også veldig godt kjent med biologi- 
studentene, siden vi har felles undervis- 
ning de tre første semestrene. I tillegg ha 
vi en egen studentbrakke på instituttet 
med lesesaler, pauserom og kjøkken, hv< 
både ANL, biologi og geologi oppholder 
seg. Dermed får vi et godt studentmiljø 
også på tvers av fagene, sier han.

INSTITUTT FOR BIOLOGI

Tilbyr 3-årig bachelorgrad + 2-årig 
mastergrad i biologi og Arktisk Na- 
turbruk og Landbruk

Kontaktperson: Anne Høydal
Tlf: 77 64 43 89
http://uit.no/biologi

http://uit.no/biologi


EN INDMDUELL
KVALITETSUTDANNELSE
Student Annfrid Sivertsen 
mener kjemistudiet 
Tromsø tilbyr en individuell 
utdannelse med god 
oppfølging.

- Det er veldig få studenter her. Det med- 
fører at vi får god oppfølging, men det 
medfører også at vi må være veldig selv- 
stendige, sier Annfrid, som er i ferd med 
å avslutte sitt tredje og siste studieår på 
bachelorgraden.

Institutt for kjemi ved Universitetet i 
Tromsø er et anerkjent institutt med fors- 
kning innen strukturkjemi, organisk kjemi, 
teoretisk kjemi og uorganisk- og material- 
kjemi. I følge Annfrid er kjemi et allsidig 
fag med mange retninger.
- Det fine med kjemi er at det kan kom- 
bineres med veldig mye annet. Vi har 
mange valgfrie emner, blant annet innen
for biologi og matte.

Fremragende unge forskere
Når det kommer til jobbmulighetene etter 
kjemistudiet, er ikke Annfrid særlig be- 
kymret. Det er gode muligheter for å få 
seg arbeid etter endt kjemistudium.
- Fordi det er så få som studerer kjemi, 
har vi store muligheter på arbeidsmar- 
kedet. De fleste som studerer kjemi tar 
Praktisk Pedagogisk Utdanning (PPU) 
etter mastergraden, og blir lærere i den 
videregående skolen. Det er også mange 
som går til stipendiatstillinger og utdanner 
seg til å bli forskere. Det er alltid behov 
for flere forskere, så hvis man er flink, får 
man jobb, forklarer Annfrid og legger til:
- Selv om det er behov for flere forskere 
her, så er dette et institutt som holder et 
veldig høyt nivå. I fjor fikk to av forskerne 

ved instituttet tildelt prosjekter for frem- 
ragende yngre forskere fra Norges Fors- 
kningsråd.

Lite studentmiljø
Selv om Universitetet i Tromsø har få kje- 
mistudenter, trives Annfrid godt på studiet.
- Det går greit å være få studenter, fordi 
man blir ’’adoptert” av studenter på andre 
studier, som for eksempel biologi eller bio- 
teknologi. Vi har et godt samhold på tvers 
av fagene på fakultetet. Dersom man er 
interessert i student- og organisasjonsar- 
beid, har Det matematisk-naturvitenskap- 
elige fakultet veldig mange muligheter.
Vi har blant annet organisasjoner som 
IAESTE, som jobber med å skaffe som- 
merjobber til realfagsstudenter i utlandet. 
Vi har også en egen jentegruppe på fakul- 
tetet, sier hun.

Individuell utdannelse
Annfrid er svært fornøyd med oppfølgin
gen hun får fra de ansatte ved instituttet. 
På grunn av de store valgmulighetene 
i forhold til valgfrie emner og lignende, 
finnes det svært mange potensielle varia
sjoner innenfor studieprogrammet.
- Vi får en veldig individuell utdannelse 
med mange valgmuligheter, og vi får alltid 
hjelp fra dem på instituttet, sier Annfrid og 
avslutter:
- Dette er en veldig bra utdannelse flere 
burde benytte seg av.

INSTITUTT FOR KJEMI

Tilbyr tre-årig bachelorprogram + 
to-åring masterprogram

Kontaktperson: Valentina Burkow 
Vollan
Telefon: 77 64 40 80
http://uit.no/kjemi

KJEMISK STUDIE: Kjemistudent Annfrid Sivertsen trives på kjemilabben.

ENERGI OG MILJØ I NORDOMRÅDENE
I den store 
nordområdesatsingen, 
vil det rykende ferske 
masterstudiet i Energi 
og Miljø by på mange 
spennende utfordringer i 
et dynamisk og varierende 
arbeidsmarked.

Fra og med høsten 2006 starter nemlig 
universitetet opp med et nytt studietilbud 
på masternivå, som er skreddersydd til 
universitetets store nordområdesatsing. 
Kandidater med en mastergrad i Energi 
og Miljø, vil være ettertraktet på arbeids
markedet, og da spesielt i olje- og gas- 
sindustrien.

Målet med studiet er å utdanne kandida- 
ter som, med en flerfaglig og tverrfaglig 
ekspertise, vil kunne møte dagens og 
fremtidens utfordringer knyttet til energi 
og miljø. Man vil også kunne bidra til å 
sikre en bærekraftig utvikling av både 

fornybar og ikke-fornybar produksjon av 
energi i nordområdene. Studiet gir også 
kompetanse til å håndtere miljøproble
mer knyttet til energiproduksjon, samt 
å delta i miljøovervåkning. Arbeid innen 
offentlig sektor knyttet til utredning og 
forvaltning, samt forskning og undervis
ning er andre yrker man kan ta fatt på 
etter endt utdanning. Studiet gir i tillegg 
en viktig kompetanse som kommer til å 
bli etterspurt i forbindelse med energi
produksjon i Nordvest-Russland.

Studiets målgruppe er studenter fra både 
universiteter og høgskoler med grunnleg- 
gende kunnskaper innen matematikk, 

fysikk, kjemi og geologi. For å kunne 
søke på studiet må du ha en bachelor- 
grad innen realfag eller teknologi, og i 
tillegg kreves minimum 10 studiepoeng 
innen matematikk, fysikk, Iqemi og geo
logi (tilsvarende MAT-1001, FYS-0100, 
KJE-1001 ogGEO-1001).

For mer informasjon om studiet, ta kon
takt med Det matematisk- naturvitenska 
pelige fakultet på tlf. 77 64 40 01, eller 
se studiets nettside http://uit.no/mati3atf 
energiogmiljo.

http://uit.no/kjemi
http://uit.no/mati3atf


Ved farmasistudiet ved 
Universitetet i Tromsø får alle 
studentene jobb allerede 
før de er ferdige med 
utdanningen.
Femteårsstudent Helge Ovesen har 
nettopp levert sin masteroppgave. Han 
fikk jobb allerede for tre måneder siden, 
og etter eksamen bærer det av gårde til 
Trondheim, der en jobb ved byens syke- 
husapotek venter.
- Alle sisteårsstudenter ved farmasi har 
i år fått jobb før fullendt utdanning. Jeg 
søkte på tre jobber og fikk fem. Jobbmar- 
kedet byr på veldig mange muligheter, sier 
Helge.

Varierende jobbmuligheter
Arbeid på apotek, sykehus, i bedrifter, 
legemiddelproduksjon, tilsyn, rådgivning 
og kvalitetssikring er bare noen av mulig- 
hetene du har som farmasøyt. I tillegg er 
det gode muligheter for å få stipendiatstil- 
linger, dersom du kunne tenke deg en 
forskerkarriere.
- Her ved Institutt for farmasi i Tromsø 
trenger vi folk som kan fortsette arbei- 
det med å bygge opp vår farmasøytiske 
forskning, sier instituttleder Thrina Loen- 
nechen.

Studentene trives veldig godt ved farmasi- 
studiet i Tromsø. De har en egen student- 
forening, Placebo, som arrangerer skida- 
ger, filmkvelder, hytteturer, nyttårsball og 
dåp for førsteårsstudenter. I tillegg gir de 
ut studenttidsskriftet Placeboeffekten.
- Det er mye bedre her enn noe annet 
sted, ler Helge spøkefullt, og legger til:
- De små kullene og det gode student- 
miljøet gjør at vi får veldig nær kontakt. 
Det blir lettere for oss å være aktive og 
deltakende, og vi får mer utbytte av under- 
visningen.

- Kjenner hverandre godt
Farmasistudiet ved UiTø fikk i 1998 sitt 
eget bygg. Her er det forelesningssaler, 
kollokvierom, egen kantine, laboratorier, 
lesesaler og datalaber. I tillegg har de 
ansatte ved instituttet kontorer i bygget, 
som gjør at avstanden er kort mellom stu- 
denter og forelesere. Studentene skryter 
av kontakten de har med de ansatte og av 
hjelpen de får underveis i studiet.
- Terskelen for å ta kontakt er veldig lav, 
og vi har god kontakt mellom lærere og 
studenter. Vi kan også si ifra dersom det 
er noe vi ikke er fornøyd med, og vi føler 
at vi har noe vi skal ha sagt, sier Helge.

Instituttleder Thrina nikker bekreftende, og 
legger til:
- Her kjenner vi studentene våre, både på 
godt og vondt.

Fra farmasibygget er det kort vei til Uni- 
versitetssykehuset og sykehusapoteket,

PRAKSIS: Fjerdeårsstudent Kanna Guttormsen trives godt i praksisen ved Sykehusapoteket i Tromsø. Her jobber hun med produk
sjon av ulike preparater til bruk v ed sykehuset.

nvor vi treffer fjerdeårsstudent Karina Gut- 
tormsen, som nå er i sin praksisperiode.
- Jeg har bare én måned gjen nå. Det har 
gått utrolig fort, sier hun.

Verdifull praksisperiode
Farmasistudentene har en praksisperiode 
på et halvt år i fjerde studieår. Praksisen 
kan utføres over hele landet, og det blir 
gitt opplæring i apotek, på sykehus og 
produksjon.
- Her får vi prøve ut litt av hvert. I praksi- 
sen får man et godt inntrykk av hva man 
synes er interessant, og den gir en god 
pekepinn på hva man kan tenke seg å 
jobbe med videre, sier Karina, som ak- 
kurat nå jobber med produksjon av ulike 
preparater på sykehusapoteket.

På sykehusapoteket i Tromsø blir vi møtt 
av blide farmasøyter og apotekteknikere 
i skjønn forening. Det er tydelig at vi har 
kommet på besøk i lunsjpausen, for pau- 
serommet er fullt av blide mennesker i 
hvite frakker. Arbeidsmiljøet virker svært

godt, og og praksisstudentene synes å 
være godt inkluderte blant de ansatte. 
_rhrina Loennechen hilser på den ene 
etter den andre, og sier:
- Mange av de som jobber her, har vært 
studenter hos oss. Farmasiutdanningen 
i Tromsø ble startet opp for å dekke den 
store mangelen på farmasøyter i Nord- 
Norge, og det har hjulpet. Vi ser nå at de 
fleste farmasøyter som jobber i regionen 
er utdannet her.

Legemiddeleksperten
Videre inn i lokalene, kommer vi til hyl- 
lerad på hyllerad med ulike medisiner og 
preparater.
- Vet du hva alt dette er, spør en nysgjerrig 
fotograf.
- Ja, stort sett, svarer Helge.
- Hva er dette da?, spør vår fotograf og 
peker på en hvit eske i en av hyllene.
- Det er et blodfortynnende preparat, for- 
klarer Helge.

Utenfor produksjonsrommet gjør Karina

seg klar til å gå inn. Før hun gjør det, må 
hun skifte til både frakk, hette og egne 
sko. Her skal alt være sterilt.
- Stikker håret ut av hetta nå?, spør hun 
før hun forsvinner inn i produksjonsrom- 
met.

FARMASI

Femårig masterprogram gir en 
mastergrad i farmasi, og etter 
søknad tittel og autorisasjon som 
farmasøyt.

Opptakskrav: Generell studiekom- 
petanse + 2MX/2MY, 2FY og 3KJ 
eller tilsvarende

Kontakt: Institutt for farmasi
tlf. 77 64 61 50
E-post: postmottak@farmasi.uit.no
Vev: http://uit.no/farmasi/

mailto:postmottak@farmasi.uit.no
http://uit.no/farmasi/


ALTERNATIV EKSTRAJOBB
FOR MEDISINSTUDENTER
Dersom du studerer 
nedisin, har du en unik 
nulighet til å forske ved 
;iden av studiet. Det lønner 
;eg, både i form av ekstra 
tipend, og i form av økt 
orståelse av medisinfaget 
att inn i en større 
ammenheng.

emteårsstudent Nina Heiberg var blant 
9 første studentene som ble tatt opp på 
rskerlinja i 2002. Hun har i sitt prosjekt 
ilgt å forske på legedekningen i allmenn- 
getjenesten i distriktet.
Bardu er en kommune som har hatt full 
] stabil legedekning i over ti år. I nabo- 
jmmunene er situasjonen en annen, 
er sliter de med legedekningen, og jeg 
isker å finne ut hvorfor. Målet med mitt 
osjekt er å finne ut hva som kan moti- 
jre leger til å jobbe i distriktet, forklarer 
in.

ina er den eneste på forskeriinja hittil 
>m har valgt et samfunnsmedisinsk fors- 
iingsprosjekt. Blant andre prosjekter stu- 
sntene jobber med, er basale prosjekter 
lyttet til biomedisinske fag som biokjemi 
I genetikk, samt kliniske prosjekter knyt- 
1 til blant annet kirurgi og psykiatri, 
leg valgte et samfunnsmedisinsk pro- 
skt fordi jeg synes det er interessant å 
jdere medisin i et samfunnsøkonomisk 
srspektiv, forteller hun.

ange fordeler
•rskerlinja på medisinstudiet består av 
!0 studiepoeng, noe som gir en mas- 
grad i tillegg til cand. med. Av de 120 
jdiepoengene utgjør 90 studiepoeng en 
riftlig oppgave, mens de resterende 30 
engene tas i form av ekstra emner. De 
0 studiepoengene gjennomføres i løpet 
et ekstra forskningsår, to somre, samt 
ekstraarbeid helger og kvelder. Fors- 
ingsåret gjennomføres mellom fjerde 
femte, eller femte og sjetteåret av me- 

wnstudiet.

rskerlinja byr på en rekke fordeler, 
de faglig og økonomisk. Det gis som- 
jrstipend for to somre, samt at man i 
skningsåret får utbetalt et stipend til- 
arende summen av vanlig studielån og 
aend. I tillegg til dette kan man få halvt 
idiestipend, tilsvarende 45 000 kroner, 
ganger i løpet av studiet, fortrinnsvis 
dje- og fjerdeåret. Forskerlinjestudenter 
også dekket utgifter til faglige reiser for 

itil 20 000 kroner, og de får låne bærbar 
: gjennom hele studiet.

glig utbytte
r Nina var det faglige utbyttet ved å

FORSKERLINJE MED FORDELER: Nina Heiberg anbefaler andre medisinstudenter å benytte seg av fordelene forskeriinja byr på.

gjennomføre forskeriinja vel så fristende 
som det økonomiske. På forskeriinja får 
man nemlig forskningsåret godkjent som 
et år av fagspesialiseringen. I tillegg får 
man publikasjonsmeritt ved publisering 
av forskningsartikler, noe som er bra for 
videre jobbsøking.
- Forskeriinja er en fin mulighet til å få 
reise. Man får blant annet muligheten til å 
delta på internasjonale konferanser. Selv 
har jeg vært både i Skottland og i Spania. 
Man kan også ta deler av forskningsåret i 
utlandet, sier Nina.

I tillegg til å lære mye om sitt fag, mener 
Nina man lærer mye om seg selv ved å 
drive med forskning.
- Forskning er en fin måte å vokse på. 
Man lærer å feile. Man lærer å være tål
modig, og ikke minst lærer man hvor viktig 
planleggingsfasen er. Forskning er en 
tålmodighetsprøve, forteller Nina.

Unik mulighet
Selv om Nina er fornøyd med å være stu

dent på forskeriinja, mener hun det trengs 
en større økonomisk satsning på forskning 
i Norge for å rekruttere flere leger til forsk- 
ningen.
- Det er alt for lite penger innenfor forsk- 
ning i Norge. I dag finansieres mye av 
forskningen av interesseorganisasjoner, 
og det medfører at man forsker på deres 
prosjekter og på deres premisser, i stedet 
for å forske i et bredere spekter, sier hun 
og forstsetter:
- For leger tror jeg den største hindringen 
for å bli forskere, er det store lønnsgapet. 
Man tjener rett og slett bedre ved å jobbe 
som lege.

Større nettverk
Ved å gå på forskeriinja, utvider man sitt 
nettverk blant andre leger, studenter og 
forskere. Dette er viktig i en tid hvor det ut- 
dannes flere og flere leger. I tillegg mener 
Nina at forskeriinja gir en god pekepinn på 
om man kan tenke seg å drive med fors- 
kning etter medisinstudiet.
- Jeg vil anbefale andre medisinstudenter

å ta forskeriinja. Det er en unik mulighet 
til å finne ut om forskning er noe man 
kan tenke seg å drive med videre. Det er 
bedre enn å hoppe på et stipendiat senere 
for så å finne ut at det ikke var det man 
ville likevel. Når man begynner såpass 
tidlig, har man råd til det, avslutter hun.

FORSKERLINJA

Seks medisinstudenter fra hvert 
kull blir årlig tatt opp på forskeriinja,

Søknadsfrist: 1. oktober

Kontakt: Det medisinske fakultet, 
studentekspedisjonen.
Tlf 77 64 46 10
Vev: http://uit.no/med-forskning/for- 
skerlinja/
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Velger du tannlegestudiet 
ved Universitetet i Tromsø, 
velger du en ekstraordinær 
og mangfoldig utdanning 
ved et internasjonalt institutt 
i utvikling.

- Her i Tromsø har vi en helhetlig tann- 
legeutdanning som fokuserer på hele 
pasienten. Tannlegeutdanninger er tra- 
disjonelt sett veldig håndtverksrettede. 
Her i Tromsø tenker vi mer medisinsk og 
helhetlig. I Tromsø får man i tillegg en fø- 
lelse av samhørighet mellom studenter og 
faglærere, takket være at Tromsø er et lite 
Universitet, sier professor Ulf Ortengren, 
som i tillegg til å være ansatt ved UiTø, er 
ansatt som professor ved Universitetet i 
Goteborg.

Viktig med samfunnsperspektiv 
Mulighetene for å få arbeid som tannlege 
er veldig gode. Å sikre en stabil tilgang 
på tannleger i Nord-Norge var nemlig en 
av hovedgrunnene for opprettelsen av 
studiet i Tromsø. I tillegg var det viktig å få 
på plass et odontologisk institutt med et 
mer samfunnsrelatert fokus gjennom sterk 
vekt på samfunnsodontologi, som setter 
tannlegeyrket i en viktig samfunnsmessig 
sammenheng.

Professor i samfunnsodontologi ved UiTø 
og Universitetet i Helsinki, Eeva Widstrom, 
mener samfunnsperspektivet er viktig for 
å gjøre studentene bevisste på den rollen 
tannlegene spiller i samfunnet. Oppret- 
telsen av eksterne universitetsklinikker er 
også viktig i forhold til å integrere sam- 
funnsperspektivet, både i utdanningen og i 
selve tannhelsetjenesten. I Nord-Norge er 
rundt 20 slike klinikker under planlegging, 
og disse klinikkene kommer til å bli knyttet 
til tannlegeutdanningen ved UiTø.
- Opprettelsen av eksterne universitets- 
klinikker medfører at vi kommer i kontakt 
med pasienter fra hele den offentlige 
tannhelsetjenesten. Dette er unikt, og gir 
studentene et bredere syn på odontologi 
og på pasientbehandling. Universitetskli- 
nikkene vil hjelpe studentene å se hvor- 
dan samfunnsodontologien fungerer, ved 
at de kommer i kontakt med ulike typer 
pasienter, og lærer å se de ulike beho
vene innenfor ulike pasientgrupper, sier 
Widstrom.

Praksis og keramikkurs
Ved tannlegestudiet i Tromsø er de siste 
studieårene rettet mot klinisk praksis og 
teori. Et og et halvt semester brukes på 
de eksterne klinikkene ute i tannhelsetje- 
nesten.

- Dette er en fordel, da det gir en større til
gang på pasienter i praksisperioden, samt 
at det gjør tannlegeutdanningen vår mer 
utadvendt. I Tromsø møter man hele tann-

FRAMTIDENSTANNLEGER: F.v. Line Jenssen, Kjersti Aspdal Hansen og Lisa Guttormsen.

helsetjenesten mens man er under utdan- 
ning, sier Harald Eriksen, instituttleder ved 
Institutt for klinisk odontologi (IKO), som 
har ansvaret for utdanningen.

Før studentene slipper løs på ekte pasien- 
ter under praksisperioden, får de øve seg 
på svært realistiske modellskulpturer med 
plasttenner og kraftige gummikjever. Ulf 
Ortengren, professor i biomaterialer, har 
ansvaret for denne delen av studiet.
- Vi bruker mye tid på modelltrening for å 
gi studentene en god preklinisk trening. 
Studentene skal vite hva de gjør før de 
møter ordentlige pasienter. Under trenin- 
gen får studentene jobbe med fiktive pasi- 
enter. De må gjennom en rekke omfatten- 
de øvelser, de må føre journaler og skal 
hele tiden jobbe som om de behandler en 
ekte pasient, sier Ortengren.

I tillegg til den omfattende praksisen og 
modelltreningen, inneholder tannlegeut- 
danningen i Tromsø et unikt keramikkurs, 
som skal bedre studentenes formsans.
- En tannlege må alltid tenke tredimen
sjonalt, og det er ikke så veldig lett. Ideen 
bak keramikkurset er å lære studentene å 
se og kjenne form, sier Ortengren.

Pionerkullet
I auditorium fire på det medisinske fakulte

tet sitter en klasse tannlegestudenter etter 
semesterets siste forelesning. De tilhører 
det første kullet som blir utdannet tannle- 
ger i Nord-Norge.
- Vi synes det er veldig spennende å være 
pionerkullet! Spesielt når vi er ferdige, ler 
de.

Kjersti Aspdal Hansen, Line Jensen og 
Lisa Guttormsen er svært fornøyd med 
den utdanningen de har påbegynt, og 
med studentmiljøet.
- Vi har et veldig godt samhold og nær 
kontakt i en såpass liten klasse. Det er 
positivt både i forhold til det sosiale, og 
ikke minst i forhold til læreprosessen, sier 
Line, mens Lisa legger til:
- Vi blir tryggere på hverandre, noe som 
gjør det lettere for oss å delta aktivt i un- 
dervisningen.

I forhold til det faglige opplegget i utdan- 
ningen, er jentene fornøyd med den 
grundige basale opplæringen de har fått 
gjennom de to første årene, og gleder seg 
over muligheten de har fått til å studere 
odontologi i Nord-Norge.
- Vi har hatt veldig mye undervisning 
sammen med medisinstudentene. Det er 
veldig fint, fordi vi da får det basale grunn
laget vi trenger, og i tillegg er det fint å 
kunne være en del av et større miljø i be-

gynnelsen siden vi er så få. sier Une.

- Jeg ble veldig glad da jeg hørte at tann
legeutdanningen skulle komme til Tromsc 
Det betydde at jeg fikk muligheten til å 
utdanne meg i Nord-Norge, og jeg slapp 
å flytte sørover, sier Kjersti, som i tillegg 
synes det er flott å kunne ta et studum 
hvor hun er sikret jobb som ferdigutdan- 
net.

Femårig studieprogram (300 stud- 
epoeng) gir graden Master i Odon
tologi, samt offentlig autorisasjon 
som tannlege.

Opptakskrav: Generell studie
kompetanse / realkompetanse + 
2MX/2MYZ3MZ + 2FY + 3KJ

Kontakt Institutt tor Klinisk 
Odontolog (IKO): 77 64 91 02, 
tannlegeutd@tagmed.uit.no 
Vev http://urt.no/odonlQlogi
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EN DYPERE FORSTÅELSE
AV HELSEFAGET
En master i helsefag gir 
studentene en dypere 
forståelse av det yrket 
de utøver. - VI ønsker 
å gi klinisk praksis en 
akademisk forankring, sier 
avdelingsleder Siri Moe.
For å ta en master i helsefag må du ha 
en utdannelse innen helsefag og minst 
to års klinisk praksis. Studiet retter seg 
derfor mot personer som ønsker å styrke 
sin fagforståelse. Det gir kompetanse for 
fagutviklingsarbeid, faglig ledelse og for 
videre forskerutdannelse.
- Studiet er flerfaglig og gir tilbud til fem 
helsefaggrupper: Ergoterapeuter, fysio- 
terapeuter, vernepleiere, sykepleiere og 
radiografer. Vi har felles undervisning, 
men også fagspesifikk fordypning, forteller 
Moe.
- Den felles undervisningen bidrar til økt 
refleksjon over sitt eget fag. I møtet med 
andre fag, tvinges man til å artikulere det 
man tar for gitt ved sitt eget. Dette styr- 
ker fagforståelsen, fordi man tydeliggjør 
det som er hvert fags særpreg og en ser 
hvordan de kan utfylle hverandre. 
Studiet er teoretisk, men retter seg mot 
folk med praksis. I undervisningen tas det 
utgangspunkt i praktiske situasjoner og 
praktiske problemer studentene møter i 
sin arbeidshverdag. Når det gjelder den 
faglige fordypningen opplyser Moe at til
budet er meget godt for ergoterapeutene, 
fysioterapeutene og sykepleierne.
- På grunn av ressursmangel må verne
pleierne og radiografene i stor grad følge 
sykepleiernes faglige fordypning, sier hun.

Viktig kunnskap
Anna Martha Kalhovde er utdannet psyki- 
atrisk sykepleier og har jobbet 15 år i for
skjellige deler av helsevesenet. Kalhovde 
har nylig tatt hovedfag i helsefag ved UiTø 
og føler at hun har styrket sin fagkompe- 
tanse i vesentlig grad.
- Psykiatrien er spesiell i den forstand at vi 
ikke har en bestemt oppskrift for hvordan 
vi skal forstå helseplagene til pasientene. 
Jeg føler at jeg nå har et bedre grunnlag 
for å velge hvordan jeg skal forstå og møte 
pasientenes og de pårørendes behov.
- Studiet har styrket min grunnforståelse 
for det yrket jeg har, slik at jeg kan være 
mer reflektert i møtet med nye behand- 
lingsformer og ha et kritisk blikk på kultu- 
rer som utvikler seg ved sengepostene. 
Kalhovde er fagutviklingssykepleier ved 
Psykiatrisk senter for Tromsø og Karlsøy. 
Hun mener det er veldig viktig at personer 
i slike stillinger også har den type kunn
skap masterstudiet i helsefag gir.
- Jeg tror denne kunnskapen kan være et 
viktig bidrag til klinikken. Jeg begynte ikke 
på studiet fordi jeg var lei av arbeidet mitt, 
men fordi jeg ønsket å få et bedre grunn-

NY GIV: Med hovedfag i helsefag har Anna Martha Kalhovde kunnskap til å møte utfordringene i arbeidshverdagen.

lag for å bidra til utvikling av en bedre kli- 
nisk praksis, sier Kalhovde.

Å lære av hverandre
Kalhovde er særdeles fornøyd med studi
et. Hun hadde opprinnelig tenkt å studere 
sykepleiervitenskap og var derfor litt skep- 
tisk til flerfagligheten i masterstudiet, men 
i ettertid synes hun nettopp flerfagligheten 
er ett av studiets største fortrinn.
- At studiet inneholder flere faggrupper 
opplevde jeg som en enorm styrke. Jeg 
har blitt veldig bevisst på hva min fag- 
gruppe er god på og har blitt tryggere på 
min egen faglighet, men jeg har også blitt 
bevisst på hva andre faggrupper har å 
tilføre. Sammen har vi fått en bedre hel
hetsforståelse av pasienten.

Kalhovde er også fornøyd med både un- 
dervisningspersonalet og den kunnskapen 
de har formidlet.
- Foreleserne har hatt høy kompetanse på 
sine respektive felt og de har også vært 
svært imøtekommende. Man har kunnet 
spørre om det meste og de har alltid villet 
hjelpe med det en lurer på. Vi har blitt 
grundig skolert på vitenskapsteoretiske 
spørsmål, noe som gir grunnlag for å 
reflektere over hvilke metoder man tar i 
bruk i pasientbehandlingen. Metodene 
som brukes i helsevesenet blir ofte tatt 
for gitt. Det er en svakhet at mange har 
ufullstendig innsikt i grunnlagstenkning, 
mener Kalhovde, som selv er i ferd med 
å bli forsker. Hun har fått et tre måneders 
overgangsstipend fra UiTø for å utarbeide

en beskrivelse av et mulig doktorgradspro- 
sjekt, som kan komme til å holde henne 
borte fra klinikken i noen år til.
- Men jobben jeg gjør skal komme pasien- 
tene til gode. Jeg vil jobbe klinisk, under- 
streker hun.

MASTER I HELSEFAG

Kontaktperson: Ellen Haldorsen
Telefon: 77 64 52 66
E-post: ellenh@fagmed.uit.no
Vev: http://uit.no/medfak-studietil- 
bud/helsefag/
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KARTLEGGER MOLEKYLER
FOR FREMTIDEN
Nasjonalt senter for 
strukturbiologi (NorStruct) 
er en del av et nasjonalt 
satsningsprogram for å 
øke kompetansen innen 
genomforskning.

- NorStruct er en del av et nasjonalt pro- 
sjekt på elleve plattformer hvor hensikten 
er å løfte den nasjonale kompetansen i 
genomforskning opp til et internasjonalt 
nivå, sier Arne O. Smalås, professor i 
kjemi og leder for NorStruct ved Universi
tetet i Tromsø.
I kjølvannet av at hele det menneskelige 
genom er avdekket, følger det en intens 
forskning på produktene av den genetiske 
koden, nemlig proteinene og det virvar 
av prosesser disse molekylene ivaretar. 
Ved NorStruct kan man i detalj finne ut 
hvordan biologiske molekyler er bygd opp 
av tusenvis av atomer. Slik kunnskap er 
essensiell dersom man leter etter den 
perfekte medisin eller et produkt med in
dustriell anvendelse.
Fagfeltet kalles røntgenkrystallografi og 
baserer seg på at proteiner kan danne 
krystaller. Krystallene er små og studeres 
i mikroskop, de kan se ut som nydelige 
diamanter, lange staver, kuber og tynne 
flak satt sammen til de fineste rosetter. 
Disse krystallene fryses ned og transpor
teres til synkrotroner i Europa for bestrå
ling med røntgen. Røntgenbildet av en 
krystall kan si noe om hvordan atomene 
er plassert i molekylet. Molekylene kan så 
fremstilles grafisk i tre dimensjoner.

- For å vite noe om et fenomen, må du 
vite hvordan det ser ut. Det er akkurat 
dette vi arbeider med her på NorStruct:
- Å strukturbestemme proteiner i gener og 
lage modeller av disse gjennom røngten- 
krystallografi, fortsetter Smalås.
Få mennesker i Norge behersker røntgen
krystallografi, NorStruct ble opprettet som 
en nasjonal plattform hvor forskningsgrup
per fra hele Norge kan sende prøver for 
strukturoppklaring. Men ikke bare forskere 
fra universitetetene rundt om i landet 
samarbeider med plattformen, også in
dustrielle aktører benytter NorStruct for å 
få avdekket hvordan deres biologiske pro- 
dukter er bygd opp.

Forskerskole
Det utdannes også en rekke studenter 
hos NorStruct, og den kompetansen de 
opparbeider seg er allsidig. Studenter 
med interesse for kjemi, biologi eller in
formatikk får oppgaver som baserer seg 
på bruk av både datateknologi og labo- 
ratoriefag. Det er et vidt spenn i hvordan 
studentene arbeider, men felles for alle er 
at de forsøker å finne ut mer om naturens 
oppbygging og funksjon helt ned på et 
molekylært nivå.
NorStruct har også det administrative

FREMTIDIG FORSKER: Julianne Elvenes tar doktogradutdannelse ved Forskerskolen i molekylærbiologi.

ansvaret for Forskerskolen i molekylær
biologi. Forskerskoler er et forholdsvis nytt 
konsept i Norge, og Tromsø var en av de 
første byene i Norge som hadde en. For
skerskolen samler doktorgradsstudenter 
med bakgrunn fra ulike fagmiljøer tilknyttet 
Det matematisk-naturvitenskapelige- og 
Det medisinske fakultet med målsetning 
om å styrke kvaliteten på doktorgradut- 
dannelsen.
- Ved å opprette enheter som Forsker
skolen klarer man å samle en rekke ulike 
faggrupper under samme institusjon, noe 
som bidrar til å etablere gode og slagkraf
tige forsker- og utdanningsmiljøer, forteller 
Smalås.

Fornøyde studenter
Andre satsningsområder for Forskerskolen 
er å møte den økende internasjonaliserin
gen av forskning. Forskerskolen skal også

NOR.STRUCT

NorStruct
Institutt for kjemi
Realfagsbygget, UiTø 
9037 Tromsø
Tlf: 77 64 40 00
Fax: 77 64 47 65
E-post: norstruct@chem.uit.no
Vev: http://uit.no/norstruct

etablere arenaer hvor studentene i mye 
større grad skal ha en "klassetilhørighet”, 
i motsetning til vanlig doktorgradutdan- 
ning som foregår på et veldig individuelt 
plan. Julianne Elvenes, doktogradsstudent 
ved Forskerskolen i molekylærbiologi, er 
svært fornøyd med ordningen. - Når det 
knyttes ulike faggrupper fra matematisk- 
naturvitenskapelig og medisinsk fakultet 
sammen, så styrker det bredden i utdan
ningen ved at man får innsikt i andres 
metoder og framgangsmåter overfor fors
kningen, sier hun.

Det som også er særegent for Forskersko- 
len er at det avholdes felles seminarer for

Formål: Fungere som en nasjonal platt
form innen røntgenkystallografi, der 
fokus ligger i å oppklare 3D-oppbyg- 
ning av biologiske molekyler og bidra 
til en generell komptanseheving innen 
strukturbiologi i Norge.

Målgruppe: Forskningsgrupper innen 
strukturbiologi fra alle landets univer- 
siteteter og industielle aktører med

studentene, hvor man har mulighet til å 
legge fram sitt eget arbeid og høre på hva 
de andre holder på med. Elvenes synes 
dette er et bra tiltak.
- Det er veldig lærerikt å både høre om 
andres arbeid og legge fram sitt eget. Folk 
har forskjellig kompetanse og ideer, og 
gjennom samarbeid med forskjellige grup- 
per får man en bredde i doktorgradutdan- 
ningen ved Forskerskolen som er unik for 
Universitetet i Tromsø.
- Jeg vil oppfordre alle som har planer om 
å ta en doktorgradutdanning innenfor mo- 
lekylærbiologi til å vurdere Forskerskolen, 
avslutter hun.

FoU-virksomhet, samt studenter med 
interesse innen kjemi, biologi og infor
matikk.

Tilbyr: Kompetanse, tekniske tjenester 
og samarbeid. Bacheloroppgaver, mas- 
teroppgaver, lærlingeplasser og doktor- 
gradsskole for forskerrekrutter. Interne 
lab- og computerfasiliteter, samt en link 
til synkrotroner i Europa.
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I over tredve år har Utropia vært et talerør for tromsøstudentene. Vi 
ønsker nye skribenter, fotografer, anmeldere, illustratører og korrektur- 

lesere velkommen til Tromsø og velkommen til oss.

Pensunjbø{j®r

fonuvoia?

' • ru» «student To,d 
PoIrtrettTrdm,, i

www.snn.no

Fordelspakke for 
studenter

Privat Student 18 - 29 år

For 25 kroner i måneden får du:

• Brukskonto med valgfritt motiv på SpareBank 1 Visa Smartkort

• Ingen årsavgift på kortet

• Fri bruk av kortet ved varekjøp i butikk, inklusiv kontantuttak

• Fri bruk av våre minibanker - hele døgnet

• Fri bruk av elektroniske betalingstjenester: NettGiro, TeleGiro 
og AvtaleGiro

• Redusert pris på bruk av MobilBank SMS

Som Privat Student-kunde kan du få forskudd på studielån uten 
etableringsomkostninger, og vi hjelper deg gjerne med lån til 
depositum hvis du skal leie leilighet.

Snakk med oss om fordelspakke for studenter.

Kom innom din Lokalbank eller kontakt oss på telefon 02244.

Vit at vi er der.
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Høsten 2006 starter et nytt bachelorprogram i politikk, 
økonomi og filosofi ved Universitetet i Tromsø. Programmet 
er et samarbeid mellom Norges fiskerihøgskole og Det 
samfunnsvitenskapelige fakultet.

Studiet er helt nytt 
og det er første 
gang noe slikt tilbys 
ved Universitetet i 
Tromsø. Studiet kva- 
lifiserer til en rekke 
ulike jobber, for ek- 
sempel innen finans, 
bank, konsulent-

tjeneste og ikke minst er det midt i blinken 
for de som ønsker en karriere innenfor 
politikken.
- Vi ser et større og større behov for å ha 
kunnskap på tvers av faggrenser i vår glo- 
baliserte, moderne verden. Dette studiet 
gir et verktøy for å kunne gå ut i verden 
og analysere. Det er mange muligheter i 
forhold til jobb etter endt utdannelse, sier 

økonomiprofessor Derek Clark, institutt- 
leder ved Institutt for økonomi og en av 
initiativtakerne bak det nye bachelorpro- 
grammet.

Fagkombinasjonen
Det 3-årige bachelorprogrammet kom- 
binerer det beste fra tre fag: Statsviten- 
skap, økonomi og filosofi. Målsettingen 
er å utdanne kandidater med en praktisk 
orientering gjennom kunnskap om politikk 
og økonomi og evne til kritisk refleksjon 
oppøvd av filosofistudiet. Det er akkurat 
denne fagkombinasjonen Clark mener er 
studiets styrke.
- Statsvitenskap er læren om politiske 
systemers oppbygning og virkemåte. 
Kunnskap om økonomiske sammenhen

ger og innsikt i verdivalgene som ligge 
til grunn for alternative politiske løsnin 
er høyst relevant. Så de som er opptal 
av samfunnsfilosofi og politisk filosofi' 
ha nytte av en grundig skolering inner 
økonomi og statsvitenskap, forteller h< 
videre.

Mulig masterprogram
Avhengig av hvilken fagspesialisering 
dentene velger, vil programmet kvalifi; 
til en master innenfor en av de tre om 
dene, samt gi mulighet for en eventue 
tverrfaglig master.
- Erfaringer fra andre land viser at sti 
diet er svært populært, så vi har tro p; 
dette vil bli et ettertraktet studie også 
Det blir i alle fall spennende å se søke
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ØKONOMIFAG MED
MANGE MULIGHETER
Økonomitilbudet ved

lene, og blir studiet populært er det også 
aktuelt å utvikle en egen master i faget, 
avslutter Clark med en sterk oppfordring 
il alle som synes dette virker interessant 
:>m å søke.

Studenter viser interesse
Magnus Holte, tidligere student ved 
aachelorprogrammet i historie, er en av 
ie som har søkt på det nye studiet. - Jeg 
synes studiet virker spesielt interessant 
aå grunn av kombinasjonen av ulike fag- 
etninger som utfyller hverandre som ana- 
yseverktøy, sier Holte.
- For å forstå hvordan verden fungerer og 
lvilke strukturer og forhold som påvirker 
fen, tror jeg dette faget er veldig relevant, 
□jennom å se dette med ulike briller fra

de forskjellige fagretningene, tror jeg man 
vil være i bedre stand til å analysere og 
forstå, fortsetter Holte og legger til: - Det 
er akkurat dette jeg tror bachelorprogram- 
met i økonomi, politikk og filosofi vil gi: Et 
verdifult og godt analyseverktøy.

INSTITUTT FOR ØKONOMI

Norges fiskerihøgskole
Tlf: 77 64 55 66
E-post: vegard.juliussen @ nfh.uit.no
Vev: http://www.nfh.uit.no/hmeny- 
vis.aspx?id=484

Norges fiskerihøgskole 
handler om mer enn bare 
fisk.
Institutt for økonomi ved Norges fiske
rihøgskole (NFH) har mange valgmu- 
ligheter innenfor økonomifaget, og slett 
ikke alt handler om fisk, ressursforvalt
ning og lignende, slik instituttets belig
genhet på NFH kanskje skulle antyde. 
- Jeg vil gjerne trekke fram bredden 
i tilbudet vi har i økonomi som vår 
styrke. Vårt hovedfokus ligger på øko- 
nomifaget som selvstendig fagretning, 
og vi har ansvaret for all økonomiun- 
dervisning ved universitetet. I tillegg 
til programmene vi har på instituttet, 
er vi dessuten med på en rekke andre 
grader og programmer, som helse- 
administrasjon i samarbeid med Det 
medisinske fakultet, Arktisk natur- og 
landbruk i samarbeid med Det mate- 
matisk-naturvitenskapelig fakultet og 
språk og økonomi med Det humanistis
ke fakultet. Det er altså ikke bare fisk vi 
holder på med her på NFH, langt ifra, 
sier instituttleder Derek Clark.

Differensiert fagtilbud
Valgmulighetene ved Institutt for 
økonomi er som sagt mange: Er du 
interessert i hvordan de økonomiske 
forholdene i samfunnet fungerer og 
påvirker hverdagen vår, for eksempel 
hvorfor renten øker, hvordan vi opple- 
ver konjunktursvingninger også videre, 
er kanskje en bachelor i samfunnsøko- 
nomi noe for deg. Er du mer opptatt av 
bedriftsøkonomi, har også instituttet et 
svært godt tilbud innen dette fagfeltet. 
-1 tillegg til bachelornivå har også 
instituttet gode tilbud for videre utdan- 
ning, med både masterprogrammer og 
doktorgradutdanning. I tillegg til pro- 
grammer tilbyr vi en rekke enkeltemner 
som kan være nyttige for personer 
fra andre fagretninger. Dette er noe vi 
merker er verdsatt ute i arbeidslivet, 
hvor kompetanse innenfor økonomi 
settes pris på av arbeidsgivere, kan 
Clark fortelle.

Forståelse av samfunnet
Frank Lindrupsen, som nylig er ferdig 
med masterprogrammet i økonomi og 
administrasjon, mener økonomifaget 
handler om mer enn tall og regnskap. 
- Når man først begynner å skrape i 
overflaten er det utrolig spennende 
og interessant hva man finner ut etter 
hvert som man graver dypere, ikke 
minst i et samfunnsperspektiv. Man 
får en mye bedre forståelse av hvilke 
prosesser som påvirker hverdagen vår 
og hvordan økonomien fungerer i sam- 
funnet; man får rett og slett en større 
forståelse av samfunnet gjennom å 
studere økonomi, sier han.
Den nyutdannede økonomen berøm- 
mer også instituttets intime miljø, både 
sosialt og faglig. - Det er et forholdsvis 
lite institutt, men fagmiljøet er utrolig 
sterkt. De ansatte har en helt utrolig 
kompetanse og tilbakemeldingen og 
oppfølgingen studentene får fra de an
satte er god. Siden instituttet er såpass 
lite og intimt, får man også etablert et 
sterkt sosialt nettverk. Her er det bare 
å banke på en dør og spørre, hvis man 
lurer på noe, forteller Lindrupsen.

Muligheter i arbeidslivet
Etter endt utdannelse er mulighetene 
på arbeidsmarkedet store for økono- 
mer. Clark fremhever alt fra privat næ- 
ringsliv og fylkeskommunen, til bankve- 
senet og generelle lederstillinger som 
naturlige arbeidsplasser for nyutdan
nede økonomer. - Økonomi er en viktig 
kompetanse å inneha i en hver leder- 
stilling, så mulighetene for våre stu- 
denter er mange og differensierte. Det 
som også er viktig for vårt institutt her i 
Tromsø er å utdanne lokale ledere, folk 
som arbeider rundt omkring i landsde- 
len for å styrke den regionale veksten, 
for å bruke et litt økonomisk uttrykk, 
smiler Clark. - De som har bakgrunn 
herfra arbeider innenfor alt fra fors- 
kning til administrative stillinger i det 
offentlige og private, så mulighetene er 
utvilsomt mange, avslutter han.
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Institutt for marin 
bioteknologi står for et 
prioritert satsingsområde 
ved Universitetet i Tromsø 
for - i den anledning 
har de opprettet et nytt 
bacheiorprogram.

Havet i nord rommer uttallige organismer 
som ennå ikke er utforsket. De ekstreme 
livsvilkårene i det iskalde vannet i nord 
gjør at organismene som lever her har 
helt spesielle egenskaper for ernæring 
og overlevelse. Høsten 2006 starter et 
nytt bachelorstudium i marin bioteknologi 
ved Instituttet for marin bioteknologi, blant 
annet med sikte på å kartlegge og forske 
på dette. Programmet har allerede 13 
studenter, og instituttleder Olaf Styrvold 
har også ambisjoner om å utvide studiet 
til et masterprogram. Studiets brennende 
aktualitet er det ingenting å utsette på.
- Marin bioteknologi er en teknologi som 
studerer marine mikroorganismer, plante- 
og dyreceller, eller molekyler fra disse, for 
å framstille produkter som er nyttige og 
nødvendig for oss, både i forskningsøye- 
med og i kommersielt øyemed. Dette er en 
gryende næringsindustri og et voksende 
forskningsfelt, så opprettelsen av dette 
studieprogrammet er som skreddersydd 
for en industri i sterk vekst, forteller han.
I tillegg må vi huske på at vi har 25 års 
erfaring med å gi solide forskningsbidrag 
til marin bioteknologisk næringsutvikling 
som selvfølgelig også vil nyte godt av de 
uteksaminerte kandidatene.

Økonomi og bioteknologi
I tillegg til innføring i biologi og videre 
spesialisering innenfor bioteknologi, trek- 
ker Styrvold fram den merkantile delen 
av faget som svært viktig, der studentene 
både skal få innføring i generell bedrifts
økonomi og kommersialisering innenfor 
forskningen.
- I og med at dette faget er en del av en 
næring under oppseiling, er det viktig å 
sette fokus på de situasjonene som kan 
oppstå i møte med kommersialisering av 
forskning og forskningsresultater, for ek- 
sempel i forhold til patentering. Bedriftsø- 
konomien gjenspeiler også studiets ak- 
tualitet overfor næringslivet, sier Styrvold.
- Kandidater fra dette faget vil utvilsomt 
være sentrale både i etablering av nye 
bedrifter og utvikling av de allerede eksis- 
terende, forteller han videre.

Medisiner fra havet
Et viktig forskningsfelt innenfor marin 
bioteknologi er det som kalles bioprospek- 
tering. Institutt for marin bioteknologi har 
allerede i gang et prosjekt innenfor dette 
feltet. Prosjektet er interfakultært og om- 
fatter, i tillegg til Norges fiskerihøgskole 
(NFH), både Det medisinske fakultetet,

MARINE ORGANISMER: Olaf Styrvold (f. v.), Ole Fretheim, Tor Haug og Klara Stensvåg viser her frem en kongekrabbe.

Det naturvitenskapelige fakultetet og Uni- 
versitetssykehuset i Nord-Norge (UNN). 
Klara Stensvåg og Tor Haug, begge ansatt 
som førsteamanuenser ved Institutt for 
marin bioteknologi, er blant initiativtakerne 
bak dette prosjektet.
- Bioprospektering handler om leting etter 
molekyler i marine organismer med unike 
biologiske egenskaper, for videre å kunne 
utnytte disse molekylene både innen 
forskning og i kommersiell virksomhet, 
spesielt med hensyn til utvikling av nye 
legemidler. Instituttets primære oppgave 
er forskningsaspektet: - Det å få kartlagt 
og studert disse molekylene, deres egen- 
skaper og organismene som produserer 
dem, forteller Stensvåg.

Forskningen og utvikling av nye legemid- 
ler er en langvarig prosess som koster 
mye penger, så næringslivets rolle er 
stor på investeringssiden. Instituttet har 
en rekke søknader ute om prosjektmidler 
og samarbeider nært med kommersielle 
aktører i denne prosessen. - Dette er et 
felt som er svært aktuelt for den farmasøy
tiske industrien, hvor utviklingen av viktige 
legemidler med utgangspunkt i marine 
organismer står sentralt, sier Tor Haug 
med henvisning til hvor aktuelt biopro- 
spektering er overfor næringslivet. - Vi har 
enorme muligheter innenfor dette faget til 
å lete etter og utvikle stoffer som kan virke 
mot sykdommer det i dag ikke finnes ef

fektive legemidler mot, i nært samarbeid 
med kommersielle aktører på finansie- 
ringssiden, fortsetter han.

lnfrastrukturen på plass
Satsingen på bioprospektering er kommet 
langt på vei i Tromsø, og Stensvåg viser 
spesielt til at infrastrukturen som institut- 
tet har bygget opp, er viktig for at de har 
kommet så godt i gang. - Infrastrukturen 
vi disponerer er som skreddersydd for de 
behovene vi har innenfor bioprospekte- 
ring. I Tromsø disponerer vi robotiserte 
maskiner som har muligheter til svært 
effektivt å utføre tester som ellers ville tatt 
oss flere uker. Med dette utstyret kan vi 
teste ekstrakter og molekyler for forskjel- 
lige biologiske aktiviteter, for å se om de 
kan fungere som for eksempel antibiotika, 
betennelseshemmende midler, om de 
kan motvirke kreft, virusinfeksjoner og 
så videre - mulighetene er mange, og vi 
har utstyret og kompetansen til å styrke 
bioprospektering som et fremtidsrettet 
forskningsfelt, sier Stensvåg.

Muligheter for studenter
Institutt for marin bioteknologis nære til
knytning til næringslivet er ikke bare en 
styrke for instituttets forskningsprosjekter, 
men også for studentene. Ole Fretheim, 
mastergradsstudent på Fiskerikandidat- 
studiet, skal til høsten utplasseres i et 
’’internship” hos bedriften ProBio. Dette vil 

blant annet si at han får lønn for en del av 
mastergradsperioden og den forskningen 
han utfører som en del av studiet ved 
bedriften, og som er under veiledning av 
professor Ragnar Olsen ved instituttet. 
- ProBio er en bedrift som blant annet 
arbeider med utvikling av omega3-fettsy- 
rer i form av kapsler som helsekost. Det 
jeg vil forske på i masteroppgaven min, er 
holdbarheten og stabiliteten av fettsyrene 
som brukes i utviklingen av slike produk- 
ter, samt den mer overordnede helseef- 
fekten av fettsyrer. Foruten den praksisen 
og innsikten jeg får gjennom utplasserin- 
gen, vil jeg også få lønn for tre måneder 
som trainee i bedriften, forteller Fretheim 
og fortsetter: - Den kompetansen vi får fra 
instituttet er svært ettertraktet, og jeg har 
allerede blitt forespeilet muligheten om 
et lengre engasjement for å jobbe videre 
med forskningen etter endt mastergrad.

TT NORD

Institutt for marin bioteknologi
Norges fiskerihøgskole
Tlf: 77 64 44 84
E-post: olaf.styrvold@nfh.uit.no
Vev: http://nfh.uit.no/hmenyvis. 
aspx?id=465
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På hel pizza gir alle våre restauranter I Tromsø 15% til studenter (gjelder Ikke ved levering).

Hver onsdag har vi et spesielt godt tilbud til alle studenter: ■ Fra klokken 18.00 og utover 
kvelden gir vi 20% pa hele regningen!! Dolly i Sjøgata har selvsagt gratis internett og 
har eget opplegg med storskjerm.

Fotballkamper på lerret og storskjerm, 
selskapslokale for alle begivenheter...
Ingen tvil; - Å se favorittkampene hos oss er topp! Saftig pizza og skummende drikke, 
popkorn i pausen og de aller beste lyd og bildeforhold. Vær tidlig ute ... det kan bli trangt 
om plassen!
Her arrangeres det diverse samlinger for lag og foreninger, samt egne studentkvelder! Med 
projektor og DVD, samt trådløs Internett er mulighetene mange for arrangement av alle 
kategorier.

G-Sport Jekta DA DT
Tlf. 77 67 41 66 | | %

Fagbøker

Skolerekvisita

Centrum ;fibns
Vi har bøkene 
og materiellet 
du trenger
Stor fagbokavdeling i 2.etg 
med fagbøker, tidsplanlegge 
re, språkkurs, posters og gode 
tilbud på skolerekvisita.

Skjønnliteratur
l.etg: vellassortert bokavde- 
ling, engelske bøker, turkart,

DVD

Vi bestiller prompte de fag
bøker som trengs uten ekstra 
omkostninger.

Posters

Centrum Libris 
postboks S33, 9256 TROMSØ 

bok- og papirhandelen i Sjøgata

life 77 66 72 00 
TeIefaksnr. 77 66 53 01 

E-post centrum@libris.no 
internett: www.centrumlibris.no

mailto:centrum@libris.no
http://www.centrumlibris.no


NorInnovas programmer, 
FORNY og Inkubator 
Tromsø, skal bidra til å 
styrke kommersialiseringen 
av forskning, med sikte på 
å skape næringsutvikling og 
-vekst i Nord-Norge.
Norlnnovas målsetning er å bidra til å 
skape næringsutvikling i Nord-Norge gjen
nom kommersialisering av forskningsre- 
sultater og utvikling av ny teknologi. Hilde 
Ludvigsen, rådgiver ved Norlnnova, trek- 
kerfram Inkubatorprogrammet og FORNY 
som spesielt viktige verktøy i denne pro
sessen. Inkubator Tromsø skal være et 
veksthus for nye gode forretningsideer, 
hvor grundere får tilgang til infrastruktur, 
rådgivning og veiledning, tekniske hjelpe
midler og administrative tjenester. Målet 
er å bidra til å kvalitetssikre prosessen fra 
idé til etablering av selvstendige bedrifter 
i markedet.
- Forutsetningen for at vi tar bedrifter inn 
i Inkubator, er at de har forretningsideer 
som representerer noe nytt, for eksempel

Tlf: 77 67 93 60
Postboks: 6413 
Postadresse: 9294 Tromsø
Faks: 77 67 97 50
E-post: post@norinnova.no 
Vev: http://www.norinnova.no

nye patenter eller teknologiske nyvin
ningen Vårt formål er å bidra til vekst og 
utvikling av disse forretningsideene, og 
i inkubatoren prøver vi å skape et utvi
klingsmiljø som er skreddersydd for denne 
typen grunderbedrifter, forteller hun.

Kompetanse fra Universitetet
Mange av de bedriftene som i dag er en 
del av Inkubatorprogrammet, bygger på 
kompetanse opparbeidet gjennom studier 
og forskning ved Universitetet i Tromsø. 
-Vi har en rekke bedrifter som bygger på 
kompetanse opparbeidet ved universitetet 
og Universitetssykehuset. Et eksempel 
på dette er Lytix Biopharma, en bedrift 
som har sitt utspring i forskningsmiljøer 
innenfor farmasi ved universitetet. Disse 
er i dag en del av Inkubatorprogrammet, 
hvor de blant annet leier et forskerteam 
på seks personer fra universitetet. Lytix er 
en svært suksessrik oppstartsbedrift så 
langt, og Norlnnova har også investert i 
selskapet gjennom sitt investeringsfond, 
forteller Ludvigsen.

FORNY: Fra idé til bedrift
FORNY-programmets formål er å fange 
opp gode forretningsideer fra forsknings- 
og læringsinstitusjoner, vurdere disse 
nærmere i forhold til markedet og se på 
mulighetene for bedriftsopprettelse. Tore 
Normann, prosjektleder ved FORNY, for
teller at Inkubator-bedrifter ofte starter opp 
i FORNY-programmet, for så å utvikle seg 
videre. - Ved å ta opp ideer vi identifiserer 
som interessante, lager vi muligheter for 
grundere for å utvikle sine ideer videre til 
bedrifter.
Normann identifiserer den ideelle proses
sen som en utvikling over tre trinn, hvor 
ideene kommer til FORNY og vurderes 
videre i forhold til markedet, så etableres 
det en bedrift i Inkubator, som igjen skal 
utvikle seg til et selskap med muligheter 
til investeringer fra diverse kapitalkilder.

FRA IDÉ TIL PRODUKT: Prosjektleder ved FORNY, Tore Normann, gir grundere mulig- 
het til å etablere bedrifter.

Disse prosessene kan også skje parallelt.
- Vi drar forretningsideer gjennom en pro
sess hvor de til slutt forhåpentligvis skal

ende opp som nyskapende bedrifter. Det 
er dette som er vårt prosjekt; å løfte fram 
gode ideer til bedrifter, avslutter han.

FORNY Nord-Norge
Formål: Økt kommersialisering av fors
kningsresultater.
Målgruppe: Forskere, vitenskapelig 
personell, studenter ved blant annet 
Universitetet i Tromsø og Universitetssy- 
kehuset (UNN), bedrifter eller offentlige 
institusjoner.
Tilbyr: Forretningsfaglig kompetanse, 
økonomisk bistand, partnerskap, nett
verk for å vurdere og videreutvikle for
retningsideer mot bedriftsetablering eller 
linsensering.
Kontakt: Tore Normann

Inkubator
Formål: Bidra til å sikre graden av suk-

sess for nystartede bedrifter.
Målgruppe: Nyetablerte bedrifter, gjerne 
basert på kommersialisering av fors
kningsresultater med vekstpotensial for 
et internasjonalt marked.
Tilbyr: Samlokalisering med andre 
grunderbedrifter, infrastruktur, tilgang på 
teknisk utstyr, forretningskompetanse, 
regnskaps- og administrative tjenester, 
rådgivning, nettverk.
Kontakt: Hilde Ludvigsen

Norlnnova Investeringsfond
Formål: Tidlig fase investering og aktiv 
eierskap i nyskapningsbedrifter.
Målgruppe: Teknologi- og forskningsba- 
serte nyetableringer med internasjonalt

forretningspotensiale.
Tilbyr: Risikovillig egenkapital i tidlig ut
viklingsfase, forretningskompetanse og 
aktivt eierskap, industrielt og finansielt 
nettverk.
Kontakt: Karl-Johan Jakola

CONNECT Nord-Norge
Formål: Nettverksorganisasjon, bidrar 
til etablering og utvikling av vekstforetak 
ved å koble grundere og entrepenører 
med kompetanse og kapital.
Mål: Raskere kommersialisering av 
vekstbedrifter.
Målgruppe: Vekstselskap, grundere og 
entrepenører med vekstpotensiale og 
kompetanse og teknologibaserte produk-

ter og tjenester.
Kontakt: Ketil Sundelin

MABIT
Formål: Øke verdiskapningen i fiskeri- og 
havbruksnæringen og bioteknisk indus
tri, være pådriver og koordinator ved 
styrking av FoU og industrielle aktiviteter 
innenfor marin bioteknologi.
Målgruppe: Nordnorske bedrifter, næ- 
ringsaktører utenfor landsdelen i samar
beid med FoU-miljø i Nord-Norge, fors- 
kningsinstitusjoner i Nord-Norge.
Tilbyr: Programmet gir støtte til nærings- 
rettede FoU-aktiviteter innenfor marin 
bioteknologi.
Kontakt: Unn Sørum

58

P R U R K IOVA

mailto:post@norinnova.no
http://www.norinnova.no


Polarmiljøsenteret i 
Tromsø huser institusjoner 
som er viktige ressurser 
for forskning rettet mot 
nordområdene. Miljø 
og polar er stikkord for 
senteret, som ligger 
strategisk plassert ved 
kanten av Tromsøysundet.

Polarmiljøsenteret ble etablert i 1994 og 
er et samlingssted for forskning, miljøover
våking og rådgiving i polarområdene og 
Barentsregionen. Are Johnsen, leder for 
Polarmiljøsenteret AS, forteller at senteret 
består av ni ulike institusjoner med om 
lag 200 ansatte og en rekke mastergrad- 
studenter, som alle driver med miljø- og 
polarrelatert forskningsaktivitet. Selve 
Polarmiljøsenteret sin rolle er den admi- 
nistrative driften av hele senteret, som 
resepsjon, telefon, renhold, vakthold og 
lignende, men også informasjonsarbeid 
om helheten. Alle institusjonene som er 
huset på Polarmiljøsenteret er selvsten- 
dige forskningsenheter, men Johnsen 
poengterer de positive aspektene ved å 
samle dem under samme tak.
- Målsetningen vår er å drive en helhet- 
lig forskning i forhold til miljøspørsmål, 
og da spesielt rettet mot polar- og nord- 
områdene. At vi da har har et senter som 
dette, hvor man har en rekke ulike og 
selvstendige fagmiljøer samlet, mener jeg 
naturligvis er en styrke. Det faktum at vi er 
samlet under samme tak bidrar til en fel- 
lesskapsfølelse - spesielt faglig. Ett hus, 
ett fellesskap, smiler Johnsen.

Feiles prosjekter
Polarmiljøsenterets ulike forskningsenhe- 
ter driver også med felles prosjekter.
- Av større fellesprosjekter vil jeg særlig 
nevne et prosjekt på Bjørnøya, hvor 
man gjennom ulik fagkompetanse har 
opparbeidet et helhetlig syn på forurens- 
ning- og miljøutfordringer knyttet til øya, 
kan Johnsen fortelle. - I tillegg er vi tungt 
involvert på Svalbard og den forskningen 
som foregår der i forhold til miljøutfordrin- 
ger i polare strøk, fortsetter han. - Norsk 
Polarinstitutt har også ansvaret for driften 
av den norske helårsstasjonen Troll i An- 
tarktis.

Knyttet til nordområdesatsningen 
Polarmiljøsenteret er også nært knyttet 
sammen med Regjeringens nordområ- 
desatsning gjennom jevnlig kontakt med 
både Miljøverndepartementet og Regje- 
ringens Ekspertutvalg for nordområdene, 
hvor lederen av Norsk Polarinstitutt, som 
er Polarmiljøsenteretes største aktør, sitter 
som nestleder. Utvalget er ledet av rektor 
ved Universitetet i Tromsø og har som

MASTER VED SENTERET: Ragni Olssøn har nettopp tatt sin KONFERANSEMULIGHETER: Polarmiljøsenteret har meget 
mastergrad i marin økologi ved Polarmiljøsenteret. gode konferanselokaler, som også er til utleie, sier direktør Are

Johnsen.
formål å være en kunnskapsbase for den 
politiske satsningen i nord.
- Vi var blant annet med i utformingen av 
Forvaltningsplanen for Barentshavet og 
Lofoten som ble lagt fram for Stortinget 
tidligere i år, sier Johnsen. - I tillegg har 
institusjonene ved senteret mye kontakt 
med forskningsmiljøer i Russland, hvor vi 
har målsetninger om et økt samarbeid i 
forbindelse med oljeutvinning, akvakultur 
og de problemstillingene som oppstår i et 
miljøperspektiv på dette, avslutter han.

INSTITUTTENE VED
POLARMILJØSENTERET

POLARMILJØSENTERET

Polarmiljøsenteret
Tlf: 77 75 00 00
E-post: Dmas@nDolar.no 
htto://www.polarenviron- 
ment.no

Norsk Polarinstitutt
Akvaplan-NIVA AS
Norsk institutt for naturforskning (NINA) 
Norsk institutt før kulturminneforskning 
(NIKU)
Norsk institutt for luftforskning (NILU)
Norges geologiske undersøkelse 
(NGU)
Statens kartverk

Kystverket, beredskapsavdelingen 
Statens strålevern
North Atlantic Marine Mammals Com
mission (NAMMCO)
Polarmiljøsenteret AS
Unilab Analyse AS
Arktika AS
Statens naturoppsyn
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